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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

313 421 лв. ще бъдат по-
харчени за реклама на авто-
магистрала “Тракия”. Информа-
ционен филм от 8 минути ще
документира строителството й.
Това е само една от дейности-
те за популяризирането на из-
граждането на обекта, по-го-
лямата част от който трябва да
е готова до лятото, а оконча-
телното му завършване е оп-

Дават 300 хил. лв.
за реклама на “Тракия”

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Тъпо
Въпросът не би

трябвало да бъде кому
е нужно да рекламира
магистрала “Тракия”, а
по-скоро питайте кой
има нужда от 313 421
лв. Всички имат нужда,
но ще ги вземе само
един. И при това
напълно законно и в аб-
солютно съответст-
вие с европейските
правила. И точно това
е най-сбърканото в ця-
лата история с абсо-
лютно ненужното, бе-
зумно, глупаво и то-
тално безсмислено пи-
леене на пари в упраж-
нението, наречено “рек-
лама на магистрала”.

Вероятно ще ви
обяснят, че щом пари-
те идват от европей-
ска програма, има пра-
вила, според които
свършеното по нея
трябва да бъде пред-
ставено по подходящ
начин пред обществе-
ността, за да е спо-
койна последната, че
всичко е прозрачно и
левчетата са отишли
точно там, където е
трябвало. Как обаче
властите ще обяснят
на обществеността,
че крайният срок за
изпълнение на поръчка-
та е 1 август 2013 г.,
при положение, че са-
мата магистрала тряб-
ва да бъде завършена
седем месеца по-рано.
Какво излиза, че на нас
ще ни разказват за 300
хил. лв. как се строи
“Тракия”, месеци след
като първите автомо-
били ще стигат от Со-
фия до Бургас по нея.

Тъпо. Тъпо, че чак
вдлъбнато. И после да
не се чудят откъде се
вземал евроскепти-
цизмът. Ей от такива
глупости се взема. Ос-
вен това не забравяй-
те, че парите от евро-
пейските програми са
и нашите пари. Така че
както и да го гледате,
обраните сме пак ние.

МАТЕМАТИЧЕСКИТЕ ГИМНАЗИИ -
В ПАРАГРАФ 22

Стр. 21

ределено за януари 2013 г.
Това става ясно от обществена
поръчка, обявена от Агенция
“Пътна инфраструктура”, съоб-
щи Медиапул.

Поръчката предвижда да
бъде направена и специална
интернет страница за строител-
ството на магистралата. Сътруд-
ничество с електронни и печат-
ни медии на регионално и на-

ционално ниво, както и органи-
зиране на пресконференции и
семинари са другите дейности,
включени в поръчката.

Спечелилият поръчката ще
трябва да подготви и реклам-
но-информационни материали,
диплянки и диск. Изпълнителят
ще праща съобщения до меди-
ите и ще следи как те отразя-
ват строежа.

Агенция „Пътна инфраструктура” обяви обществена поръчка
за филм и диплянки за строителството на магистралата

Кандидатите трябва да по-
дадат оферти до 9 април, а
отварянето им ще стане на
следващия ден. Цената ще има
70% тежест в оценката на
офертите. Останалите са за тех-
ническата част. Срокът за
изпълнение на поръчката е до
1 август 2013 г. Парите са за-
делени по Оперативна програ-
ма “Транспорт”.

Унгарският посланик Юдит Ланг поднесе вчера венци пред паметната плоча на Шандор Петьофи.
Така тя отбеляза 164-та годишнина от Унгарската революция и борбата за свобода на своята страна

Стр. 4

Õ‡‰ 87% ÓÚ ÎÂÍ‡-
ËÚÂ Û Ì‡Ò Ò‡ ÌÂÛ‰Ó‚-
ÎÂÚ‚ÓÂÌË ÓÚ ÂÙÓ-
ÏËÚÂ ‚ ÒÂÍÚÓ‡.
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

След шумния пиар на властта
бедствието в село Бисер
продължава

Хората в Бисер са принудени да наемат работници за помощ в разчистването. Доброволци показаха
каква е гледката месец след бедствието

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Повече от месец след
наводненията водата в с.
Стойково още не е изпомпана,
общината няма пари за бензин

Мария НИНОВА

М

очвата в наводнените села в Харманлийско е отро-
вена, алармират доброволци. Всички хора, чиито
дворове, ниви и градини са залети с кал от язовира,
са научили, че им е забранено да садят на тази
земя в продължение на две-три години, разказа
Светлин Веселинов. Не е ясно какво има в тази кал,
не са показани никакви резултати от лаборатории,
изследвания или каквото и да било, на повечето
хора, живущи там, това е поминъкът, коментира той.

П
ПОЧВАТА В НАВОДНЕНИТЕ
СЕЛА Е ОТРОВЕНА

Още преди новото звено за борба с
организираната престъпност да е зара-
ботило по същество, служителите в
БОРКОР вече взимат двойни възнаграж-
дения заради бонуси към заплатите.
Данните излизат от отчета на изпълне-
нието на бюджета на Министерския
съвет.

За почти година в структурата са
назначени едва 11 от планираните 144
души, но през 2011 г. щатът на БОРКОР
е бил средно от 7 души. Тези служители
са получили основни заплати за общо
101 000 лв. Освен заплати те са взели
бонуси, хонорари и пари по граждански
договори за още 103 000 лв. при запла-
ти около 2400 лв. месечно.

В специално звено към МС, което
трябва да противодейства на трафика
на хора, работят петима души. През

есец след наводнени-
ята в Хасковска и Сви-
ленградска област
бедствието там про-
дължава, но властта

вече изобщо не се интересува
от темата. Това заявиха на пре-
сконференция доброволци, кои-
то помагат на пострадалите от
село Бисер и околностите. При
наводнението се удавиха десет
души, стотици загубиха домове-
те си, животните и поминъка си.
30 дни по-късно пострадалите в
село Бисер са много далеч от
възстановяването на нормалния
ритъм на живот, алармираха до-
броволците.

Те бяха категорични, че тази
трагедия не е природно бедст-
вие, а е в резултат на човешки
действия. Бедствие, предизвика-
но от некадърност, безхаберие
и алчност, бе общото мнение на
доброволците.

Пищните дарителски акции
са донесли успокоение на ши-
роката общественост и пиар за
властта, но днес все още стоти-
ци хора в района не получават
адекватна подкрепа, заяви
Александър Мирчев. Според
доброволците в Бисер има де-
сетки къщи, чиито дворове са
заринати от донесени от при-
ливната вълна боклуци, трупове
на животни и загниващ органи-
чен материал. Хората на ми-
нистър Найденов извозиха само
големите животни, ами остана-
лите, заклещени от дъски в дво-
ровете на хората, попитаха за-
грижените за хората от Бисер.

Мирчев посочи, че въпреки

обещанията на висшите поли-
тици, че всички щети ще бъдат
покрити, хората от региона
трябва да представят в община-
та освен документи за собстве-
ност на имотите си и деклара-
ция, че не притежават друго
жилище. Така излиза, че собст-
веността на хората, които при-
тежават апартамент в близкия
град или втора къща в селото,
няма да бъде възстановена,
макар унищожението й да е
станало по вина на държавата,
коментира Мирчев.

“Вярвате или не, на 14 март
се свързах с кметицата на Хас-
ковското село Стойково, на
въпроса ми как е ситуацията,
имат ли нужда от нещо, жената
обясни, че имало още къщи,
чиито дворове са под вода, а
хората нямат пари за бензин.
Има хора, които живеят в
кръчмата, понеже къщите им са
необитаеми. Детската площад-
ка е във вода”, заяви Донка
Янкова.

Хората от Бисер получавали
все по-настойчиви сигнали, че
стопанските им постройки няма
да бъдат възстановени, понеже

не са узаконени. “Дори да при-
емем, че от формална юридиче-
ска гледна точка такова реше-
ние има някакво основание, на
практика това е абсурдно! Ни-
кой не е наказан за лошо сто-
панисване на язовирите, а
жертвите са виновни, че имат
плевни в дворовете си”, комен-
тира Янкова.

По думите й много жители
на Бисер са принудени да на-
емат работници, които да им
помагат да разчистят дворовете

си. Така освен загубите от раз-
рушението, породено по вина
на конкретни хора, те ще губят
и още пари за извършването на
дейност, която виновните би
следвало да заплащат.

Доброволците недоумяват
каква е системата за оценка на
нуждите. От местни хора те раз-
брали, че за този месец и поло-
вина само един път комисия е
минала да оцени жертвите. Раз-
пределението на помощите е
също сериозен проблем.

Двойни заплати
в неработещия БОРКОР

2011 г. те са получили заплати за
80 000 лева, а върху тях са взели и над-
бавки за 36 300 лева. Така един служи-
тел взима средно 2000 лв. на месец, и
то с вече платени осигуровки. Не е ясно
как точно тези служители противодей-
стват на трафика на хора, след като
БОРКОР бе създаден именно да прави
анализи в тази област. Същите задачи
имат МВР и ДАНС.

През 2011 г. институциите, които се
водят на финансиране към МС, са полу-
чили седем пъти повече пари за бонуси
от предвиденото в Закона за бюджета.
При финансова рамка от 650 000 лв. са
раздадени 4.25 млн. лв. Отделно 4,08
милиона са получени под формата на
хонорари и граждански договори. Меж-
дувременно от заплати са икономисани
само 2 млн. лв.

ЗИМАТА „ЗАМРАЗЯВА” СОЦИАЛНИТЕ
ДЕЙНОСТИ НА ОБЩИНИТЕ

Дана РУСЕВА

Зимата “замразява”
социалните дейнос-
ти на общините и
през последните

месеци те направиха мно-
го разходи за отопление
и за почистване на пътна-
та мрежа. Това обясни
кметът на Търговище Кра-
симир Мирев, член на
Управителния съвет на

Националното сдружение
на общините в България.
“В много общини е изчер-
пан ресурсът, който е за
цялата година. Най-веро-
ятно ще се наложи силно
да се ограничат други
дейности на кметствата,
основно за социални дей-
ности - като издръжка на
пенсионерски клубове и
пр.”, добави той.

Управителният съвет

на Националното сдруже-
ние на общините ще
представи пред правител-
ството становище за час-
тично компенсиране на
разходите за зимното
поддържане.

“Всички общини имат
преразход на средства.
Но зимата ще дойде и
през ноември, а средст-
вата вече са изхарчени”,
обоснова се д-р Мирев.
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А каква ли е представата на външния министър Николай Младенов за провал?

Веселка ВЕНКОВА

По-ефикасна система за
граждански и медиен контрол
върху разходите на администра-
цията предвижда проект за про-
мени в Закона за устройството
на държавния бюджет, подгот-
вен от Института за модерна
политика. Министерството на
финансите според проекта тряб-
ва да поддържа единна центра-
лизирана база данни за разхо-
дите на държавните органи.
Вносители са десетима незави-
сими народни представители и
лидерът на РЗС Яне Янев.

Трябва да се въведе модер-
на система на заплащане и
оценка на труда на държавните
служители, казаха Янев и Бори-
слав Цеков. Те предлагат създа-
ването на отделна глава в зако-
на, наречена “Прозрачност на
разходите на държавните орга-
ни”. Целта е да се създаде спе-
циална информационна систе-

33 процента от население-
то на България ще се състои от
пенсионери през 2050 г. Пла-
шещата статистика е от доклад
на Световната банка, предста-
вен вчера от главния икономист
на институцията за Европа и
Централна Азия Индермит Гил.
Според данните след близо 40
години 53,9% от населението
на страната ще са хора в рабо-
тоспособна възраст. За сравне-
ние в момента те са 68,3 на сто.
В същото време хората в пен-

Симеон Дянков намери изход от
демографските проблеми на
страната с чуждите имигранти.
“Демографският проблем в Бълга-
рия може да бъде решен с увели-
чаване на работната сила чрез
миграция. И в Европа, и в Бълга-
рия все по-малко хора издържат

Веселка СПИРИДОНОВА

Антимонополната комисия умишлено бави докла-
да за пазара на горива. Това обвинение отправи вче-
ра в НС съпредседателят на Синята коалиция Мар-
тин Димитров. “За пореден път председателят на
комисията Петко Николов бави очаквания доклад за
проверката на картелно споразумение при търгови-
ята с горива.  Тя започна през лятото на миналата
година, оттогава имаше две големи поскъпвания на
цените на горивата”, припомни Димитров. Той се
оплака, че заради забавянето на доклада шефът на
КЗК нямало да бъде изслушан. “Все по-ясно става, че
тази комисия не работи за българските граждани, а
в полза на големите играчи. Мълчанието на прави-
телството е заразно и обхвана и антимонополната
комисия. Знаем и това, че комисията знае, че няколко
петролни компании са в спорни взаимоотношения по
отношение на определянето на цените на горивата”,
посочи Димитров. Синята коалиция информира, че
въпросният доклад бил внесен за разглеждане на 6
март, но по незнайни причини КЗК бави приемането
му. Искаме две неща - КЗК да не протака повече и
да представи доклада пред НС и пред обществото не
по-късно 20 март, заяви Димитров.

Предлагат разходите на държавните органи да са в интернет

Всеки трети българин ще
е пенсионер през 2050 г.
Безработицата за последните 3 месеца на 2011 г.
е скочила с 2,3% спрямо същия период на 2010 г.

сионна възраст в момента са
малко над 17 процента. Изли-
за, че за посочения период
пенсионерите в България ще се
увеличат близо два пъти.

Европа губи по около 1 ми-
лион работници годишно, заяви
Гил. Според Световната банка
Северна Америка ще продължи
да увеличава броя на трудещи-
те се. За сметка на това спадът
в работната сила ще се отрази
навсякъде в Европа, това важи
за всички 45 страни, които са

обхванати в доклада.
“Страни като България и

Румъния ще губят дори повече
работници като съотношение
спрямо работната сила. На това
трябва да се обърне внимание”,
алармира при представянето
на данните експертът.

Друга важна тенденция е
продължителността на престоя
на хората на пазара на труда и
продължителността на живота.
Гил даде за пример Франция,
където сега един чевек се пен-

сионира девет години по-рано,
отколкото през 60-те години. В
същото време продължител-
ността на живота е с около 6
години повече. Т.е. сега се по-
лучават 15 години повече, за
които пенсионната система
трябва да плаща в сравнение с
60-те години. По думите на спе-
циалиста няма пенсионна сис-
тема, която може да издържи
на такъв удар.

Междувременно излезе ста-
тистика на Евростат за безра-
ботицата в ЕС за последното
тримесечие на 2011 г. Според
данните броят на работещите е
намалял с 0,2% в еврозоната и

с 0,1% в целия Европейски
съюз. Най-голям е спадът на за-
етостта в строителството, която
е с 1,5% по-малко в еврозона-
та и 0,8% в ЕС. Най-много нови
работни места са открити в
дейностите, свързани с недви-
жимата собственост. В сравне-
ние с последното тримесечие
на предходната година заетост-
та в еврозоната е намаляла с
0,2% и е останала стабилна в
ЕС.

В България за последното
тримесечие на 2011 г. безра-
ботицата е скочила с 2,3%
спрямо същия период на пред-
ходната година.

Председателят на ИМП Борислав Цеков се надява промените
в закона да имат и превантивна функция

ма, за да може по всяко време
всеки гражданин да провери фи-
нансовите разходи на НС, на
президента, на МС, на минис-
терства, държавни агенции, об-
ластни администрации, Висшия
съдебен съвет, Конституционния
съд, Сметната палата, национа-
лен омбудсман и др. Става дума
не само за т.нар. бонуси, но и за
възнагражденията по трудови и
служебни правоотношения, за
командировъчни и представи-
телни нужди, за разходи за ав-
томобили и гориво и други.

От ДПС пък вчера вчера
внесоха законопроект  пак по
идея на института, който пре-
движда МС ежегодно до 30
март да внася в парламента
доклад за броя и характера на
осъдителните решения срещу
България в Страсбург и за ад-
министративните и законода-
телните мерки за преодолява-
нето на причините, довели до
тези осъждания.

Снимка Мариета ТОМОВА

Срещу бившия кмет
на община Видин Румен
Видов на 6 март е обра-
зувано досъдебно произ-
водство от Районната
прокуратура. Полицията
и прокуратурата ще про-
веряват сключените от
Видов договори с частна
фирма за охрана на об-
щински обекти.

В Окръжния съд във
Видин вчера бе даден
ход на последното засе-
дание срещу настоящия
кмет на община Ружинци
Венцислав Ванков. Той е
обвинен, че през перио-
да 2005-2008 г. е склю-
чил неправомерно дого-
вори и е нанесъл щети на
общината за повече от
половин милион лева.

Разследват
екскмета
на Видин

ДЯНКОВ ЩЕ БОРИ ДЕМОГРАФСКИЯ
ПРОБЛЕМ С ИМИГРАНТИ

пенсионната и здравната система
заради застаряването на населе-
нието”, анализира Дянков. Той
даде пример със САЩ, където
именно множеството емигранти са
решили проблема с намаляващия
брой хора в работоспособна
възраст.

КЗК умишлено бавeла
доклада за горивата
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лизо 90% от
лекарите в
страната изпит-
ват силна не-
у д о в л е т в о р е -

зборът за апелативен
прокурор на София
отново се провали
вчера. Нито един от

дравната каса успяла да постигне
намаление на цените на 38 ле-
карства от началото на договаря-
нията с фармацевтичните фирми.

ВСС пак не избра апелативен прокурор за София, Велчев бесен
Снимка БГНЕС

Тримата кандитати за поста

И от пошлия начин, по който
някои членове на Висшия
съдебен съвет формираха
мнозинство в подкрепа на
таен фаворит, който далеч
не е сред най-изявените
професионалисти в проку-
ратурата, каза той пред
медиите. Изборът се про-
валя за втори път, предстои
поредно обявяване на нов
конкурс. ДУМА припомня,
че първият конкурс се про-
вали, след като отново ни-
кой не спечели пълната
подкрепа на членовете
на ВСС. Кандидати тогава
бяха Венцислав Андреев
и Стойчо Ненков. В послед-
ния момент при първото
гласуване сегашният апела-
тивен прокурор Вичо Вичев,
чийто мандат изтича, оттег-
ли своята кандидатура
за участие в конкурса.

предложените кандидати не
успя да събере необходимите
за избора му 13 гласа от
членовете на ВСС. Кандида-
тури за поста бяха подали
зам. градският прокурор на
София Божидар Джамбазов
и двама зам. апелативни
прокурори - Галина Стоянова
и Йордан Стоев. До балотаж
достигнаха Джамбазов и
Стоев. Въпреки че канди-
датурата на Джамбазов бе
подкрепена от главния про-
курор Борис Велчев, той не
успя да събере необходимите
гласове от ВСС. И двамата
кандидати останаха с под-
крепата на по 10 от висшите
магистрати. Борис Велчев
напусна гневен заседанието
и с рязък тон обвини чле-
нове на ВСС в задкулисни
договорки. Омерзен съм

90% от лекарите са
недоволни от системата
Б

Не препоръчват професията си и обмислят емиграция

ност от реформите в сек-
тора и много от тях биха
заминали да работят в
чужбина при първа
възможност. Това сочат
данните от проучване на
международната мрежа
за здравна информация
“Хелтгрупер”. Изследва-
нето обхваща 255 лека-
ри от 55 населени места
в 54 различни медицин-
ски специалности.

На въпроса “Доколко
сте доволни от реформи-

те в здравния сектор и
как те се отразяват на
вашата работа като ле-
кар?” над 87% от анкети-
раните са отговорили, че
са недоволни. 52,2% са
“много недоволни”, 27,2%
са се определили като
“недоволни”, а 7,8% - “от-
части недоволни”. Само
5% са отговорили “отчас-
ти доволни” и нито един
не е избрал опцията
“много доволен”.

И лекарите в държав-
ния сектор, и работещи-
те в частния изразяват
своето недоволство от
реформите в здравеопаз-
ването, като разликата в

процентите е минимална
- 95% в държавните бол-
ници и 85% от частните
практики.

Около 47% от анкети-
раните лекари отговарят,
че биха променили ра-
ботното си място. От тях
78,6% обмислят да зами-
нат в чужбина, 16,5% -
да се прехвърлят от
държавния в частния
здравен сектор, а 5% -
да променят професията
си.

Въз основа на тези
данни оценката на авто-
рите на проучването е,
че 4000-5000 лекари от
35 000 планират да за-

минат в чужбина и биха
го направили при първа
възможност. Характерни-
ят профил на лекар, же-
лаещ да замине в чужби-
на, е мъж или жена на
възраст между 36-45 г.,
със завършена специали-
зация, трудов стаж от 10-
15 години, практикуващ в
държавна болница, недо-
волен от ниската запла-
та, липсата на ясни работ-
ни правила и без автори-
тет в обществото.

На въпроса биха ли
препоръчали професията
си на по-младите си ко-
леги, 44% отговарят нега-
тивно. 29% заявяват, че

въобще не биха препоръ-
чали професията лекар.

Няколко основни гру-
пи проблеми според ана-
лиза са причина за недо-
волството на лекарите в
България: ниските запла-
ти и начинът на финанси-
ране от НЗОК, многото и

сложни административни
процедури, неясните и
частични реформи, липса-
та на визия за развитие
на здравната система,
отношението на общест-
вото и медиите към лека-
рите, корупцията в здра-
веопазването.

З

НЗОК свалила цените
на 38 лекарства

Над 4,2 млн. лв. ще бъдат спестени за
година от договорените отстъпки на 25
лекарства, похвалиха се от НЗОК вче-
ра. Отстъпките са от 0,04% до 37,3% за
медикаменти за лечение на злокачест-
вено новообразувание на млечната
жлеза, на простатата, на неинсулиноза-
висим захарен диабет, ехинококоза,
астма, хронични вирусни хепатити, бо-
лест на Паркинсон, шизофрения, кистоз-
на фиброза, акромегалия и медикамен-
ти при наличие на трансплантирани
органи и тъкани. Поканите към фирми-
те, които имат разрешение за употре-
бата им, били изпратени още в начало-
то на октомври, твърдят от касата.

От днес НЗОК ще плаща по-малко
за тези лекарства. Предстои подпис-

ване на споразумения за още 13 ле-
карства, за които фирмите са подали
документи за договаряне с НЗОК през
последните дни, съобщиха от касата.

Според действащата нормативна
уредба НЗОК има право да договаря
отстъпки при лекарства за домашно
лечение, заплащани на 100% от нея.
Това са лекарства, които са без ана-
лог и не участват в определянето на
референтна стойност с други лекарст-
вени продукти. Фармацевтичните фир-
ми по своя инициатива могат да пред-
лагат отстъпки за лекарства, от чиято
стойност касата поема 25, 50 и 75% и
които са единствен лекарствен про-
дукт в група и не участват в опреде-
лянето на референтна стойност. При
тези случаи постигнатата отстъпка ще
се разпределя пропорционално меж-
ду заплащаното от НЗОК и доплаща-
нето от пациента.

СПАСИХА ДЕТЕ,
ОТГЛЕЖДАНО В ОБОР

Двегодишно мом-
ченце, отглеждано в
краварник при много
лоши условия, е било
спасено благодарение
на анонимно обаждане
на Националната теле-
фонна линия за деца
116 111. Сигналът е по-
даден през февруари и
служителите на свой
ред информирали соци-
алните работници.

При проверката е ус-
тановено, че детето, май-
ката и мъжът, който е
предполагаемият баща,
живеят в обора и спят в
сламата при животните.
Семейството не е в
състояние да осигури
подходящи условия за
правилното развитие на
момченцето и то е поста-
вено под полицейска
закрила, а впоследствие

е настанено в дом за
медико-социални грижи
за деца. През февруа-
ри на телефон 116 111
са постъпили 6247 по-
виквания. Основният
процент обаждания са
от деца и юноши - 83%.
Другите две основни
групи са родители, кои-
то търсят информация
или помощ във връзка
с проблеми на дете.
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ЧЕСТИТА 80-ТА ГОДИШНИНА
на инж.
Никола
Иванов
Николов

Анка, Йонета, Стефан, Нина,
Ралица и Ивелин

На строителя, който
отдава всичките си

дни на градеж,
мъдрост и доброта.

На строителя, строил
пътя Шипка - Габрово -

Велико Търново -
Търговище,

големите
габровски

заводи и
комбинати, всички съвременни

габровски жилищни квартали,
пешеходната зона в центъра на Габрово и
много други обекти. Носител на Народен

орден на труда - златен.
На човека, създал и изградил нашето

прекрасно семейство!
БЛАГОДАРИМ ТИ!

И НЕКА ОЩЕ ДЪЛГО ДА СИ ДО НАС!

Млади хора с деца се включиха в шествието в защита на българските гори

Снимка БГНЕС

Еколози:

Бай Бойко убива
„Алеко”
Стотици
природозащитници
направиха
протестно
шествие срещу
промените в
Закона за горите

Бай Бойко убива
„Алеко”
Бай Бойко убива
„Алеко”
Бай Бойко убива
„Алеко”
Бай Бойко убива
„Алеко”
Бай Бойко убива
„Алеко”

Б
лизо 1000 души се
събраха в центъра на
София в сряда вечер-
та, за да изразят свое-
то недоволство срещу

пелативният съд в Бургас отмени присъдата
на Ямболския окръжен съд срещу бившия
кмет на Сливен Йордан Лечков. Съдиите от
Ямбол признаха за виновен Лечков за това,

Бай Бойко убива
„Алеко”

предложените от МС промени в
Закона за горите. Протестира-
щите издигнаха плакати с над-
пис “Искаме гори, не бетон”, “Бай
Бойко убива “Алеко””, “Монопо-
лите убиват горите”, “Стига мо-
нополи”, “Стига подаръци от
държавата”, “Ски за децата, не
за милионерите”, “Офшорки,
долу ръцете от планините”. Ос-
вен организаторите от “За да ос-
тане природа в България” към
протеста се присъединиха мно-
го граждани.

Шествието, което започна
пред НДК със стотина души, при-
ключи половин час по-късно с над
1000 участници. Под звуците на
“Притури се планината” и “Излел
е Делю хайдутин” те преминаха
по бул. “Витоша и “ул. “Алабин” и

спряха на площад “Възраждане”,
където е администрацията на
Природен парк “Витоша”. Някои
от тях символично носеха челни-
ци и фенери. Протестиращите
скандираха в подкрепа на наско-
ро сменения шеф на парк “Вито-
ша” Тома Белев и назначаването
след нагласен конкурс на ланд-

шафтния архитект Снежана Пет-
рова от държавната фирма “Аг-
ролеспроект”.

Целта на екоактивистите е да
спрат спорните законодателни
промени, преди да са минали на
второ четене в парламента. Спо-
ред тях промените ще дадат
възможност за бърза и евтина сеч

на държавни и частни гори, за да
се проправят писти и просеки за
лифтове в услуга на “един и същ
бизнесмен, който вече контроли-
ра 3 от 4-те големи ски зони в
България - Банско, Витоша и
Боровец”.

“Надяваме се да спрат серия-
та от лобистки законови проме-
ни, които налагат в парламента.
Искаме да живеем в нормално
общество, в което законите се
спазват и се приемат в интерес
на хората, а не обслужват частни
интереси”, заяви Богдан Христов
от едно от гражданските обеди-
нения в защита на Витоша.

Екоактивистите напомниха, че
гората и дървесината са един от
най-големите ресурси на Бълга-
рия. На фона на всички приказки
за страхотната ни природа има-
ме само 5% защитени територии
и се посяга именно на тях, обяс-
ниха участниците в протеста.
Според тях промените в Закона
за горите предоставят възможно-
сти по-лесно да се придобиват
права върху горите и по-лесно да
се строи в тях.

БУРГАСКИЯТ АПЕЛАТИВЕН СЪД
ОТМЕНИ ПРИСЪДАТА НА ЛЕЧКОВ

А
че през периода от август 2008 до февруари 2010
г. е нарушил служебните си задължения.

Той бе осъден за предоставяне на общински
недвижим имот за ползване от четири фирми, без
да бъде проведен публичен търг. След това Леч-
ков е сключил договор за наем с цел да набави
за фирмите облага и от това са настъпили значи-
телни вредни последици за община Сливен в
размер на 904 808.50 лв.

Първоинстанционният съд осъди Лечков на
три години “лишаване от свобода” условно с 5-

годишен изпитателен срок. Апелативният съд в
Бургас обаче отмени това решение с мотив, че са
допуснати съществени процесуални нарушения.
Съдебният състав на първата инстанция трябвало
не само да посочи установените фактически об-
стоятелства, но и въз основа на кои доказателст-
вени материали ги установява, да ги анализира и
да изложи правни съображения за взетото реше-
ние.

Според апелативните съдии мотивите на Ям-
болския окръжен съд са с декларативен характер
и се свеждат до препис на обвинителния акт и
експертните заключения. Липсвал анализ на събра-
ните гласни и писмени доказателствени средства.
Така делото отново се връща в Ямболския съд.

Проверка на условията в
санаториумите за рехабилита-
ция на хора с увреждания
предприема омбудсманът Кон-
стантин Пенчев. В рамките на
инспекцията “По пътя на паци-
ента” ще бъдат посетени три-
надесетте санаториума на
“Специализирани болници за
рехабилитация - Национален
комплекс” ЕАД към МЗ. Ини-
циативата е провокирана от
жалби на хора с увреждания,
свързани с качеството на пред-
лаганите физикални и меди-
цински услуги в тези специа-
лизирани болници, организа-
цията на самия рехабилитаци-
онен процес, статута на при-
дружителя, достъпността на
сградите и съоръженията, как-
то и ограничените възможнос-
ти за дългосрочна рехабили-
тация.

По конкретни сигнали екип
на омбудсмана вече е прове-
рил два санаториума през яну-
ари. В санаториума в Павел
баня, който единствен приема
пациенти с парализа на гор-
ните и долните крайници, през
2011 г. са лекувани 217 души.
След препоръките на омбуд-
смана се работело за решава-
не на проблемите и са пред-
приети действия по разработ-
ване на стандарти за нова
клинична пътека за хора в
будна кома и с парализа.

В началото на март е про-
верен санаториумът в Момин
проход. Единствено там рабо-
ти програма за комплексна ре-
хабилитация за лечение на
детска церебрална парализа.
Остарялата материално-техни-
ческа база, липсата на инвес-
тиции в ремонти и в осигурява-
не на съвременна апаратура и
ограничената достъпност вли-
яят негативно на качеството на
предоставяните услуги, е кон-
статирала проверката.  Друг
проблем според експертите на
омбудсмана са лимитите, кои-
то се покриват от НЗОК. Те се
определят на база здравно-
осигурените лица в региона, а
в специализираната болница
се приемат пациенти от цяла-
та страна. Клиничните пътеки
са недофинансирани, не отчи-
тат работата с родителите на
децата, тяхното обучение, а
освен това не покриват меди-
цинските стандарти.

ОМБУДСМАНЪТ
ЩЕ ПРОВЕРЯВА
УСЛОВИЯТА В
САНАТОРИУМИТЕ

ТРИ УЧИЛИЩА В ОБЩИНА ДУПНИЦА
ПРЕД ОПАСНОСТ ОТ ЗАКРИВАНЕ

Три селски училища
в община Дупница са
заплашени от закрива-
не, стана ясно вчера. На
общоселско събрание в
село Бистрица учители,
родители и общинското
ръководство обсъжда-

Два земни труса бяха
регистрирани вчера на те-
риторията на страната.
Първото земетресение е с
магнитуд 3 по скалата на
Рихтер и бе регистрирано
рано сутринта на 26 км юго-
източно от Раднево и на
14 км северозападно от То-
половград. Трусът е с
дълбочина 1 километър.

Второто земетресение
бе от 2,2 по скалата на
Рихтер в района на грани-
цата с Турция. То бе на 21
км североизточно от Сви-
ленград. Трусът е на 5 ки-
лометра дълбочина. Няма
данни да е усетен от живе-
ещите в района.

ДВЕ ЛЕКИ
ЗЕМЕТРЕСЕНИЯ
РАЗЛЮЛЯХА
СТРАНАТА

Николая ИВАНОВА ха съдбата на местното
училище.

Зам.-кметът по соци-
алните дейности на об-
щина Дупница Крум
Милев и служителите от
общинската админист-
рация присъстваха на
събранието, за да чуят
мнението на жителите

на селото. Учениците от
1 до 8 клас в него са
111, като само двама
от тях не живеят в се-
лото. Повечето жители
бяха категорични, че
училището трябва да
остане.

Срещи за обсъжда-
нето на бъдещето на

училищата предстоят и
в селата Червен брег и
Джерман, където броят
на децата също е
малък.

Нашата цел е трите
училища да се запазят,
но всичко зависи от
волята на родителите,
каза Крум Милев.

Обучаващите
се в
медицинския
филиал на
Тракийския
университет
в Хасково
бъдещи
медицински
сестри
провеждат
практи-
ческите си
занятия в
хирургично
отделение
на местната
болница

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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В петък (днес - б.р.) с
финансовия министър Си-
меон Дянков ще избера
няколко магазина, ще
мина да видя цените на
яйцата какви са и ако
дотогава не са поевтине-
ли, ви забранявам да ми
внасяте каквито и да е
постановления за пари,
свързани с този сектор.
Тази закана е отправил
премиерът Бойко Борисов
по време на заседанието
на Министерския съвет
във вторник. Причината е
покачването на цените на
яйцата, както и на други
основни храни.

Премиерската провер-
ка щяла да се проведе в
“три-четири магазина -

Борисов ще води Дянков
на пазар за яйца
Ако до днес не поевтинеят, премиерът спира помощите за сектора

Най-престижното изложение на вината в Югоизточна Европа -
“Винария”, бе открито вчера в Пловдив. Тази година винената фи-
еста събра над 40 български фирми - два пъти повече от предста-
вилите се на миналогодишното изложение, и близо 200 фирми от
17 водещи винарски държави.

Почетен гост на тазгодишното 20-то изложение е Аржентина -
една от “новите” винарски страни с привилегировано място в света
на виното. Тя е петият производител и девети износител на напитка-
та в света. На “Винария 2012” могат да се дегустират освен българ-
ските, и вина от Южна Африка, Австралия, Италия, Франция, Нова
Зеландия, Гърция, Румъния, САЩ и Молдова, които традиционно
присъстват на изложението през последните години. Според органи-
затори най-доброто от българското представяне е виното от гроздо-
ва реколта 2011-а заради изключителните качества на гроздето.
Неслучайно много италиански производители на вина дойдоха да
купуват българско бяло грозде по време на последния гроздобер,
каза пред БНР Красимир Коев, изпълнителен директор на Изпълни-
телната агенция по лозята и виното.

Преките инвестиции в страната за януари
2012 г. възлизат на 44.2 млн. евро (0.1% от
БВП), което е четири пъти по-малко спрямо
януари 2011, когато те са били 186.1 млн. евро
(0.5% от БВП). Това показват предварителни-
те данни на Българска народна банка.

Привлеченият през януари дялов капитал
възлиза на 43 млн. евро, или 37.3 млн. евро
по-малко спрямо дяловия капитал, привлечен
през същия период на 2011 г. (80.3 млн. евро).

Ръст отбелязват постъпленията от инвести-
ции на чуждестранни лица в недвижими имо-
ти. През януари 2012 г. те са 14.8 млн. евро
при 5.7 млн. евро за януари 2011 г. Реинвес-
тираната печалба остава почти без промяна -
8.9 млн. евро през януари 2012 г., при 8.3 млн.
евро за същия период на 2011 г.

По държави най-големите преки инвести-
ции в страната за периода януари 2012 г. са

основният извод от проучва-
не на Комисията за защита на
потребителите (КЗП), в което
са се включили 1699 участни-
ка. Тревожно голям е броят на
хората (76,28%), които не зна-
ят, че имат право да получат
пълна, точна и ясна информа-
ция за условията на договора
преди подписването му.

Голям процент от участни-
ците в анкетата - 59.8%, не
са запознати с възможността

Законът за защита на потреби-
телите в България е налице, но в
него има един голям пропуск. В
него не са предвидени никакви
опции за защита на купувачите на
автомобили, които са се насочили
към коли втора употреба. На това
обръща внимание Инициативен
комитет за приемане на закон за
защита правата на купувачите на
автомобили, съобщи Profit.bg.

момента финансовият министър покрива текущите
разходи на държавата с парите от резерва на здрав-
ната каса. Това обяви депутатът от Коалиция за
България и бивш финансов министър Пламен Оре-
шарски пред TV7. Той припомни, че ГЕРБ заложи
три поредни години бюджетни дефицити, които са
довели до изхарчване на фискалния резерв.

Според Орешарски в момента България има бли-
зо 2.7 млн. евро нов дълг. Той прогнозира, че с уп-
равлението на Симеон Дянков до края на 2012 г.
сумарният външен дълг на страната ще достигне 8
млрд. лв. Единственият верен ход пред Дянков е нова
емисия, за да превърти дълга, смята депутатът.

Като грешки на сегашното финансово управле-
ние на страната Орешарски обяви вдигането на
акциза върху цигарите, което е “отворило вратите
на контрабандата”.

Не е добре да се тръби невъзможността на
България да си плати външния дълг, смята Пламен
Орешарски. Според него “този шум ще се отрази
негативно на инвеститорския интерес”.

„Винария” събра производители
от 17 държави

малък, среден и голям”.
Ще се качим на колата и
като караме, ще кажем:
“Ето в този магазин спри”,
ще вляза и ще видя каква
е цената вътре в магази-
на, разяснява Борисов
плана си пред министри-
те. И ако цените не били
по-ниски, ще търсят откъ-
де идвал “този луфт”, за-
щото пред него произво-
дителите обяснявали, че
продават яйцата за двай-
сет и няколко стотинки.
Такава проверка Борисов
щял да направи и точно
преди Великден.

Днес заместниците на
министрите на земедели-
ето и храните Мирослав
Найденов и на икономи-

ката Трайчо Трайков ще
представят и анализ на
пазара на яйцата, агнеш-
кото и свинското месо.
Това също става по заръ-
ка на Борисов. “Ще им
кажете така: 50 млн. лева
от парите на данъкоплат-
ците отидоха да подпо-
могнат техния бизнес. В
момента вие дискутирате
с нас да бъдат увеличени
тези пари за следващите
години. Ако “благодар-
ността” е да вдигнат на
хората цената на яйцата
точно за Великден, за
най-светлия ни празник,
ако това е благодарност
да вдигнат цената на аг-
нешкото за Великден,
няма да се съглася с тези

промени”, заключава още
премиерът.

По думите му, соли-
дарността на държавата
е да пази хората от висо-
ките цени, когато произ-
водителите им са дотира-
ни с допълнителни сред-
ства. “Трябва да казваме:
да, хлябът, месото, сире-
нето, кашкавалът и яйца-
та са жизненоважни за
трапезата на българина,
както ти обичаш да се из-
разяваш. Българинът без
такива храни не сяда на
масата, разбира се, в ог-
ромен процент. И точно
на най-светлите празници
да им се вдига цената”,
допълва той.

Борисов дори заплаш-

ва произ-
водителите да
спре субсидиите им от
еврофондовете. “Можем
да кажем - вместо да да-
дем един милиард и сто-
двеста милиона в сектор
“Земеделие”, решаваме и
ще ги дадем в икономи-
ката, защото очакваме не-
обходимия ефект”, обяс-
нява още той.

Министър Найденов
на два пъти се съгласява
с предложенията на пре-
миера. Според него тряб-
ва да се установи кой
надува цените - дали про-
изводителите или остана-
лите по веригата.

да изискат и получат без-
възмездно екземпляр от про-
екта на договор и да се за-
познаят предварително с
условията му.

Повече от половината ан-
кетирани - 51.74%, не са на-
ясно какво означава ГПР (го-
дишен процент на разходите),
а 53.44% не знаят, че имат
право до 14 дни след подпи-
сване на договора за кредит
да го прекратят, без да по-
сочват причини за това.

61.45% от анкетираните не
знаят, че е забранено предо-
ставянето на финансови услу-

ги от разстояние без предва-
рително направено от тях ис-
кане.

Над 63% от анкетираните
знаят, че могат да се обърнат
към КЗП при възникнал про-
блем, свързан с предоставяне-
то на финансови услуги. По-го-
лямата част от включилите се
в анкетата - 88.17%, са с убеж-
дението, че съдилищата и ад-
министративните органи у нас
не разполагат с адекватни и
ефективни средства за преус-
тановяване на включването на
неравноправни клаузи в потре-
бителските договори.

П
отребителите не позна-
ват добре правата си
при ползването на фи-
нансови услуги. Това е

ОТ ЯНУАРИ ДО ЯНУАРИ

4 пъти спад на преките инвестиции

на Южна Корея (16.6 млн. евро), Нидерландия
(6.3 млн. евро) и Русия (4.3 млн. евро). Най-
големите oтрицателни потоци за периода са
към Кипър (-2.7 млн. евро) и Люксембург (-3.2
млн. евро), които се дължат основно на пла-
щания по вътрешнофирмени кредити.

Дянков харчи резерва
на здравната каса

Пламен Орешарски:

В

Искат закон против трошките
на пазара за стари коли

Не е тайна, че превозните
средства, внасяни в България са в
неясно състояние, а след това ги
виждаме лъскави и “напудрени”,
грижливо изложени по “витрини-
те” на автокъщите. В САЩ много
лесно и просто са решили този
проблем. Открай време работи
един закон Lemon Law (законът
за лимона), който е модифициран
според нуждите на всеки един от

51-те и един щата. Чрез
този закон потребите-
лят може да получи ком-
пенсация както за цяла-
та сума, която е платил,
така и за част от стой-
ността на отремонтиран
дефект от самия него.
Покупката на подобен
автомобил освен че не
е добро вложение на
средства, представлява
и опасност на пътя как-

то за водача и пътниците с него,
така и за пешеходците. Такива
коли в повечето случаи са техни-
чески неизправни и създават
предпоставка за пътно-транспорт-
ни произшествия.

Въпреки че не се води офици-
ална статистика на причините за
катастрофите по пътищата у нас,
повечето са вследствие на техни-
чески неизправен автомобил.

Организацията си е поставила
за цел да проучи общественото
мнение и възможността за при-
емане на закон, подобен на
Lemon Law, и в България. По този
начин всеки потребител ще може
да научи истината за даден авто-
мобил, който би желал да закупи,
и в крайна сметка повече прода-
дени коли ще са технически из-
правни. Такъв един закон би бил
в ущърб единствено на некорект-
ните търговци на автомобили.

С
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Не знаем правата си при
ползването на финансови услуги
Не знаем правата си при
ползването на финансови услуги
Не знаем правата си при
ползването на финансови услуги
Не знаем правата си при
ползването на финансови услуги
Не знаем правата си при
ползването на финансови услуги
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ържавната комисия по хазарта ще поддържа
списък на интернет страници, чрез които се
организират хазартни игри от лица, които не
са получили лиценз за това. Това реши парла-
ментът, който прие на второ четене текстове от

Узакониха АСТА чрез
закона за хазарта
Узакониха АСТА чрез
закона за хазарта
Узакониха АСТА чрез
закона за хазарта
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Достъпът до сайтовете за
залози ще бъде филтриран, а
НАП ще следи в реално време
всички залагания в интернет

законопроекта за хазарта вчера. Така чрез новия
закон депутатите на практика узакониха следенето в
интернет, обяви депутатът от Коалиция за България
Румен Овчаров.

Сайтовете, до които български потребители не бива
да се допускат, ще бъдат включени в “черен” списък,
който ще бъде публикуван на страницата на комиси-
ята. Ако в тридневен срок нарушението не бъде пре-
установено, комисията ще подава искане до предсе-
дателя на Софийския районен съд да задължи опера-
торите да спрат достъпа до тези интернет страници.
Те ще са длъжни да се подчинят в срок от 24 часа от
публикуването на разпореждането на съда на сайта
на комисията. Ако интернет доставчиците не ограни-
чат достъпа до незаконните онлайн казина и бук-
мейкъри в срок, ще плащат глоби от 10 хил. до 20 хил.
лв.

Одобрените текстове предвиждат още интернет до-
ставчиците да филтрират сайтовете всеки ден.

Въпреки че проектозаконът предизвика спорове
преди влизането му в зала, дебати по текстовете ня-
маше. Единствено Румен Овчаров поиска да се отло-
жи приемането на текстовете, но искането беше
отхвърлено. Управляващите привеждат АКТА в дейст-
вие чрез филтрирането на достъпа до интернет сайто-

вете, заяви Овчаров. Той отхвърли предложените от
управляващите текстове с мотива, че по този начин се
регламентира вкарването на “черни” списъци за фир-
ми или сайтове по преценка на Комисията по хазарта.
Така се създава директен механизъм за контрол върху
интернет трафика и както потвърждават много от до-
ставчиците, това е начин да се въведат по заобиколен
начин някои от идеите на АКТА, възмути се Овчаров.

Той предложи Държавната комисия по хазарта да
публикува списък на операторите на хазартни игри,
които имат лиценз, и провайдерите да не доставят на
потребителите интернет страниците на всички остана-
ли, които нямат такъв лиценз. Според него иначе се
натоварва комисията с измислена дейност и се създа-
ва схема, която може да бъде използвана субективно
за съвсем други цели.

Попадналите в черния списък уебсайтове ще разпо-
лагат с три дни, за да поискат лиценз или да прекратят
дейността си. За лиценз могат да кандидатстват само
хазартни оператори, чиито централни сървъри са в Ев-
ропейския съюз. Съответно същите ще трябва да разпо-
ложат “огледални сървъри” в България. Така в реално
време ще може да се предоставя информация на НАП
за приходите от залозите, които правят българите.

Приходите от хазартната дейност ще се облагат с
15% данък. С новия Закон за хазарта се регламенти-
рат и онлайн залаганията и SMS игрите.

Със закона обаче се забранява рекламата на ха-
зартните игри.

аместник-министърът на
икономиката Делян Доб-
рев не изключи варианта
Валентин Захариев да е

арното ще поскъпне с около 9-10 процента от 1 ап-
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България се нареди на тре-
то място в европейско състеза-
ние за пестене на енергия,
съобщи инж. Здравко Георгиев,
изпълнителен директор на Со-
фийската енергийна агенция
СОФЕНА. В класацията “Клима-
тична купа за граждани на Ев-
ропа” участват 10 домакинства
от различни европейски държа-
ви. Състезанието се провежда
на две нива - регионално и ев-
ропейско. Всяко домакинство
може да се научи как да пести
енергия. За целта е разработен
софтуер, в който домакинствата
с регистрация в интернет от
сметки и фактури получават
индикация какво е потреблени-
ето на сходни домакинства в

Подозират Валентин Захариев
в източване на ГОРУБСО

месечното предизвестие, даде-
но от държавата на ГОРУБСО,
преди да бъде прекратена кон-
цесията, МИЕТ може да търси нов
концесионер, за да не останат
миньорите за няколко месеца
без работа.

Междувременно Роберто
Младенов, изпълнителен дирек-
тор на “Интертръст холдинг”,
който е мажоритарен собственик
на ГОРУБСО - Мадан, съобщи
пред БНР, че се водят прегово-
ри, но банките са втвърдили
позициите си и не отпускат кре-
дити. По думите му причината за
позициите на банките е “неком-
петентни хора, които не са
упълномощени от миньорите да
говорят”.

Младенов обяви, че са полу-
чили две писма относно отнема-
нето на концесията, но подчер-
та, че “Интертръст холдинг” ще
изпълни всички задължения към
служителите си и държавата в
поставения срок от 30 дни.

По думите на Роберто Мла-
денов през последните месеци
изкарваната продукция от руд-
ниците е с 50% по-малко от
очакваното. Миньорите добива-
ли по 600 тона на ден.

Държавата може да подпо-
могне финансово миньорите от
„Горубсо-Мадан” с по 1000 лева,
стига Валентин Захариев да
обяви несъстоятелност, заяви
социалният министър Тотю Мла-
денов. Той допълни, че гаранци-
онният фонд на държавата раз-
полага с близо 220 млн. лв.

източвал ГОРУБСО - Мадан, през
последните години. Това той каза
вчера пред ТВ7, като се аргумен-
тира с данните, че изкупните
цени на металите са скочили, а
добивът от рудниците е нараснал
значително. Преди ден бе задей-
ствана ускорената процедура за
отнемане на концесията на дру-
жеството от собственика. Добрев
подчерта, че дори и след като
това стане факт, задълженията
на Захариев към работниците
остават. По думите му нов конце-
сионер ще се намери със сигур-
ност, но ще отнеме време.

“Рисковете за работещите в
ГОРУБСО остават при отнемане-
то на концесията и намирането
на нов концесионер както по от-
ношение на неизплатените за-
плати, така и по отношение на
работата за в бъдеще”, обяви
вчера президентът на КНСБ
Пламен Димитров. “Най-добрият
вариант, независимо от действи-
ята по отнемане на концесията,
които започна МИЕТ и които ние
приветстваме, е концесионерът
да се разплати с работниците,
да инвестира необходимите
средства в безопасни условия на
труд, да закупи необходимите
средства за опазване на безо-
пасността и здравето на миньо-
рите, за да продължи и да доби-
ва”, заяви Пламен Димитров. Той
отбеляза, че докато тече едно-

Строителството на нов за-
вод за производство на оло-
во на стойност 80 млн. евро
започна вчера с традицион-
на първа копка на територи-
ята на Комбината за цветни
метали (КЦМ) АД Пловдив,
предаде investor.bg. Влизане-
то в експлоатация на новата
мощност е предвидено за
септември 2013 г., обяви Ни-
кола Добрев, главен
изпълнителен директор на
КЦМ АД.

Новата технология за
производство на олово е из-
ключително авангардна и
без аналог в Европа. Вместо
досегашните осем пещи ще
има само една, която обаче
ще е с висока производител-
ност и ще осигурява същия
обем от около 71 хил. тона
метал годишно. Двойно ще
намалеят енергийните разхо-
ди, два пъти ще се увеличи
производителността на тру-
да. Технологията осигурява
безопасни условия на труд и
няма да въздейства неблаго-
приятно на околната среда,
посочват от компанията. Дра-
стично ще бъде променена
структурата на суровините,
като 30 на сто от необходи-
мите количества ще са ре-
циклирани суровини.

Никола Добрев не скри,
че въвеждането в действие
на новата високопроизводи-
телна технология ще дове-
де до редуциране на анга-
жираните сега в оловното
производство, но увери, че
хората ще бъдат насочени
към други бизнеси на група-
та. В плановете на компани-
ята се предвижда и произ-
водство на екзотични мета-
ли, каквито са селенът, те-
лурът, германият.

Въпреки ужасния по
оценката на изпълнителния
директор на КЦМ АД инж.
Стоян Пехливанов бизнес
климат компанията към мо-
мента не изпитва затрудне-
ния при износа и реализаци-
ята на продукцията си.

КЦМ
изгражда
нов завод
за олово

Трети сме в Европа
по пестене на енергия

други европейски държави. На-
градният фонд за България е
2000 евро, а категориите са три.
За обща спестена електроенер-
гия, за обща спестена електро-
енергия, когато домакинствата
се отопляват на ток, и спестена
електроенергия, когато дома-
кинствата не се отопляват на
ток. В България броят на вклю-
чените домакинства е около 500
при крайна цел 750.

Победителят в крайния фи-
нал ще бъде  определен на
базата на брой домакинства и
реално постигнати икономии.
Възможно е в оставащите два
месеца до края на състезание-
то България да надмине оста-
налите участници.

Приходите, събрани от Аген-
ция “Митници” през 2011 г.,
възлизат на близо 7,4 млрд.
лева, съобщи изпълнителният
директор на агенцията Ваньо
Танов пред парламентарната
комисия по икономика и
енергетика. Спрямо предход-
ната година ръстът на прихо-
дите, събрани от митниците, е
11,7%. Танов посочи, че при-
ходите от ДДС от внос въз-
лизат на 3,37 млрд. лева, кое-
то е ръст от 16,1% на годиш-
на база. Посоченият ръст се
дължи на по-високите це-ни
при внос, а не на увеличение
на самия внос, който е съиз-
мерим с този през 2010 го-
дина, каза Танов. По данни
на агенцията цените на сто-
ките при внос, които се обла-
гат с ДДС, за миналата годи-
на са нараснали с 21% на
годишна база. Независимо от
ръста на приходите от ДДС,
събрани през 2011 г., те са с
15% по-ниски от тези през
2008 г. Приходите от акцизи
за 2011 г. възлизат на 3,86
милиарда лева. Най-голям
дял от тях имат приходите от

МИТНИЦИТЕ СЪБРАЛИ
БЛИЗО 7,4 МЛРД. ЛВ.
ПРИХОДИ ЗА 2011 Г.

акцизи от горива - близо по-
ловината от целия актив. През
2011 г. възстановените прихо-
ди от акциз са 214 млн. лв.,
като по-голямата част - 173
млн. лв., е въз-становеният
акциз за горива. През мина-
лата година са заловени 200
милиона къса контрабандни
цигари, докато през 2010 г. те
са били 250 милиона броя,
каза Танов. Шефът на митни-
ците припомни, че по план за
2012 г. агенцията трябва да
събере приходи в размер на
7,89 милиарда лева, което е с
около 500 милиона лева
повече от приходите за
миналата година.

С 10% поскъпва
парното от 1 април
С 10% поскъпва
парното от 1 април
С 10% поскъпва
парното от 1 април
С 10% поскъпва
парното от 1 април
С 10% поскъпва
парното от 1 април

П
рил, с приблизително толкова ще е повишението и на природния
газ. Това съобщи вчера пред БиТиВи Ангел Семерджиев,
председател на Държавната комисия за енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР). Няма да има шокиращи увеличения,
заключи Семерджиев, който преди дни предупреди, че вдига-
нето на цените от началото на следващия месец ще бъде
значително. Самият той се отоплявал на дърва и сметките му не
били големи. Хората, които живеят в газифицирани жилища, ще
плащат по-малко от цената, която ще бъде определена за
природния газ, обясни още Семерджиев, тъй като при тях са
спестени някои разходи. Газовият доставчик “Булгаргаз”
поиска повишаване на суровината от 1 април от близо 26 на
сто. Актуалните цени потребителите реално ще усетят през
следващия отоплителен сезон. Да се надяваме и да стискаме
палци цената на суровия петрол, която е референтна и за газа,
на световните пазари да спадне. Така Ангел Семерджиев
коментира възможността за поевтиняване на горивото.
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Трима души бяха убити при сблъсъци между протестиращи миньори и полицията в Перу, още 29 човека са
ранени. Протестите са заради затварянето на нелегални мини в южната част на страната. Около 10 хил.

миньори блокирали Пуерто Малдонадо, административен център на региона Мадре де Диос, граничещ с Бразилия
и Боливия. Те замеряли полицаите с камъни и коктейли “Молотов”. Девет полицаи са с травми от хвърлени
камъни. Протестиращите опитали и да подпалят пазар и няколко банки. Протестите избухнаха, след като

властите наредиха да се прекрати минното дело в региона Памапа

тък. Документът критикува остро интер-
нет платформата на Партията на свобо-
дата, насочена срещу граждани от Цен-
трална и Източна Европа, както и лип-
сата на ясна позиция по този повод от
страна на властите в Хага.

В подкрепа на резолюцията гласу-
ваха 539 евродепутати, 60 бяха против,
а 14 се въздържаха. В документа е по-
сочено, че сайтът противоречи “на пра-
вото за недискриминация”. Освен това
евродепутатите призовават холандския
премиер Марк Рюте да “осъди злонаме-
рената инициатива и да се разграничи
от нея от името на холандското прави-
телство”. ЕП иска още “холандските
власти да установят дали тази инициа-
тива отговаря на подстрекаване към ом-
раза и към дискриминация”. Приканва
се и Европейският съвет “да осъди офи-
циално клеветническия сайт на Парти-
ята на свободата, защото той нарушава
европейските ценности и принципи”.

Според евродепутатите инициатива-
та е насочена особено ясно срещу граж-
дани на Полша, Румъния и България. От-

Прокуратурата на Гърция е
възбудила наказателно дело сре-
щу неизвестни извършители по
обвинение в измяна. През 2008 г.
те са имали намерение да сва-
лят премиера на страната Кос-
тас Караманлис. Заговорниците
са били готови и да убият поли-
тика заради опитите му да подо-
бри отношенията между Гърция
и Русия в енергийната сфера,

Скотланд Ярд щракна белезници и на главния редактор на
вестник “Нюз оф дъ уърлд”, съобщи Би Би Си. Задържаният
Невил Търлбек е заподозрян, че е заплашвал свидетели по
делото за незаконно подслушване.

Във вторник Скотланд Ярд арестува още шестима заподозре-
ни по същото дело, включително бившия редактор на изданието
Ребека Брукс. Общият брой на заключените заради скандала
около медийната империя на Рупърт Мърдок достигна 30 души.
Двама от тях бяха освободени, а 21 пуснати под гаранция.

Харизматичният, но много спорен като личност
лидер на управляващата комунистическа партия в
китайския автономен град Чунцин (един от четирите
града на централно подчинение в страната) Бо Силай
бе уволнен, предаде АФП. Позициите на Бо, който
имаше амбицията да влезе в Постоянния комитет на
Политбюро на ККП, вече бяха разклатени миналия
месец след отстраняването на неговия заместник и
“дясна ръка” Ван Лицзюн. По решение на ЦК на ККП
той ще бъде заменен начело на партията в един от
най-големите градове в Китай (общината е с населе-
ние от около 33 милиона души) от Чжан Дъцзян -
вицепремиер, който има репутацията на консерватор.

Бо се прочу като човека, осъществил впечатлява-
щата трансформация на Чунцин - град-лаборатория в
Централен Китай с многочислено население, който
се превърна в основен икономически полюс в стра-
ната и според някои е най-големият мегаполис в света.
Бивш министър на търговията, той поведе енергична
кампания срещу корупцията в Чунцин и имаше амби-
цията да възроди в града “революционния идеал”.

Бунтовниците от терористичната
групировка “Ал Кайда” съобщиха, че са

освободили двамата швейцарски
граждани, които осем месеца бяха в

плен в Пакистан. Оливие Давид Ош, 31-
годишен полицай от Берн, и 28-

годишната Даниела Уидмър, която
също е работила в полицията, бяха

пленени на 1 юли 2011 г., когато
пътешествали из страната

Безработицата
в ЕС се покачва

Броят на работещите в ев-
розоната е намалял с 0,2% и с
0,1% в целия Европейски съюз
през последното тримесечие на
миналата година, показват дан-
ните на Евростат. Най-голям е
спадът на заетостта в строи-
телството (- 1,5% в еврозоната
и -0,8% в ЕС), а най-много нови
работни места са открити в
дейностите, свързани с недви-
жимата собственост.

Венизелос подава
оставка

Гръцкият финансов министър
Евангелос Венизелос обяви реше-
нието си да подаде оставка, за-
щото ще се кандидатира за по-
ста на председател на социали-
стическата партия ПАСОК. Из-
борът на председател на ПАСОК
ще се проведе на 18 март. Вени-
зелос е единственият кандидат
за позицията, което на практика
гарантира избирането му.

Дъблин иска нови
условия по кредита

Правителството на Ирландия
иска от ЕС да се преразгледат
условията на предоставения по-
рано на Дъблин кредит в размер
на 31 млрд. евро, който бе из-
ползван за спасяването на ир-
ландските банки от фалит.
Дъблин иска отлагане на изпла-
щането от 3,1 млрд.евро, които
като процент от основната
сума трябва да бъдат изплате-
ни до 31 март тази година.

Поляците не искат
да работят
до старост

Няколко хиляди души протес-
тираха в полската столица Вар-
шава срещу увеличаването на
възрастта за пенсия. Според
правителствения проект, на
всеки 4 месеца пенсионната
възраст ще се вдига с по един
месец. Така мъжете ще могат да
се пенсионират на 67 г. към 2020
г., а жените - към 2040 г.

Карзай гони янките
от селата

Афганистан иска САЩ да из-
теглят всички свои военни час-
ти от селата и да ги дислоци-
рат в бази. Това обявиха от
кабинета на афганистанския
президент Хамид Карзай.

Япония не спира
да се люлее

По последни данни на амери-
канските сеизмолози за два дни
в Япония са станали 12 земетре-
сения. Геологическата служба на
САЩ съобщава, че 10 от тях са
станали в североизточното
крайбрежие на страната. Други
две са фиксирани в Тихия океан
на 100 км източно от Токио.
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ЕП осъди сайта
на Вилдерс
Европейските депутати призоваха холандското правителство
да се разграничи незабавно от антиимигрантската инициатива

чита се, че сайтът подстрекава към дис-
криминация и създава разделение сред
обществото в Холандия, като не зачита
правото на свободно движение в ЕС. В
резолюцията не е пропуснат и фактът,
че правителството в Хага е подписало
споразумение с Партията на свободата,
благодарение на което си осигурява
мнозинство в националния парламент.

Досега холандското правителство не
е осъдило ясно инициативата. Въпреки
че резултатите от проучване на универ-
ситета в Ротердам сочат, че имигранти-
те от Централна и Източна Европа имат
съществен принос за икономиката и
пазара на труда в Холандия. В Страс-
бург алармират още, че напоследък
холандските власти са ограничили се-
риозно усилията си за повече европей-
ска интеграция, което е видно от пози-
цията на правителството по въпроса за
разширяването на Шенген и достъпа до
пазара на труда в страната.

Според ЕП съществува сериозна
опасност от разкриването на подобни
сайтове и в други страни от ЕС. Иници-
ативата представлява заплаха, която
може да разруши основите на Общност-
та - плурализма, недискриминацията,
толерантността, справедливостта, соли-
дарността и свободата на движение.

Партията на свободата, част от пра-
вителствената коалиция в Холандия, пус-
на сайта си на 8 февруари. В него хо-
ландците могат да сигнализират за не-
редности, които понасяли всекидневно
от страна на гражданите от Източна и
Западна Европа. Холандското правител-
ство, което се нуждае от подкрепата на
Партията на свободата, за да задържи
парламентарното си мнозинство, заяви
неколкократно, че няма да осъди иници-
ативата на Герт Вилдерс. Хага настоя, че
става въпрос за сайт на партия, а не за
правителствена платформа.

“Ксенофобският сайт на една
партия, на чиято подкрепа се
крепи правителството, не е частен
въпрос. В ЕС трябва да можем да
си казваме, но и да си чуваме
критиките. Европейските институ-
ции съществуват, за да осигурят
на гражданите спазването на
ценностите и законодателството на
Общността. Затова те, както и
холандските институции, трябва да
имат ясна и принципна позиция”,
заяви българският евродепутат
Ивайло Калфин, един от вносите-
лите на резолюцията.

Е
вропейският парламент осъ-
ди категорично създаването
на интернет сайт от холанд-
ската крайна десница в своя
резолюция, приета в четвър-

Уволниха
харизматичния лидер
на ККП в Чунцин

ИСКАЛИ ДА УБИЯТ КАРАМАНЛИС
ЗАРАДИ ВРЪЗКИТЕ МУ С РУСИЯ

Арестуваха и главния редактор
на „Нюз оф дъ уърлд”

съобщава Лента.ру, като се по-
зовава на информация от Рой-
терс. В скоро време следовате-
лите от прокуратурата имат на-
мерение да изяснят кой е участ-
вал в заговора, за който са съоб-
щили гръцките медии. Преди за-
почването на делото прокурату-
рата е разпитала полицаи, мест-
ните специални служби, охрана-
та на Караманлис.
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Свещи, цветя и послания в памет на загиналите деца в автобусната
катастрофа в Швейцария бяха поставени в Белгия около училищата на

жертвите в родните им градове. Училищният автобус се удари в бетонна
стена в тунел в Швейцария на връщане от ваканция. Причината още не е

известна, но трите основни версии на следователите са технически проблем
с автобуса, здравословен проблем на шофьора или човешка грешка

“Ройтерс”, като се позова на ирански
медии. Според иранската конституция,
за да бъде извикан президент пред пар-
ламента, са необходими подписите на
минимум 73 от 290-те депутати. А опо-
нентите му са събрали 79 подписа.

Ахмадинеджад бе съпроводен от
няколко министри на специалното засе-
дание, съобщи агенция ИРНА. Той е
първият президент, извикан от парла-
мента в историята на Ислямската репуб-
лика. Разпитът може да подготви почва-
та за евентуално отстраняване на пре-
зидента от поста му, ако законодатели-
те решат, че отговорите му са незадо-
волителни.

Президентът омаловажи историчес-
кото значение на сесията и каза, че пар-
ламентът има право на това и то не е
нещо изключително. “Готов съм да отго-
воря на въпроси преди изборите”, заяви
той, имайки предвид скорошните пар-
ламентарни избори. “Мисля обаче, че
това би оказало влияние върху избор-
ните резултати и след това ще обвинят
мен. Аз съм човекът, който е най-лесно
да бъде обвинен”, подчерта Ахмадине-
джад. Той отвърна рязко и предизвика-
телно на депутатите, които му задаваха
въпроси, и показа част от популистките
си черти, които му спечелиха доста
привърженици въпреки обтегнатите му
отношения с духовниците.

Ахмадинеджад е широко обвиняван,
че е пропилял държавни средства, а
критиците му твърдят, че спирането на
субсидии за храни и гориво е предизви-
кало голяма инфлация, която е засегна-

Депутати
нищят
Ахмадинеджад
Лоялни на аятолах Хаменей обвиняват
президента, че се опитва да оспорва властта
на върховния лидер и заплашва основите на
Ислямската република

И
ла средната класа и бедните. Той бе
обвинен на заседанието, че не е заде-
лил бюджетни средства за продължени-
ето на метрото в Техеран, и бе помолен
да потвърди истинността на държавна-
та статистика, според която 1,6 млн. ра-
ботни места са били създадени през
2009 и 2010 г. В отговор на нападките
президентът обяви, че правителството
му е осигурило повече средства за об-
щините в сравнение с предишни прави-
телства и каза, че повишаването на
цените няма нищо общо с намаляване-
то на субсидиите.

Според наблюдатели атаките срещу
иранския президент са били разпалени
от разрива между него и върховния
лидер на Иран аятолах Хаменей, който
стана публичен миналата година. Пре-
зидентът оспори повторното назначава-
не на министъра на разузнаването Хей-
дар Мослехи от аятолаха, след като по-
рано го бе уволнил. Той забави с 11 дни
изпълняването на нареждането на ая-
толаха за връщане на поста на министъ-
ра на разузнаването, уволнен през ап-
рил 2011 г. В хода на изслушването пред
парламента Ахмадинеджад категорич-
но отхвърли твърдението, че е оспорил
властта на Хаменей, който има послед-
ната дума по държавните дела.

Последните думи на Ахмадинеджад
предизвикаха едни от най-шумните
възгласи. “Това не бе труден тест”, каза
той. “Онези, които са го измислили, са
получили висшето си образование с
връзки. Ако бяхте се консултирали с нас,
щяхме да измислим по-добри въпроси”,
каза той. Президентът добави, че тряб-
ва да му пишат шестица за този изпит.
“Бъдете честни. Дайте добра оценка.
Всичко по-ниско от шестица би било
грубо”.

ранският президент Махмуд
Ахмадинеджад се появи в
парламента за небивал раз-
пит от депутати, недоволни от
управлението му, предаде

Скандал за неуместни познан-
ства отново избухна в Германия
след скандала, коствал оставката
на президента Кристиан Вулф,
пише в. “Фигаро”. В новата афера е
замесен кметът на Берлин Клаус
Воверайт. Той е упрекван, че е
приемал покани за празненства, на
които е присъствал каймакът на
обществото. Воверайт е обвиняван
също, че е пребивавал в имението
на заможен приятел на остров
Ибиса и че е пътувал с частни са-
молети.

Упреците бяха отправени малко
след като кметът на Берлин напра-
ви равносметка на първите сто дни
на четвъртия си кметски мандат.
Тогава той се подигра с бездейст-

Странен тъмен обект близо до
повърхността на Слънцето заснел ор-
биталният телескоп на НАСА. С форма-
та и размера си той напомнял на пла-
нета. Снимката предизвика бурна ре-
акция сред учените в интернет. Според
много от тях небесното тяло наподобя-
ва Звездата на смъртта от култовата
фантастика “Междузвездни войни”,
пише в. “Дейли мейл”. Най-интересна-
та особеност на това НЛО обаче са
своеобразните “конци”, с които то е
свързано с нашето небесно светило.
Затова сред предположенията в интер-
нет има и такива, които смятат, че това
е космически кораб, който “зарежда
гориво” от Слънцето.

Извън тези по-фантастични теории
предположенията са, че “космическото
око” на НАСА е успяло да заснеме про-

Синайския полуостров,
съобщи местно радио. В
състава на поделението са
военни от САЩ, Чехия, Уруг-
вай и Колумбия. Според ин-
формацията бедуините са
блокирали пътя към лагера.
Те настояват за освобожда-
ването на петима техни
хора, които трябва да заста-
нат пред съда по обвинение
в терористична дейност.

Франция не одобрява призива външни сили да
въоръжат бунтовниците за борба срещу режима на
Башар Асад, тъй като това ще доведе до граждан-
ска война. Това заяви френският министър Ален
Жупе, цитиран от АФП.

Миналата година Франция помогна за въоръжа-
ването на либийските бунтовници в борбата им сре-
щу Муамар Кадафи, но сега Париж се страхува от
увеличаване на насилието в страната.

Някои арабски страни - Саудитска Арабия и Ка-
тар - настояват за въоръжаване на бунтовниците, но
Франция и други западни страни все още се надя-
ват да се приеме дипломатическо решение в Съве-
та за сигурност на ООН.

Тринадесет противни-
ци на комунистическия ре-
жим в Куба превзеха като-
лическа църква в Хавана,
настоявайки за аудиенция
с папа Бенедикт ХVI, кой-
то смята скоро да посети

И кметът на Берлин се забърка в скандал
вието на опозицията и на “зелени-
те” общински съветници. Воверайт
може би вече съжалява, защото
провокира един от зелените депу-
тати в берлинския парламент да му
поиска обяснения за престоя си в
испанския имот на приятеля си
Манфред Шмит, организатор на ве-
черинки, събиращи каймака на
германското и международното
светско общество.

Воверайт обаче има доста по-
вече опит от президента Кристиан
Вулф и не изчака да минат седми-
ци на обвинения, преди да признае
“прегрешенията” си, а именно, че е
гостувал в имението на Шмит през
2004 г. и е пътувал с частен само-
лет до Лондон за участие в светска

проява. Той обаче веднага контра-
атакува и подчерта, че политиците
имат право да завързват контакти
с важни лица, и припомни, че кога-
то е пътувал с частния полет до
Лондон, е превел на благотвори-
телна организация 300 евро, кол-
кото струва билетът в редовен са-
молет от Берлин за британската
столица.

Случаят отново повдига въпроса
за “неуместните връзки” между по-
литиката и бизнеса. От друга стра-
на, аферата илюстрира почти ира-
ционалния страх от корупцията, кой-
то цари в Германия, където държав-
ните служители нямат правото да
приемат подаръци, превишаващи
сумата от 15 евро на година.

НАСА ЗАСНЕ: ИЗВЪНЗЕМНИ
ЗАРЕЖДАТ ОТ СЛЪНЦЕТО

Бедуини
блокираха
миротворци

цес на зараждане на нова звезда.
Според представителя на американ-

ската космическа агенция Джоузеф Гур-
ман това е космически протуберанс.
Тези обекти представляват плътно
струпване на достатъчно студено веще-
ство, което надвисва над повърхността,
задържано от магнитното поле.

ПАРИЖ Е ПРОТИВ
ВЪОРЪЖАВАНЕ
НА СИРИЙСКАТА
ОПОЗИЦИЯ

Дисиденти искат
среща с папата

Афганистанските талибани съобщиха, че са пре-
кратили мирните преговори със САЩ заради
“колебливата, променлива и неясна” американска
позиция. Талибаните заявиха още, че преговорите
с правителството на президента Хамид Карзай са
безсмислени и досега такива не са провеждани.

Талибаните прекъснаха
преговорите със САЩ

острова. Кубинската като-
лическа църква осъди пре-
вземането на храма с мо-
тива, че местата, предназ-
начени за богослужение,
не трябва да се използват
за политически цели.

Б лизо 300 въоръжени
бедуини са обкръжи-
ли лагера на миро-
опазващите сили на

Снимка БГНЕС
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на Росен Плевнелиев на чест-
ванията по случай национал-
ния празник на републиката.
Произнасяйки празничното си
слово, посветено на Деня на
освобождението на България
от османско иго, той проявил
чудеса от политическа корект-
ност, без да споменава нито
турците, нито руснаците. Тоест
освобождение е имало, но от
кого и с чия помощ така и не
било казано. Казват, че вечер-
та същия ден, на 3 март, по
време на съвсем тесен прием
господин президентът си спом-
нил и едните, и другите - но в
случая се ползвам от слухове,
което вероятно не е много при-
лично, когато пишеш за ръко-
водител на дружествена държа-
ва. Разбира се, картината на
съвременния свят качествено
се различава от онази, която е
била през ХIХ и дори ХХ век,
но днес и Русия, и Европа на-
пример отбелязват 200-годиш-
нината на Отечествената вой-
на с Наполеон, което по ни-
какъв начин не влияе върху от-
ношенията между Русия, Фран-
ция и Германия. Страните, уча-
ствали във Втората световна
война като непримирими про-
тивници, днес са стратегически
партньори, от които зависи по-
литическата и икономическата
стабилност на Европа и света.
Реалното бъдеще обаче може
да се гради само на базата на
реалното минало.

Не може да не се разбира,
че освен политическа корект-
ност съществува и историческа
истина. А в случая на руско-
българските отношения тя по-
казва, че благодарение на ге-
роизма и с цената на живота
на руските войници, офицери и
генерали, които са воювали
заедно с българските опълчен-
ци, страната е успяла да полу-
чи независимост след петсто-
тингодишно чуждо робство. И
че именно след войната от
1877-1878 г. Русия и България
бяха съюзени от такива брат-

грижие. Това не означава
обаче, че трябва да изпа-
даме в другата крайност,
пише “Ню Йорк Таймс”.

В Америка не минава и
ден, без някой политик
или експерт да вземе да
ни поучава, че бързо тряб-
ва да орежем държавните
разходи, ако не искаме да
станем и ние като Гърция,
пише още изданието.
Всъщност гръцката исто-
рия показва, че докато
дефицитът в добри време-
на наистина може да вка-
ра една държава в беля
(какъвто е случаят с
Гърция, но не и с Испания),
усилията за елиминиране
на дефицита, щом белята
вече е станала, са рецеп-
та за депресия.

ски връзки, които по парадок-
сален начин не зависеха от
политическата история на ХХ
век. Едва ли толкова често си
спомняме, че и през Първата, и
през Втората световна война
българската държава не беше
съюзник нито на Руската импе-
рия, нито на СССР. Убеден съм,

че повечето руски граждани не
помнят това и не искат и да го
знаят. В руското съзнание вече
над век и половина съществува
образът на близката и приятел-
ската, наистина братска Бълга-
рия, запазила славянския език
и писменост в османската не-
воля до голяма степен благо-

дарение на сестринската за
руската православна църква
българска православна църква.

През последните двадесет
години междудържавните отно-
шения между нашите страни
бяха доста сложни. Определе-
на част от българския полити-
чески елит доказва своята ев-

ропейска и американска ори-
ентация, заемайки открито ан-
тируски позиции. За Русия през
90-те, а и през следващите го-
дини, България не беше прите-
гателен център. Изглеждаше,
че прагматичните интереси се
бяха запазили не само в поли-
тическия и икономическия, но

и в човешкия дневен ред.
Опитът ми обаче опровергава
това неаргументирано съжде-
ние. Разбира се, много нещо се
промени от средата на 70-те
години на миналия век, когато
започнах да откривам за себе
си България. Когато в началото
на сегашното столетие благо-
дарение на усилията на трез-
вомислещите български поли-
тици бе направен определен
пробив в руско-българските от-

ношения, стана ясно, че освен
политически и икономически
прагматизъм между нашите на-
роди съществува някаква мета-
физична връзка. Бях свидетел
на визитата на Владимир Пу-
тин в България през 2003 годи-
на - софиянци бяха съвсем ис-
крени в приятелските си чувст-

По цялата европейска
периферия днес се наблю-
дават примери за депре-
сия, причинена от мерки-
те за икономии. Гърция е
най-драматичният случай,
с безработица над 20 про-
цента и срив в социалния
сектор, включително
здравеопазването. Но Ир-
ландия, където бе напра-
вено всичко, за което апе-
лират проповедниците на
икономиите, също е в
ужасно състояние. Порту-
галия и Испания са мини-
мално по-добре.

Освен това икономиите
в условията на рецесия
причиняват не само огром-
ни страдания. Налице са
все повече данни, които
показват, че програмите
за икономии са безсмис-
лени и в чисто финансов
смисъл, тъй като комбина-
цията от намаляващи при-

ходи, следствие от рецеси-
ята, и влошаващи се
дългосрочни перспективи
уронва доверието на паза-
рите и затруднява още
повече решаването на
проблема с бъдещите
дългове. Човек се чуди как
страни, които лишават от
бъдеще своята младеж
(младежката безработица
в Ирландия е 30 процента,
а в Гърция наближава 50
процента), ще постигнат
достатъчно растеж, за да
обслужват дълговете си.

Ако запитате какви
алтернативи имат страни
като Гърция или Ирлан-
дия, отговорът е, че те
нямат добри алтернативи
освен излизането от ев-
розоната. Но това е край-
на стъпка, която ръково-
дителите им не могат ре-
алистично да извършат,
преди да са се провали-
ли всички останали вари-
анти - състояние, към ко-
ето Гърция бързо се при-
ближава.

Германия и ЕЦБ биха
могли да вземат мерки за
предотвратяване на тази
крайна стъпка, като по-
ставят ударението върху
по-малко икономии и по-
вече усилия за стимули-
ране на европейската
икономика като цяло. Що
се отнася до Америка
обаче, там има алтерна-
тива: тя разполага със
собствена валута и може
да взима дългосрочни
кредити с много ниски
лихви, така че няма защо
да поема по пътя на ико-
номиите и свиването на
растежа. Затова е крайно
време да престанат да ни
сочат Гърция като пример
за капаните на държав-
ния дефицит. От амери-
канска гледна точка
Гърция е по-скоро пример
за опасностите, съпът-
стващи усилията за пре-
махване на дефицита
твърде прибързано, дока-
то икономиката още е в
депресия.

Метафизика
на любовта
Освен политическа коректност
съществува и историческа истина

ва към Русия и президента й.
Тези чувства никъде не са из-
чезнали и днес.

За това говорихме с Негово
величество Симеон Сакскобург-
готски почти десет години след
онази запомняща се визита,
през март 2012-а. И за това, че
криволиченията на нашите по-
литически отношения през по-
следните сто и петдесет години
не са успели да променят дълбо-
кото взаимно привличане на
двата народа. Забележително е,
че при всичките промени в об-
разователната система на
България, които се определят от
членството й в Европейския
съюз, руският език устойчиво
заема второто място във всич-
ките български училища след
английския. Изучават го 141 954
ученици, почти с 35 хиляди по-
вече, отколкото немски, и с над
100 хиляди повече, отколкото
френски. В България са се запа-
зили сериозни педагогически
кадри, стройна система на пре-
подаване на руски език и лите-
ратура, за което ми разказаха
българските русисти, с които ус-
пях да се срещна в Градската
библиотека, където бе открит
център на фонда “Руски свят”.
Основното, което не достига, са
пълноценни връзки с руски
учебни заведения и достъпно
образование в Русия.

Старият ми приятел Павел
Васев, директор на Народния
театър “Иван Вазов”, не без
гордост ми показа афиш на “ру-
ския сезон”. В деня на присти-
гането ми се състоя премиера-
та на “Самоубиецът” на Нико-
лай Ердман в постановка на
Александър Морфов, преди
това Мариус Куркински пусна
гоголевския “Ревизор”, а Явор
Гърдев постави “Нощна пепе-
руда”. В същото време в репер-
тоара се запазват първокласни
постановки от минали години -
“Вишнева градина” на Чехов и
“Женитба” на Гогол.

А министърът на културата
на България, прочутият скулп-
тор Вежди Рашидов, беше в
Москва, за да подпише прото-
кол с руското министерство на
културата за организирането
през 2012 година на Дни на
духовната култура на България
в нашата страна.

Нима са необходими някак-
ви други доказателства за на-
шата привързаност един към
друг?

Михаил ШВИДКОЙ

К
огато на 6 март при-
стигнах в България,
“цяла София” про-
дължаваше да об-
съжда изказването

Икономиите в условията на рецесия причиняват не
само огромни страдания. Налице са все повече данни,

които показват, че програмите за икономии са
безсмислени, тъй като комбинацията от намаляващи

приходи и влошаващи се дългосрочни перспективи
уронва доверието на пазарите и затруднява още

повече решаването на проблема

Програмите за икономии са безсмислениПрограмите за икономии са безсмислениПрограмите за икономии са безсмислениПрограмите за икономии са безсмислениПрограмите за икономии са безсмислени

Гръцката криза се ин-
терпретира като
притча за рисковете
на финансовото без-
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Интервю
Михаил Михайлов:

ГЕРБ трябва да бъдат наказани
за фирмено законодателство
Интервюта на
Веселка ВЕНКОВА

 С “Излел е Делю
хайдутин” започна
поредният протест
срещу поправките в
Закона за горите, г-н
Михайлов. Възпроти-
виха се еколози, дър-
вопреработватели,
хората от дърводо-
бивната промишле-
ност - има ли незасег-
ната група граждани,
свързана с българска-
та гора, която да ос-
тана извън този кон-
фликт?

- Проблемът не е в
това кой е засегнат, а
дали се отстояват ин-
тересите на държава-
та или се защитават
лобистки, частни инте-
реси на няколко голе-
ми фирми. Това е голе-
мият въпрос - дали за-
конодателството е в
полза на гражданите,
или е срещу тях. За мен
този тип законодател-
ство, с което в земедел-
ската комисия се зани-
маваме много време, е
типичен пример за
лобистко законодател-
ство, което обслужва
една-единствена или
няколко фирми. Това
не е само в Закона за
горите, нещата са
свързани - променят се

 Опозицията и
гражданското обще-
ство не успявят да
се справят, г-н Тасим,
с желанието на мно-
зинството на всяка
цена да “приведе в
действие” поправки-
те в Закона за гори-
те. Как да се проти-
водейства, та това
да не се случи?

- Всички решения
се взимат с гласуване.
Това мнозинство не
дава аргументи защо
гласува за едно или за
друго, но гласува ма-
сово и единно. Най-го-
лемият проблем е, че
няма дебат. Опозиция-
та непрекъснато про-
вокира дебат по тази
тема, защото в горския
сектор настана такъв
хаос, какъвто никога не
е имало - няма довол-
ни. Доволни са само
шест фирми, които
участваха в сесията на
фондовата борса. Този
процес приключи и
след това министърът
на земеделието най-
тържествено обяви, че
“тази форма вероятно
няма да се ползва”. Ве-
роятно защото, за да
не се случи и зана-
пред, трябва да се от-

Приемат се закони, които облагодетелстват частни
дружества и монополи, твърди синият депутат

три закона, забележе-
те, за да се обслужат
интересите на “Витоша
ски”. Променят се За-
конът за концесиите,
Законът за горите и
Законът за младежта и
спорта.

 С каква цел?
- Една-единствена

- да се облагодетелст-
ват фирмите, които
биха били концесио-
нери на ски-лифтове-
те, на пистите, на при-

дава голяма възмож-
ност на инвеститорите
върху частна или об-
щинска земя да спес-
тят такси. Защото при
строителството в
държавна собстве-
ност, ако инвеститорът
се определя на паза-
рен принцип, админи-
стративните такси мо-
гат да скочат много
пъти вместо админист-
ративно определена
такса за право на
строеж, която може да
е символична. Това е
големият проблем. Тук
са разпоредбите, кои-
то засягат, както ка-
захте, и начина на
функциониране на ня-
колкото предприятия,
произвеждащи и про-
даващи дървесина.
Започна се през бор-
са, отказаха се, защо-
то се видя, че това е
механизъм, който мо-
нополизира. Всъщност
вижда се, че имаме
законодателство, кое-
то е в полза на моно-
полите и в главата,
която засяга държав-
ните лесничейства и
стопанствата, които
обслужват, а също и
концесионерите. По-
питах: “Нали само пре-
ди 8 месеца приехме
закона, кое налага

Юнал Тасим:

Това правителство разбира
само от уличен натиск
От законотворчеството на мнозинството ще
бъдат ощетени много хора за сметка на малцина,
убеден е народният представител от ДПС

мени една наредба,
която създаде абсолю-
тен хаос. Това е ло-
бизъм от много високо
ниво, граничещ с
престъпление, според
мен. Защото, за да се
облагодетелстват ня-
колко фирми, трябваше
целият сектор да изле-
зе от равновесие. Го-
лемите “ползватели”
вече не работят, а
същевременно увели-
чаваме износа на не-
преработена дървеси-
на, каквато практика
никой не си позволява
в Европа. А ние толе-
рираме това, при това
със закон!

 Преди години се
твърдеше, че горски-
те пожари през лято-
то се провокират с
цел износ на точно
такава дървесина.
Това ли е новата фор-
ма за износ на непре-
работена дървесина?

- Много правилно
посочихте - през 2002
г. вследствие на тези
пожари правителство-
то тогава реши да спре
износа на обгоряла
дървесина. А сега това
правителство казва
със закон, че при из-
нос на непреработена

суровина не трябва да
се иска удостоверение
за произход на мате-
риала, количеството и
пр. Представяте ли си?
На митницата вече
няма да има контрол,
няма да искат най-важ-
ния документ, който
удостоверява откъде
си добил и какво. Няма
такава държава! Всич-
ки държави в света то-
лерират преработката.
Давам най-елемента-
рен пример, за да бъда
ясен: един кубик дърве-
сина за огрев струва
50 лв., а кубик обрабо-
тена дървесина за ме-
бели е към 1500-2000
лв. Разликата остава в
България. Това са
данъци, заетост и пр.
Това правителство то-
лерира грабежа. Най-
напред се краде мно-
го в гората, а сега ще
се изнася и без да се
удостовери откъде си
крал дори!? Това е ис-
тината, говорим я не-
прекъснато, за съжа-
ление не се отразява.

 Правили са про-
тестиращите в иска-
нията си?

- Протестите са аб-
солютно обосновани,
да не говорим, че вече

ще се строят ски-зони,
където ако всички на-
мерения се реализи-
рат, би трябвало в
българския бюджет да
влязат половин мили-
ард лева. Това няма да
се случи, защото няма
да има промяна на
предназначението на
тези гори, а ще има
право на строеж. Раз-
ликата са много пари,
някъде около 35 000-
38 000 лв. на декар. А
тези гори са на
българския народ.

 Какво трябва да
се случи, защото еко-
лози, туристи, заети
с добив и обработка
на дървесина, всички
скочиха срещу по-
правките в този за-
кон, а поправките, с
цел удовлетворяване
на частни интереси,
на практика са в три
закона?

- В нормалните
държави като се раз-
бере, че има намек
дори за лобизъм, пра-
вителствата се отказ-
ват от това и отхвърлят
обвиненията като от-
теглят законопроекта.
В България каквото и
да говорим, това не се
случва - странни неща.

сега да се действа си-
туационно и да се пра-
вят промени?”. В рам-
ките на няколко дни
видяхме как ескалира
конфликтът на Витоша
- използването й като
ски-зона. Зимата мина,
а лифтовете в плани-
ната не работят, за-
щото една фирма каза:
“Затваряме лифтовете,
докато не промените
законодателството в
наша полза!” Къде се
е чуло и видяло тако-
ва нещо!

 Цялата опозици-
ята “скочи”, но не
можа да спре мнозин-
ството. Гражданите
протестират, но от
това също като че
нищо няма да произ-
тече. Как трябва да
се противодейства в
такива случаи?

- Изборите са за
това, да бъдат наказа-
ни управляващите за
този вид фирмено, ло-
бистко законодателст-
во. Когато гражданска-
та воля не стига чрез
такива протести и ми-
тинги да се спре зако-
нодателство, да се по-
каже, че то не функци-
онира в името на об-
ществото, остава един-
ствено да се чакат из-
борите и гражданите

да кажат дали и защо
подкрепят партия, коя-
то прави и гласува
такъв тип закони.

 Как може да
бъде спрян законопро-
ектът за изменения в
Закона за горите и
“допълненията” в дру-
гите закони?

- Гледах и в Закона
за младежта и спорта,
където се променят па-
раграфи 26 и 27, с тях
всъщност се дава
възможност на обекти
от национално значе-
ние да бъдат финанси-
рани от държавата. Ето
пример. Вие сте част-
на компания, която за-
едно с държавата има-
те концесия на голямо
спортно съоръжение. И
ако държавата преце-
ни, че обектът е от на-
ционално значение,
може да ви даде пари,
които да използвате,
както си искате. За по-
добни практики Евро-
па ни е наказвала мно-
го пъти - за държавна
помощ. А това също е
държавна помощ, ма-
кар и скрита, не толко-
ва явна, с която държа-
вата се отказва от па-
зарни механизми, чрез
които може да вземе
многократно повече
пари от стойността на
един имот. И го прави
в полза на частни ком-
пании, не на общест-
вения интерес.

лежащата инфраст-
руктура, за да може
колкото може по-нис-
ки такси и данъци да
платят на държавата.
Отпадането на пара-
граф осми в Закона за
горите, с който се пре-
махва промяната на
предназначението на
земята, засягаща
именно концесионе-
рите, е грубо наруше-
ние на досега същест-
вуващата практика и

Смятам, че натискът
трябва да е по-голям и
от улицата, защото
единственото нещо, от
което ГЕРБ разбират,
е уличният натиск, не
аргументи от политици
и опозиция.

 Възможност
този закон да бъде
спрян има ли - като се
чака президентско
вето или се даде на
К о н с т и т у ц и о н н и я
съд?

- Законопроектът
не е минал още на вто-
ро четене, пък и не

вярвам президентът да
се намеси и точно този
закон да върне. Трето:
знаете какво следва,
каква е практиката на
върнат от президента
закон. Следва повторе-
ние с приемането като
при второто четене и
така процесът при-
ключва. От това ще
бъдат ощетени много
хора за сметка на мно-
го малко хора. Същев-
ременно ще се говори
за прозрачност, чест-
ност и прочие клише-
та без съдържание.

Снимки Мариета ТОМОВА
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Общество
16

Датата

Политическият
комплекс от яйца

Всяка жаба
в своя гьол

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ЕВА
КОСТОВА

ДЕН НА АСТРОНОМИЧЕСКИТЕ ОБСЕРВАТО-
РИИ. За първи път се

чества в Италия през
1990 г. по инициатива на
Асоциацията на итали-
анските астрономически
обсерватории. През 1994
г. е отбелязан и във
Франция, през 1995 г. - в още 6 европейски
държави. Целта на празника е популяризиране
на знанията по астрономия.

1922 - РАЖДА СЕ ВЕЛА ПЕЕВА, ПАРТИЗАН-
КА. Истинското й име е

Величка Пеева Пеева. Като
ученичка е активистка на
РМС и БОНСС. През лятото
на 1942 г. става част от пар-
тизанските бойни групи,
действащи в района на Че-
пинското корито. В края на март 1944 г. попада
в засада. Ранена се укрива в планините 37 дни.
На 3 май е обкръжена от ловна рота в местност-
та Бялата скала и след 5-часова престрелка се
самоубива, за да не попадне в плен. През 1948
г. селата Чепино, Лъджене и Каменица са обе-
динени в гр. Велинград, носещ нейното име.

1932 - РАЖДА СЕ МЕТОДИ АНДОНОВ, РЕ-
ЖИСЬОР (УМИРА 1974 Г.). Ра-

боти в Бургаския театър, където е
бил и директор. Безспорни са за-
слугите му за най-добрите години
на Сатиричния театър. Творец с
ярко присъствие в българското
кино. Режисьор на филмите “Бя-
лата стая”, “Няма нищо по-хубаво
от лошото време”, “Голямата скука”. С “Козият
рог” (1971) с Катя Паскалева и Антон Горчев в
главните роли остава завинаги в историята на
българското и европейското кино.

1937 - УМИРА МАРА БЕЛЧЕВА, ПОЕТЕСА И
ПРЕВОДАЧ (Р. 1868 Г.). След

убийството на съпруга й Христо Бел-
чев (министър на финансите в пра-
вителството на Стефан Стамболов)
през 1891 г. заминава за Женева,
Швейцария, където следва лите-
ратура. През 1903 г. среща поета
Пенчо Славейков, чийто жизнен
път споделя до смъртта му. Сътруд-
ничи със стихотворения на сп.
“Мисъл” и на др. издания. Автор е
на стихосбирките “На прага стъпки”,
“Сонети”, “Избрани песни”. Популяризира твор-
чеството на Пенчо Славейков, подрежда анто-
логия от негови творби. Превежда “Тъй рече За-
ратустра” от Ницше, драмата “Потъналата кам-
бана” от Хауптман и др.

1940 - УМИРА СЕЛМА ЛАГЕРЛЬОФ, ШВЕД-
СКА ПИСАТЕЛКА (Р. 1858 Г.). През 1909 г.

става първата жена, спе-
челила Нобеловата награ-
да за литература. Творби-
те й са романтични, напи-
сани с богато въображе-
ние. Те представят сел-
ския живот и природата на Северна Швеция и
се коренят дълбоко в скандинавските легенди и
история. Световноизвестна най-вече с книгата
си “Чудното пътуване на Нилс Холгерсон през
Швеция”.

1995 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ АМЕРИКАНСКИ АС-
ТРОНАВТ СТЪПВА НА СЪВЕТСКА ОРБИТАЛ-
НА СТАНЦИЯ. Норман Тагард

е първият гражданин на САЩ,
извършил полет в Космоса с ко-
смически кораб “Союз” към ор-
биталната станция “Мир”. На бор-
да е заедно с руснаците Влади-
мир Дежуров и Генадий Стрека-
лов. Стартират от космодрума
Байконур, а Тагард става първият американец,
излетял оттам. На борда на “Мир” Норман пре-
карва 115 денонощия, 8 часа, 43 мин. и 54 се-
кунди.

1999 - ЕВРОПЕЙСКАТА КОМИСИЯ ПОДАВА
КОЛЕКТИВНА ОСТАВКА ЗАРАДИ ОБВИНЕ-
НИЯ В КОРУПЦИЯ.

Случаят е безпрецедентен
в историята на съюза.
Всичко започва покрай на
пръв поглед безобиден
конфликт на интереси.
Оказва се, че в екипа на френския комисар
Едит Кресон е бил назначен като външен кон-
султант на голяма заплата нейният личен зъбо-
лекар. Информации за нерегламентирани дей-
ствия на комисари се появяват още през 1998-
а. Тогава Европейската сметна палата отказва
да подпише бюджета за следващата година,
защото е открила в сметките за предходната
година много неясноти.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Петък - пазарен ден

Спасението за иконо-
миката ни е в образова-
нието и вноса на работ-
на ръка, прозря вчера
финансовият ни ми-
нистър Симеон Дянков.
След като направи как-
вото можа, за да съсипе
и едното, и другото. Дян-
ков издигна едва ли не
лозунг - демографската
криза може да се над-
вие с внос на работници
отвън. По този повод той
даде за пример САЩ,
страна, в която всеки е
отнякъде.

Да ме прощава госпо-
дин вицепремиерът, но
вносът само заради де-

мографията може и да
доведе до биологично
“подобряване” на нация-
та, но изходът с подоб-
ряване на бизнес среда-
та е с твърде неясни про-
гнози. Кого ще внесем за
работа тук? Във всички
случаи няма да са висо-
коквалифицирани специ-
алисти на принципа кон
за кокошка, освен ако не
им осигурим суперзап-
лащане. За метене на
улиците стигат и нашите
роми, пък и толкова дру-
ги квалифицирани соци-
ални групи, за които и с
високо образование ра-
ботни места не достигат.
Има и нещо друго - във
време, когато Европа
пати от кризата и висо-
ката безработица, тя за-
почна да подсеща или
направо принуди наши-
те работници навън да
се върнат в родината. Ро-
дината, оказва се, и до-
сега не знае какво да
прави със завръщащите
се, които често натовар-
ват социалното подпома-

гане. Камо ли при растя-
ща безработица да отво-
ри пазара си за гастар-
байтери. Но, както се
вижда, прави го.

И до ден-днешен ос-
тават бариерите пред
нашите за работа навън
в редица държави, кои-
то пазят своя трудов пе-
риметър първо за свои-
те, после наемат работ-
ници от други държави.
Макар че техните хора
рядко правят компроми-
си, рядко се съгласяват
на по-ниско от опреде-
леното по закон запла-
щане във всяка държа-
ва. А то, знае се, далеч
надскача нашите запла-
ти и разценки. Плюс
това там образованието
ги е подготвило за ра-
ботата, която ще вършат,
а не ги е приемало ма-
сово по университети в
гонене на държавна
субсидия... В Швейцария
примерно завършващи-
те знаят, че ще работят
примерно в туризма, във
фабриките за “Милка” и

т.н., и само най-изявени-
те попадат безпреко-
словно във висшите учи-
лища. Че какво лошо
има всяка жаба да си
знае гьола овреме!

По данни на Светов-
ната банка, през 2050 г.
една трета от българско-
то население (33,8%) ще
бъдат пенсионери. Нищо
чудно да бъдат повече,
защото ако този проблем
тревожи от дълго време
Европа, нашите управни-
ци си мислят, че сме на
изолиран остров. А всъщ-
ност сме нагазили с два-
та крака в проблема за-
ради отрицателния при-
раст и емиграцията на
младите.

Струва ни се, че ду-
мата “Европа” като све-
товна марка, както я
вижда Световната банка,
България няма да достиг-
не нито с това правител-
ство днес, нито с негови-
те намерения занапред.
Колкото и да ги обзема
неистово мисълта за
спасители в ръжта...

Всички правоверни
жители на медийната
демокрация България
подозират и знаят, че
премиерът е изпълнен с
блага мъдрост, неподо-
зирани таланти и неве-
роятни управленски спо-
собности. Но дори и в
това си великолепие той
пак успява да ни изуми
понякога с новооткрити-
те си ценни качества.
Така от стенограмата на
правителственото засе-
дание научихме, че Бой-
ко Борисов и Симеон
Дянков тръгват по мага-
зините, за да следят,
проучват и разследват
високите им цени. Техно-
логията на похода е та-
кава - двамата щели да
обикалят из софийските
улици, да си избират
случайни магазини, да

нахлуват неочаквано
като отряд барети там и
да арестуват на мига
всяко нередно скъпо
яйце.

Как ли само по вида
на един такъв продукт
Борисов ще е в състоя-
ние да разбере защо
цената му е висока? Ами
защото най-вероятно
трябва да прибавим към
божествените му атри-
бути и способностите на
Шерлок Холмс. Нали си
спомняте -  героят на
Артър Конън Дойл, щом
види някой човек, вед-
нага може да каже как-
во е закусвал сутрин, с

какъв гребен се е сре-
сал сутринта, пред коя
витрина на магазин е
стоял, колко години е
бил ерген и разни други
биографично-социални
подробности.

Може би премиерът
по вида, формата на яй-
цата и по начина на бу-
ченето на климатиците в
магазина веднага ще ус-
пее да разкрие драма-
тичната конспирация,
която прави български-
те яйца най-скъпите в
Европа. И ще разбере
това на производителя
ли се дължи, или на спе-
кула на търговците. А

може и да разчита на
естествения страх, зако-
диран във всяка биоло-
гия, и да се надява це-
ните да се разбягат и
свият от ужас, щом ви-
дят политическата му
осанка на входа на ма-
газина и тревожния му
управленски поглед.

Бойко Борисов има
дълга история с яйцата.
По-поетичните души
биха я определили като
сага, така че обиколката
по магазините е само
епизод от този сериал,
чийто политически изме-
рения са дълги като реч
на депутат от опозиция-

та. През 2008 г. Бойко
Борисов бе атакуван от
една старица с яйце,
което много живописно
се размаза по сакото му
в столичния район “Крас-
но село”. Тогава Генера-
ла бе в пика на своята
обществена популярност
и яйцето му се стовари
като внезапен божи гняв.
Хората недоволстваха,
че иска да им застрои
градинката. А той им от-
говори с ядосани съска-
ния: “Ще ви скъсам, ко-
мунистите, ще ви
скъсам”. Ех, какви време-
на бяха тогава - яйцата
по 15 стотинки, гнусната
Тройна коалиция садис-
тично вдигаше пенсиите
през шест месеца, хора-
та стенеха с незамразе-
ни доходи. Борисов си-
гурно тогава е решил, че
един ден трябва да по-
прави тази неправда.

Така че именно от
тази драматична случка
можем да датираме не-
говите комплекси с яй-
цата. У премиера яйцето
символизира несъзна-
телния страх, че някоя
баба-правозащитничка
може пак да се появи от
нищото като талибан от
Тора-Бора и да сложи

край на бляскавия му
премиерски имидж.

Не бива да се подда-
ваме на теориите на
конспирацията, но нека
да не изключваме и под-
молна цел на обиколки-
те на Борисов и Дянков
из магазините - може би
искат да се убедят, че
цените на яйцата ще ос-
танат непосилни за
всички бунтовници, кои-
то само ги чакат да се
появят някъде като удоб-
на мишена.

Защото яйцата, оказа
се, могат да бъдат много
силно оръжие. Особено
в ръцета на народа.
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и най-доказалите се български
училища. Става дума за мате-
матическите гимназии. Огласе-
ният от МОМН проект за Закон
за предучилищното и училищ-
ното образование започна да
прави бели, преди още да е
стигнал дори до Министерския
съвет. Оказа се, че един от уж
безконфликтните текстове в
него - този за видовете учили-
ща, вкарва гимназиите с мате-
матически профил в несконча-
ем кръг от заплахи за самото
им съществуване.

Тези гимназии

са емблема на
страната ни

Ако българското образование
се прослави с нещо добро в цял
свят, това са олимпийските ме-
дали на техните възпитаници
във всички международни уче-
нически състезания. За разли-
ка от масовото ни образование,
което след изследванията PISA
и образователните доклади на
ЕС се подреди на опашката в
Европа по знания на ученици-
те ни. Тъкмо за тези елитни
училища обаче се оказа, че
няма място в схемата на учили-
щата, предвидена в проекта.
Той определя пет вида учили-
ща - начални до IV клас, основ-
ни (I до VII клас), гимназии (VIII
до ХII клас), обединени (I до Х
клас) и средни (I до ХII клас).
Проблемът е, че почти всички
от сегашните 31 математичес-
ки и природоматематически
гимназии у нас (повечето
създадени от 1964 до 1971 г.),
обучават деца от V клас, а след
VII правят традиционните изпи-
ти за гимназиален прием. В
проектозакона обаче

гимназии с прием
от V клас няма

Веднага възникна въпросът
какво се случва с тези учили-

ща, чийто модел на подбор и
подготовка на децата е дока-
зал качество. Директори и ро-
дители скочиха, че математи-
ческите гимназии се унищожа-
ват, тръгна хилядна подписка
за спасяването им, петиция бе
внесена в парламента, форуми-
те в интернет са пълни с проте-
сти от типа “всичко добро в тази
държава трябва да бъде ликви-
дирано”. Министър Сергей Иг-
натов, заместничката му Миле-
на Дамянова и експерти от
МОМН хукнаха да обясняват,
че в никакъв случай нямат на-
мерение да унищожават една
дългогодишна доказала се тра-
диция. Милена Дамянова като
диалогичен човек се срещна с
директори на математически
гимназии и им обеща да опра-
ви положението.

Оправянето щяло да стане,
като математическите гимна-
зии

се преобразуват
в средни училища

и това ще им даде възможност
да приемат деца от V клас.
Проектозаконът предвижда те
първо да се закрият, пък после
да се открият наново, но това
ще бъде променено, ще впишем
облекчени процедури за пре-
регистрирането на гимназиите,
обеща Дамянова. Всяка гимна-
зия ще решава сама дали да
стане средно училище или да
си остане гимназия, като се
откаже от ранния подбор на
таланти и обучава само от VIII
до ХII клас.

Обещанията обаче не пре-
махнаха въпросителните. Ако
математическите гимназии се
преобразуват в средни учили-
ща, те ще трябва да приемат
деца от I клас и да ги обучават
до ХII, защото така е записано
в законопроекта. Да се подби-
рат таланти в математиката
сред 7-годишните деца, обаче

е нонсенс, те нямат по-
нятие дори от аритме-
тика. Освен това спо-
ред проекта средните
училища нямат право
да правят проверка на
способностите (изпити)
за прием. Значи след
преобразуване на ма-
тематическа гимназия
в средно математическо учили-
ще отпада правото й на прием
чрез изпит. Това също е нон-
сенс. Редът и условията за под-
бора, според Милена Дамяно-
ва, ще бъдат регламентирани в
образователните стандарти,
които ще се променят след при-
емането на закона. Ако обаче
законът забранява приемен из-
пит в средното училище, няма
начин стандартът да го разре-
ши. Според Сергей Игнатов
след промяната в тези елитни
училища щели да навлязат по-
вече деца. А нужно ли е? Мате-
матическите гимназии обучават
деца със способности в опре-
делена област и

не им е работа
да се превръщат

в ширпотреба

Очевидно обещанията на
МОМН за преобразуване веща-
ят нов параграф 22. Недомис-
леното бъркане в образовател-
ната система, където всеки про-
блем е свързан с десетки дру-
ги, винаги влече тежки после-
дици. Да си спомним колко го-
дини училището и две прави-
телства сърбаха гореща каша
заради няколко недомислени
изменения в Закона за народ-
ната просвета през 1999 г.,
свързани с матурите.

ИВАЙЛО СТАРИБРАТОВ,
директор на Образцовата ма-
тематическа гимназия в Плов-
див, каза пред ДУМА, че спо-
ред него промените ще са коз-
метични и превръщането в
средно училище няма да озна-

чава прием от I клас, а само ще
позволи да се набират деца от
V клас, когато способностите
им вече са изявени. Пререгис-
трирането вероятно ще е само
формално, смята той, макар че
при всички случаи е свързано
с купища документи и усилия.
Това мнение обаче е под
въпрос, защото законът опре-
деля средното училище да обу-
чава от I до ХII клас и то няма
как да си спести началния курс
- по същата логика, според ко-
ято забраняват на гимназиите
да  приемат от V клас, понеже
законът им отрежда да обуча-
ва само от VIII клас нагоре.
Според Старибратов за Плов-
див е достатъчно да се набира
една паралелка от V клас. А
столичният кмет Йорданка
Фандъкова вече заяви, че на-
есен в СМГ ще има прием след
V клас на четири паралелки от
по 28 ученици след участие във
вътрешни състезания.

Новите обещания на МОМН
породиха спорове и в самите
учителски колективи. В СМГ в
София например част от педа-
гозите смятат, че училището
може да се трансформира в
средно, другата част - че тряб-
ва да е специализирана гимна-
зия. Проблемът е, че сегашни-
те математически гимназии
няма как да станат средни учи-
лища, понеже

нямат база и учители
да поемат първолаци

Някои от тях нямат докумен-
ти за собственост на сградите
си, а това допълнително ще ус-
ложни пререгистрирането. При-
теснения сред директорите по-
ражда и самото преименуване
на училищата, защото техните
названия са емблема, с която
светът е свикнал, и промяната
им неизбежно ще причини за-
губа на имидж. На някои места
пък се е родила идея гимнази-
ята да остане с прием след VII
клас, а от V клас да набира кур-
систи - срещу заплащане оба-
че. Изобщо, брожението е
пълно.

Ето няколко мнения на ди-
ректори, цитирани в медиите:

ТАТЯНА ЯДКОВА, МГ в
Благоевград: “Вероятно в
МОМН не са разбрали, че най-
големите постижения, просла-
вящи държавата и образова-
телната ни система, идват точ-
но от възпитаниците на профи-
лираните гимназии.”

ВАНЬО ГЕОРГИЕВ, ПМГ в
Шумен: “Нека да се има пред-
вид, че тук се обучават най-
добрите специалисти, които
един ден ще движат България,
икономиката на държавата.”

ПАВЛИН ПЕТКОВ, МГ във
Варна: “Директорите, които поз-
волят този прием, ще обучават
учениците от 1-ви до 4-ти клас

Математическите
гимназии

â & 22Велиана
ХРИСТОВА

Превръщането на матема-
тическите гимназии в сред-
ни училища би ги лишило от
възможността да приемат с
конкурсен изпит след VII
клас. Освен това те няма
как да приемат първолаци и
да обучават в началния
курс, понеже до IV клас
децата учат още аритметика
и математическите им дарби
не могат да се проявят. От
друга страна, ако решат да
бъдат гимназии с обучение
само в VIII-ХII клас, това
означава, че ще трябва да
съкратят учители, които сега
обучават децата в трите
прогимназиални години. Ако пък се определят
като специализирани гимназии от V до ХII
клас, пак няма да имат право на прием след
VII клас. Затова самите гимназии в момента
не са наясно накъде да се ориентират.

Вярвам, че ще се намери начин приемът
в математическите гимназии да се запази и
в V, и в VII клас. Голяма част от децата, които

по общообразователните учеб-
ни програми, без да има заси-
лено обучение по математика.”

МАРИАНА ТОДОРОВА,
СМГ в София: “Възможността
да приемаме първолаци не се
приветства от учителите. Дори
да се сдобият с правото да
приемат първолаци, не всички
школа ще се възползват от
него. Въпреки това обаче, в
случай, че математическите
гимназии се преструктурират
като средни училища, всеки
родител ще има правото да
поиска да запише детето си
там. Това би създало неприят-
ни ситуации, в които родители-
те ще искат децата им да учат
в нашите училища от първи
клас, а ние ще трябва да им
отказваме”.

Директорите засега изчак-
ват МОМН да промени конкрет-
но текстовете в проектозакона
и да ги покаже. Едно обаче е
безспорно - и родители, и ди-
ректори, и възпитаници на ма-
тематическите гимназии са аб-
солютно категорични: МОМН да
промени проектозакона, както
иска, важното е да остане се-
гашният изпитан модел на при-
ем и обучение в математичес-
ките гимназии.

И възниква простият въпрос -

кому е нужно всичко
това?

Вместо да се предприема
преобразуване на всички гим-
назии, има много по-простички
начини да се спестят пробле-
мите и разстройването на ра-
ботата в тях. Единият е като вид
училища просто да се впишат
математическите гимназии с
разрешен прием и след V клас.
Има и втори вариант, защото в
проектозакона наред с изброе-
ните 5 вида училища има още
една категория - специализи-
рани училища. Такива са спорт-
ните, тези по културата, по из-
куствата и духовните училища
(според Ивайло Старибратов
вероятно те всички ще трябва
да се пререгистрират с новите
си названия). За спортните е
записано, че са от V до ХII клас.
Може да се определят и мате-
матическите гимназии като
специализирани гимназии с
право на прием и от V клас.
Защото си струва освен за
спортистите си държавата да се
погрижи и за младите таланти
на ума. При всички случаи е по-
добре, отколкото да се пред-
приема ненужна въртележка с
пререгистрации и преобразува-
не, за да бъдат напъхани всич-
ки училища в една схема.

Според експертите на
МОМН целта била да се внесе
ред във видовете училища. Не
знам до момента да има някак-
во безредие в този смисъл, за-
това пък сега хаосът е налице.

Проектозакон на МОМН с
формален мотив вкарва
елитните училища в кръг
от нескончаеми проблемиИ

Джоузеф Хелър не би
предвидил порочния
кръг от проблеми, в
който един законов
текст може да вкара

Проф. Сава Гроздев (БАН),
дългогодишен ръководител на „златните”

олимпийски ученически отбори по математика:

СЕГАШНАТА СИСТЕМА Е ДОБРА
са изявили талант в матема-
тиката, отиват в математиче-
ската гимназия от V клас по
настояване на родителите, а
след три години решават да
се ориентират към друго
гимназиално образование.
Не са малко тези, които в V-
VII клас всъщност се подгот-
вят за кандидатстване в
Американския колеж, поне-
же в математическата
гимназия подготовката е
добра и е безплатна. Учите-
лите в математическите
гимназии не са случайни,
това са добри преподавате-
ли, хора с опит, които осигу-

ряват качествена подготовка на учениците.
Сегашната система е добра, защото хем в
ранна възраст открива математическите
таланти, хем след прогимназията позволява
да бъдат приети и други ученици, които
осъзнато се насочват към математическо
обучение и по-късно - към университетски
математически специалности.
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На фокус
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Вместо наука и
иновации - лобизъм
и роудшоу
Правителството закри с лека ръка учредената
с държавно участие от 50 млн. евро съвместно с
американска фирма компания за нанотехнологии.
Тя вече функционира в съседна нам държава

Н

о време на неотдавнашното
си посещение в София вице-
президентът на Световната
банка Джанамитра Деван за-
позна с доклада “Постигане

на интелигентен растеж: как научните
изследвания и иновациите да работят
за България” представители на прави-
телството, частния сектор и академич-
ната общност. В доклада има редица
ценни препоръки към изпълнителна
власт, които тя следва да изпълнява в
условия на продължаваща вече
четвърта година икономическа криза.
Докладът бе изготвен по поръчка на
българското правителство и за него-
вото написване бяха похарчени немал-
ко пари. Но какво прави кабинетът на
ГЕРБ за излизане от негативното по-
следно място в ЕС на България по
индустриално развитие? С откровен
лобизъм в полза на няколко олигар-
хични кръгове и с няколко роудшоута
за представяне на българската проми-
шленост в световни икономически
центрове (такива бяха направени в
Лондон и Берлин) не се прави модер-
на индустриална политика.

е е възможно за наука и инова-
ции у нас да се заделят едва 0,5-
0,6% от БВП (при 3% съгласно
европредписанията), малкият и

*Авторът е съпредседател на Съве-
та по иновации и член на УС при БТПП

средният бизнес да са “наврени” в ъгъла
и обречени на гибел и да се правят
плахи опити на демонстриране на ак-
тивност пред чуждестранни контраген-
ти. Независимо от трудностите, пред-
ставителите на българския бизнес имат
сили и възможности да извършат необ-
ходимата реконструкция и модерниза-
ция на своите производствени активи.
У нас има редица положителни приме-
ри в това отношение. В България ус-
пешно работят крупни чуждестранни
инвеститори като “Епик”, “Сензор найт
електроникс”, “Язаки” и др. Нашата
страна е един от крупните производи-
тели в Европа на възли и детайли за
автоиндустрията. На състоялите се в
края на февруари в София Дни на
българската индустрия наред с пред-
ставянето на колите на българо-китай-
ския автозавод край Ловеч бе учреден
клъстър за електромобили. Успешни
такива прототипи имат сравнително
малки засега заводи като този в Омур-
таг.

Наред със сравнително успешното
развитие на софтуерната промишле-
ност обаче бяха изпуснати реални
възможности за развитие на нанотех-
нологиите. Настоящето правителство
закри с лека ръка учредената с държав-
но участие от 50 млн. евро съвместно с
американска фирма компания за нано-
технологии. Тя вече функционира в
съседна на България държава.

Независимо от извода, че конкурен-
тоспособността на България в световен
план се е подобрила през последното
десетилетие, екипът на СБ препоръча
да се направи повече, за да може стра-
ната ни да се съизмерва с останалите
нови членки на ЕС, както и с държави-
те с растящи икономики от Азия и Ла-
тинска Америка.

За изпълнението на тази цел е на-
ложително да се инвестира повече и
по-ефективно в научно-изследовател-
ски и развойни дейности (НИРД), които
са основен фактор за укрепване на
икономиката и за отключване на по-
тенциала за интелигентен растеж. Спо-
ред международни проучвания полза-
та от инвестиции в НИРД има здрава
икономическа логика. Изследване на
Европейската комисия посочва, че ако
страните членки влагаха 3% от БВП за
НИРД - цел, заложена в програмата
“Европа 2020” на ЕС, до 2025 г. биха се
генерирали 5,4-процентни пункта от
БВП (равняващи се на 795 млрд. евро).
Това би довело до

създаването на 3,7 милиона
работни места

За сметка на силно редуцираното
поради ниските доходи вътрешно по-

требление, през последните 10 години
износът на България е нараснал - как-
то на човек от населението, така и като
абсолютна стойност. За 2011 г. той
представлява около 60% от БВП на
България. В експортната “кошница” на
страната обаче продължават да преоб-
ладават суровини и изделия от тради-
ционната индустрия. Те са с ниска до-
бавена стойност. Днес едва 3% от из-
носа на България се състои от високо-

“Еврофондове” не са случайни. Основ-
ната задача пред него е в оставащите
по-малко от две години до края на този
програмен период (2007-2013) да осъ-
ществи рязко активизиране на дейност-
та. Задачата е постижима, ако се пре-
доставят 300 млн. лв. на българските
банки за нисколихвено кредитиране
(каквито намерения казва, че има ръко-
водството на МИЕТ), те бъдат добре
оползотворени и се отпусне допълни-

намаляване броя на съпътстващите до-
кументи, които следва да се набавят не
от бенефициента, а междинното звено
да прави последваща проверка при
наличие на съмнения.

Следва да се намери отговор и на
следните казуси:

 Възможността търговските банки
да оценяват европроектите, предназна-
чени за бизнеса, с оглед ускоряване
на времето за оценка;

 Създаване на нова оперативна
програма “Наука и иновации”;

 Как българските фирми да произ-
веждат, респективно и да изнасят, сто-
ки с по-висока добавена стойност? Кои
да бъдат петте области, към които да
се насочи 70% от финансирането за
иновации?;

 Възможност за сключване на ново
разширено споразумение по инициа-
тивата “Джеръми” с Европейския инве-
стиционен фонд или евентуално създа-
ване на национален фонд (какъвто
съществува например в Израел), като
се потърсят финансови ресурси за цел-
та. Националният иновационен фонд
следва да се управлява проактивно и
преимуществено от представители на
бизнеса и науката;

 Налице е препоръка в доклада на
СБ за създаване на единен държавен
орган (междуведомствен съвет, минис-
терство или държавна агенция) за на-
ука и иновации. Той следва да следи
изпълнението на стратегията и да ко-
ординира дейността на заинтересова-
ните страни от бизнеса, науката и ака-
демичните среди. Обсъждане на въпро-
са относно обединяване на Национал-
ния иновационен фонд и Фонд “Научни
изследвания”.

Отговорът на тези въпроси е от
съществено значение. Според послед-
ни проучвания сред фирмите, темпът
на растеж на българските иновативни
предприятия надвишава един път и
половина този на фирмите, които ня-
мат нововъведения. Иновативните фир-
ми също така създават повече работ-
ни места. През последните 5 години
тези компании са отбелязали годишен
ръст на броя на заетите в размер на
8%, докато ръстът на работните места
при неиновативните компании остава
нулев.

Необходимо е да се има предвид,
че превръщането на новите идеи в
иновации изисква инвестиции - както
от страна на публичния, така и от стра-
на на частния сектор. Наложително е
публичните инвестиции да се насочват
ефективно както към фирми, така и към
изследователски организации и уни-
верситети, които отчитат най-добрите
резултати. По данни на Евростат при-
знатите за най-иновативни европейски
държави - Германия, Финландия и Шве-
ция, отчитат най-голям дял на разходи
за НИРД, извършени от частния сек-
тор, който финансира 65% от общия
размер на вложенията за НИРД. Със
своето съотношение от 30 към 70%
България в момента е в неблагоприят-
на позиция в сравнение с водещите
държави. Именно това негативно съот-
ношение следва да се промени през
новия програмен период (2014-2020 г.)
За тази цел бизнесът и правителство-
то, както и представителите на науката
и на академичната общност, следва да
обединят усилията си и да защитят в
ЕК приемлива позиция за по-ефектив-
но оползотворяване на евросредствата
за бизнеса, науката и иновациите.

Дали този български електромобил ще
пробие на пазара?

Снимки БГНЕС

Шоу програмите на българските щандове по време на международни
изложения привличат... посетители. За жалост не предлагаме

високотехнологични изделия, а суровини

Пореден протест на учените от БАН срещу орязания бюджет
на академията и символичните пари за наука и иновации у нас. На плакат,

дълъг повече от 30 м, са изписани имената на хиляди български учени
и техните постижения в различни области. Кой днес търси учените

от БАН, които продължават да изумяват света с постиженията си?

технологични продукти, което е значи-
телно под средната стойност за ЕС-27
- 16%. Внедряването на иновации в сек-
тори, в които България има сравнител-
но предимство, ще бъде от решаващо
значение, тъй като би помогнало на
родните фирми да се придвижат напред
по веригата на производство на стоки
и услуги с висока добавена стойност. В
доклада на СБ е посочено, че понасто-
ящем разходите на България за НИРД
възлизат на около половин процент от
БВП, за сравнение средното ниво за
ЕС-27 е около 2%.

Едва няколко процента от парите по
ОП “Конкурентоспособност” са достиг-
нали до представителите на бизнеса у
нас. Налице са редица трудности в
изпълнението на тази оперативна про-
грама. Неотдавнашните смени в ръко-
водния екип на МИЕТ и назначаването
на още един зам.-министър с ресор

телна сума. Пред новия ръководител на
управляващия орган на тази оператив-
на програма стои още една отговорна
задача. Той следва да подготви значи-
телно по-приемливи условия за българ-
ския бизнес през следващия програмен
период - 2014-2020 г. За тази цел МИЕТ
трябва да чуе

какво мисли българският
бизнес

както и да отстоява пред ЕК неговите
интереси.

Какво препоръчват представители
на индустриалната общност и работо-
дателските организации? От най-съще-
ствена важност е въпросът как да се
опрости процедурата за кандидатства-
не по ОП “Конкурентоспособност”. Една
от най-простите стъпки е чрез опростя-
ване на апликационните форми, в т.ч. с
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

оето и копче да
натиснем - на теле-
визора или на ра-
диото, който и ве-
стник да разгърнем

- жълт или леко жълтеещ
(колкото времето го изисква),
заливат ни информации и ко-
ментари, анкети и интервюта,
в които главна тема са пари-
те. Дали това са бонусите,
взети от шефове на агенции,
заместник-министри и други
“народни водачи” (и то законно, защото апашите
на народния залък са си осигурили и закрилата на
закона) или са миньорите от Мадан, които не са
получавали заплати вече няколко месеца, темата
е все тази - парите. За съжаление за това говорят
и малките деца, които не би трябвало да се инте-
ресуват от друго освен от игрите и уроците си...
Един велик руснак беше нарекъл някога страната
ни “държава на духа”. И нямаше предвид, че ис-
тинският дух, щом го духнеш, изчезва, както става
през последните две десетилетия с всички клоно-
ве на културата ни. Това, че според министър
Дянков и не само според него нямало пари, не е
оправдание, щом става дума за неправилното,
пълно с грешки и паразити слово на повечето
българи, когато застанат пред камери и микрофо-
ни. Защото моето предложение е не да се дават
бонуси на говорещите правилно, а да се глобяват
(в полза на държавата, а не на някои лапачи)
онези, които редовно съсипват с грешките си род-
ния език.

Както разбрахте не парите, а словото на бълга-
рите ще ми бъде днешната тема.

Винаги се радвам, когато прочета някое хубаво
граматическо обяснение в езиковите бележки на
неуморния професор Брезински, или на колегите
му, радетели за чист наш език, но част от техните
упреци засягат грешки в сравнително по-рядко упо-
требявани думи и изрази. Това не значи, че трябва
да си затваряме очите пред тези също “малки убий-
ци” на нашата родна реч, справедливо и сполуч-
ливо наречена от класика “омайна, сладка”... Смя-
там за по-наложително обаче да изпъдим от теле-
визионния екран и от радиоефира някои езикови
грешки и паразити, които взимат застрашителни
размери, а хората неволно (без да се замислят) ги
вмъкват във всекидневна употреба.

Като оставям достатъчно поле за действие на
професор Брезински и другите специалисти, ще
се спра на най-често допусканите в речта ни греш-
ки и паразити. Лидер според моите наблюдения е
напълно излишната употреба на думичките “един”,
“една” и “едно” след “всеки”, “всяка” е и “всяко”.
Този буквален и излишен превод на френските
“шак юн” и “шак ьон”, които претоварват и зацап-
ват нашето слово, е влязъл така дълбоко в говора
не само на простаци, а на повечето журналисти и
общественици. Два пъти беше употребен от пре-
зидента в последното му интервю, дадено на Цве-
танка Ризова, а онзи ден го чух дори от говори-
телка по радио “Христо Ботев”, което поддържа
някакво културно ниво. Този паразит не се пропу-
ска в почти всички изказвания по телевизията. На
второ място е всеобщото заменяне на хубавата ни
дума “общуване” с модното “комуникиране”. Даже
едно дете в автобуса обясняваше на другарчето
си, че трудно се комуникира с учителката му. Не
по-рядка е употребата, по-точно неупотребата на
падежите, които обогатяват езика ни. Както е ред-
но - започвам с именителния. Мнозина от телеви-
зионните водещи викат някого с “Иван” и “Пенка”,
вместо с “Иване” и “Пенке”. Следва родителният
падеж. Почти забравихме, че се обръщаме към
“някого”, а не към “някой” с “когото”, а не с “който”
имаме да споделим нещо. Няма да забравя да спо-
мена и “мекането” (ходиМЕ, а не ходиМ, както е
правилно, пишеМЕ, а не пишеМ), грешка, която не
пропуска да ни демонстрира дори премиерът. За
съжаление чуваме го и от литератори и журнали-
сти. Горните грешки ги има също в преводите на
филми и в редица предавания, където професио-
налисти и гости се състезават да ги правят.

Интересно и опасно е, че в повечето случаи
споменатите “грехове” се допускат от общо взето
интелигентни хора, повечето от които дори не до-
пускат, че се изразяват неправилно, че участват в
замърсяването на езика ни. Мнозина от тези хора
са и достатъчно възпитани и при свой малък про-
пуск са ми искали извинение, но пак по неправи-
лен начин - с думите “Извинявам се”, вместо “Из-
винете ме!” или “Моля за извинение!”. Иначе, ако
сам си се извинява, защо мен ме занимава с това?

Друга, но близка тема (за опростачването ни)
са цинизмите (мръсни думи и псувни), които чу-
ваме заедно с децата от малкия екран и от го-
лямата сцена. Представям си Димчо Дебелянов
и Николай Лилиев, попаднали на сегашен наш
театрален спектакъл.
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че е лош министър
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Декларация на ПГКБ, прочетена в парламента
от народния представител Пенко Атанасов

ашата декларация е про-
диктувана от силното ни
безпокойство от управле-
нието на сектор “Земеде-
лие” от министър Миро-

Найденов - министърът, който бори проблемите, създадени от самия него

Снимка БГНЕС

слав Найденов и провала на полити-
ката на ГЕРБ в управлението на зе-
меделието, храните и горите.

Кадровата политика на министъ-
ра - драмата с назначаването на Ка-
лина Илиева доведе до това, че стра-
ната ни върна 100 млн. лева по про-
грама САПАРД поради факта, че
бяха подготвени списъци с фирми,
които според госпожа Илиева са в
конфликт на интереси. Фирмите осъ-
диха Държавен фонд “Земеделие” и
съответно проектите се плащат от
българския бюджет. Следващите сме-
ни в ДФЗ - до момента четири на
брой - също не доведоха до положи-
телен резултат в усвояването на фон-
довете. Страната ни

е усвоила едва 27,8%
от средствата

по Програмата за развитие на сел-
ските райони (ПРСР), като 355 млн.
лева не бяха усвоени от бюджет’2009
г. и бяха прехвърлени в гаранционен
фонд, който не е ясно как ще се из-
ползва и най-вероятно средствата
трябва да бъдат върнати през 2015
година.

Друг фрапантен пример е Аген-
цията по рибарство и аквакултури -
колко са сменените ръководители?
Дотук трима. Пълен провал в усвоя-
ването на европейските средства,
странни назначения на музиканти,
рехабилитатори и т.н.

Напоителни системи - скандално-
то назначаване на Георги Харизанов
за председател на борда -  човек без
образование, осъден и т.н. По систе-
мата надолу назначени специалис-
ти, които нямат нищо общо със спе-
цификата на работата. Не е случай-
но, че изчезнаха язовири от баланса
на МЗХ.

В резултат на създаването на
Агенция по храните и желанието за
въвеждане на нещо като рецепти,
цените на млечните и месните про-
дукти се повишиха рязко. По данни
на НСИ цената на салама средно от
6 лв. стана 9 лв., хлябът (1 кг) през
2009 г. струваше 80 ст., сега е 1,60
лв., яйцата - 20 ст. за 1 бр. през 2009
г., а сега гонят 50 ст., 1 кубик дърва
през 2009 г. беше около 30 лв. Сега
е 50 лв. Факт е, че за последните две
години ръстът е с повече от 25 на сто.

Рекетът над дребния и средния
бизнес е тотален. През 2010 и 2011
година вносът на продоволствени
стоки отчита ръст. Дойде ред и на
яйцата и Найденов се яви защитник
на потребителите, като пропусна да
каже защо прилага директивата за
щастливите кокошки, защо не бяха
осигурени средства от ДФЗ за инве-
стиции в бранша и т.н. Министър
Найденов първо

осигурява условията
за ръст в цените

и после самоотвержено започва да
се бори - според него, със спекулата.

Подпомагането на земеделските
производители - средствата от наци-
оналния бюджет ежегодно намаля-
ват, а обещанията за подкрепа са
ден за ден. Факт е, че по времето на
Найденов са регистрирани 18 наци-
онални протеста. Може би най-голя-
мата лъжа, която министърът използ-
ва повече от две години, е нотифика-
цията и връщането на акциза за го-
ривата на земеделските производи-
тели. От 2010 година насам се обе-
щава, но все още няма резултат и
тенденцията е да не се прилага тази
норма и през 2012 година. Нека да
си спомним и подписаната финансо-
ва рамка за 2012 година със земе-
делските производители, която с при-
емането на бюджета беше намалена
с 50 на сто. Всички ограничения се

обясняват с кризата, а в същото вре-
ме бонусите на ДФЗ и централно уп-
равление на МЗХ са от порядъка на
3 милиона лева.

Законите, които се променят и
гласуват, са в голямата си част не-
професионални и

защитават лобистки
интереси

Типичен пример е последната
промяна в Закона за горите. През
месец април 2011 г. беше приет нов
Закон за горите. Въпреки изразените
притеснения от нас за прилагането
на новото законодателство и проце-
дурите той беше приет набързо и на
инат. Сега вече ни се предлага нова
промяна на закона за горите. Както е
отразено и в мотивите на вносителите
за тази нова промяна, МЗХ имат праз-
ноти в охраната, дърводобива, транс-
портирането на дървесината и т.н.
Това налага спешна промяна на за-
кона, с което управляващите на прак-
тика си признават, че не са оценили
всички аспекти и механизми на при-
ложение на законопроекта.

Последните шмекерии на ми-
нистър Найденов за продажба на
дървесина през борсата взривиха

бранша. Действията му по регламен-
тиране на условията за добив и търго-
вия с дървесина показаха истинското
лице на министъра:

- Министърът не се интересува и

не уважава труда
и мнението на хората

от бранша. В противен случай няма-
ше безцеремонно да затрие 6-месеч-
ния труд за изработка на проект на
наредба.

- За министъра са по-важни инте-
ресите на тесен кръг фирми около
ГЕРБ, отколкото интереси на големи-
те преработвателни компании, дава-
щи работа на хиляди хора и произ-
веждащи за милиони левове продук-
ция. В противен случай нямаше да ги

остави да бездействат с месеци.
- За министъра конкуренцията

означава да знае предварително на
кого и на каква цена ще продава
дървесината. Фактът, че тази цена е
с 40% под пазарната и ощетява об-
ществения интерес с милиони лево-
ве, не го трогва.

- Министърът обвини дървената
мафия за проблемите, но не забеля-
за, че и днес тя седи много близо до
него. Иначе как да си обясним на-
пример, че Държавното горско сто-
панство в Етрополе продаде за две
години над 50 000 куб. метра дърве-
сина за огрев на цена около 6 лева/
куб.метър.

Решението е просто - ясни прави-
ла, прозрачна и достъпна търговия с
дървесина, държавен контрол, до-
статъчно приходи за развитие на
горското стопанство. Това обаче
може да се случи, ако министър Най-
денов не пречи. А е най-сигурно, че
няма да пречи, ако го няма.

Крайно време е след като той
самият не си подава оставката, гос-
подин министър-председател, Вие да
му я поискате. Какво още трябва да
се случи най-накрая, че Вие да пред-
приемете действия по отстраняване-
то на министър Найденов!

Лозанка

Лозан
ТАКЕВ

ЗА ЩАСТЛИВИТЕ КОКОШКИ
¿ ÌˇÍÓ„‡ ·ÓˇıÏÂ ÔËÎˆËÚÂ Ì‡ÂÒÂÌ...

—Â„‡ Ó˘Â ÔÂÁ ÁËÏ‡Ú‡ Â ˇÒÌÓ, ˜Â Û Ì‡Ò
ÓÚ ÚË ÏËÎËÓÌ‡ ÍÓÍÓ¯ÍË ìÌÂ˘‡ÒÚÌËÚÂî
Ò‡ Ò‡ÏÓ ÓÍÓÎÓ ÔÂÚÒÚÓÚËÌ ıËÎˇ‰Ë. ÀË˜ÌÓ
„Ë Â ÔÂ·ÓËÎ ‚ÂÚÂËÌ‡ÌËˇÚ ÒÔÂˆË‡-
ÎËÒÚ ÃËÓÒÎ‡‚ Õ‡È‰ÂÌÓ‚! œÂÁ ‡ÔËÎ,
Ô‡Í ÒÔÓÂ‰ ÌÂ„Ó Ë ‰‡ÌÓ ÌÂ Â Ì‡ 1
‡ÔËÎ, ˘Â ËÁÔ˙ÎÌËÏ ‰ËÂÍÚË‚‡Ú‡ Ì‡ ≈‚-

ÓÔ‡. » ‚ÒË˜ÍË ÍÓÍÓ¯ÍË Û Ì‡Ò ˘Â ÒÚ‡Ì‡Ú ˘‡ÒÚÎË‚Ë. —ÓÍ˙Ú ·ËÎ ‰Ó
Í‡ˇ Ì‡ ˛ÌË, ÌËÂ Ô‡Í ÒÏÂ Ô˙‚ÂÌˆË. œÂ‰ÒÓ˜ÌÓ Û Ì‡Ò ÍÓÍÓ¯ÍËÚÂ
„Ë ˜‡Í‡ ˘‡ÒÚÎË‚Ó Ò‚ÂÚÎÓ ·˙‰Â˘Â. œÓ¯Í‡ ÌˇÏ‡. ≈, Ì‡ ÔÓ¯Í‡ Ì‡
ÌˇÍÓˇ ˘Â È ÒÂ Ò·˙‰ÌÂ ıÓÓÒÍÓÔ˙Ú ‰‡ ‚ÎÂÁÂ ËÚÛ‡ÎÌÓ ‚ ÚÂÌ‰ÊÂ‡Ú‡!
»Ì‡˜Â, Í‡ÍÚÓ Í‡Á‚‡ ÁÂÏÂ‰ÂÎÒÍËˇÚ... ÒÂ„‡ ÒÏÂ 14 ÒÚ‡ÌË Ì‡ ÓÔ‡¯Í‡Ú‡

ÔÓ ˘‡ÒÚËÂ, ÌÓ ÒÍÓÓ, ÏÌÓ„Ó ÒÍÓÓ ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ Â Ú‡Í‡.
«‡ ‰‚‡ÈÒÂÚËÌ‡ „Ó‰ËÌË ‰Ó·Â ˜Â ‰ÓÈ‰Â √≈–¡, ‰‡ ÒÂ ÓÔ‡‚ËÏ! -

Û Ì‡Ò Ë ÍÓÍÓ¯ÍËÚÂ ‚Â˜Â Ò‡ ˘‡ÒÚÎË‚Ë...
ŒÚ ˘‡ÒÚÎË‚Ë Ô‡ÒÂÚ‡ ÒÚ‡‚‡Ú ıÛ·‡‚Ë Ô˙ÊÓÎË Ë Í˛ÙÚÂÚ‡, ‡ ÓÚ

˘‡ÒÚÎË‚Ë ÍÓÍÓ¯ÍË - „ÓÎÂÏË ˇÈˆ‡!
ƒÓÍ‡ÚÓ ÏÂ Ì‡Ô˙‚‡¯Â ÎÓÁ‡ÌÍ‡Ú‡, ‡Á·‡ı, ˜Â ÓÒ‚ÂÌ ˘‡ÒÚÎË‚ËÚÂ

ÍÓÍÓ¯ÍË Û Ì‡Ò Ë ‰ÂÔÛÚ‡ÚËÚÂ ˘ÂÎË ‰‡ ÒÚ‡Ì‡Ú ÔÓ-˘‡ÒÚÎË‚Ë, ‚‰Ë„‡ÎË
ÒË Á‡ÔÎ‡ÚËÚÂ Ò ÔÓ 400 ÎÂ‚‡. ”Ê ·ËÎÓ ÍËÁ‡.  ËÁ‡ Á‡ ËÁ·Ë‡ÚÂÎËÚÂ,
ˇ‚ÌÓ! «‡ ÔÂÌÒËÓÌÂËÚÂ. «‡ ·ÂÁ‡·ÓÚÌËÚÂ. ¿ ÚÂ Ì‡ÎË Ò‡ ÍÓ‚‡˜Ë Ì‡
Á‡ÍÓÌË. »Ï‡Ú ÒË ‡·ÓÚ‡. »Ï‡Ú ÒË Á‡ÔÎ‡ÚË Ë ÔË‚ËÎÂ„ËË. »Ï‡Ú ÒË
ËÏÛÌËÚÂÚ ‰ÓË!

—Â˘‡Î Ò˙Ï ˘‡ÒÚÎË‚Ë ÍÓÍÓ¯ÍË Ë ˘‡ÒÚÎË‚Ë ‰ÂÔÛÚ‡ÚË. —Ô‡‚Í‡:
ÃËÓÒÎ‡‚ Õ‡È‰ÂÌÓ‚ Ë ÷ÂˆÍ‡ ÷‡˜Â‚‡!
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очаквайте

Култура Мюмюн Тахир
гостува във Файтона

Премиера на новия сборник с
разкази на писателя Мюмюн Та-
хир “Високо, зелено и нежно” ще
се състои на 19 март от 18 ч.
в Националния литературен
салон “Старинният файтон”. За
юбилейното издание ще гово-
рят Велин Георгиев и Людмила
Григорова. Страници от книга-
та ще прочете актрисата Бог-
дана Вульпе.

Почит към
Луис Армстронг

Венци Благоев и всички дикси-
ленд звезди ще почетат Луис
Армстронг. Утре от 22.30 ч. в
“Студио 5” ще се върнем към най-
златните години на джаза - ще
направим не просто концерт, а
истинско пътуване във времето,
обещават музикантите. Форма-
цията е събрана специално за този
концерт с идеята да представи
най-значимите познавачи на ста-
рия джаз у нас, фронтмени на най-
добрите групи в този стил. В про-
грамата - творби на Луис Армс-
тронг, Джо Кинг Оливър, Фетс
Уолър, Доминик Джеймс Ла Рока и
много други, които карат сърца-
та да туптят в най-обичания
джаз ритъм. А точно в полунощ
ще започне хот джаз джем сешън,
воден от неуморимия Венци Бла-
гоев. В концерта участват още
Владимир Радулов - пиано, вокал
(“Университетски рагтайм бенд”),
Невилиян Гемижев - кларинет,
вокал (“Александров рагтайм бенд”
& “Фантазиаланд дикси бенд”),
Крум Калъчев - барабани, вокал
(“София дикси суинг”), Цветомир
Цанков - вокал, банджо (“Роял Дик-
си Бенд” & “Суинг дикси бенд “Га-
брово”), Александър Борисов - цуг-
т р о м б о н
(“Фантази-
аланд дикси
бенд”), Ве-
селин Ве-
с е л и н о в -
Еко - кон-
трабас
( “ В Б
х о т
джаз-
тет” &
“ПББ”).

Билети по 10 лв. може да се
купят онлайн от www.eventim.bg,
www.ticketstream.bg, www.ticketplus.bg,
както и в “Студио 5” преди нача-
лото на събитието.

Парцалче от роклята
на баба като
изкуство

Съюзът на българските худож-
ници организира изложбата
“Second Life” - изкуство от упо-
требявани материали (изложба с
текстил). “Парцалчето от рокля-
та на баба ми говори с нейния
глас. Парче от остаряла тениска
напомня за онова лято. Смачкана
капачка от бира красиво пробля-
сва в калта. Те са “ненужни”, а са
изпълнени със съдържание”, пише
Михаела Пъдева (председател на
секция “Текстил” към СБХ). Идея-
та на организаторите на излож-
бата е да се покажат работи на
високо ниво, създадени от упо-
требяван текстил. Откриванeто
е днес от 18 ч. на първия етаж
на ул. “Шипка” 6. Изложбата може
да се види до 29 март.

Институт Сервантес-София
посвещава 2012 г. на големия
испански поет и драматург,
ключова фигура в испанския и
европейския авангард, Федери-
ко Гарсия Лорка. С поредица от
изложби, документални филми,
драматургични четения, театрал-
ни постановки и др. Институт
Сервантес ще доближи бъл-
гарската публика до творчество-
то на знаменития испански поет,
научи ДУМА от организаторите.
Ключово събитие в годината на
Лорка е изложбата “Пощенска
география. Картичките на семей-
ствата Гарсия Лорка и Де лос
Риос”, чиято световна премиера
е на 4 април в Институт Серван-
тес-София. Колекцията е уникал-

но историческо сведение за
епохата и за живота на Федери-
ко Гарсия Лорка. В нея са
включени и картички до Салва-
дор Дали. България е първата
страна в света, в която изложба-
та ще бъде представена.
Българската публика ще може
да я посети от 4 април до
20 май. След това колекцията
ще отпътува за Ню Йорк.

Изложба живопис на Елица Павлова и
скулптура на Георги Данчев е подредена
до 28 март в КК “България”, партер фоайе,
научи ДУМА от Цена Бояджиева.

Елица Павлова е от хората, които оби-
чат и успяват да “покоряват” всичко, с което
се “захванат”. От 1997 г. се занимава с
алпинизъм. Две години е републикански
шампион по ледено катерене. Има изкач-
вания по всички трудни алпийски маршру-
ти в България. В свръзка с Николай Петков
прави изкачване на връх Пиц Бадиле -
Швейцария, по северната страна. Покоря-
вала е върхове в Памир, Тибет, Австралия,
Алпите, Кавказ и много други.

Родена е на 24 септември 1976 г. в
София. Завършва висше образование
в УНСС - София. Работи като уебди-
зайнер към същия университет.
Елица още от дете проявява ин-
терес към изкуството и по-точно
към живописта. През послед-
ните годи-
ни има

îò ïîëèòèêà
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Животът

Елица Павлова и Георги Данчев
в галерията на КК „България”

необходимост и започва да посещава кур-
сове при художника Константин Генев-
Бенди. Идват и двете й самостоятелни из-
ложби в Пловдив. В живописта и алпиниз-
ма намира свободата на духа, изразявай-
ки се в изкуството, сама да избира форми-
те и пътя, по който да върви към върхове-
те.

Богатият и сложен свят на Георги Дан-
чев предлага изненадващо тематично
разнообразие - човешки фигури, женски
торсове, напрегнати животински тела и
причудливи динамични композиции от
бронз. Тяхната пластичност съдържа орга-
ничното единство на биологичната форма
и нейната жизнена плът. При някои анато-
мичната цялост се разкъсва и се превръ-
ща в уязвима крехка тъкан.

Георги Данчев е роден в с. Девенци,
общ. Червен бряг. Завършва НХА през
1975 г., специалност скулптура, при проф.
Секул Крумов. Реализирал е над 20 деко-
ративни монументални обекта - керамика,
камък, бронз, както и над 28 монументал-
ни пластики в паркова среда. Работи в
областта на малката пластика и рисунка-
та. Има над 10 самостоятелни и над 30
участия в общи художествени изложби в
страната и чужбина.

Пощенски картички
от колекцията на
семейство Лорка

лиан Вергов, Влади-
мир Карамазов и
Захари Бахаров са
Лаци - съдия, Сапу-

ни съдии преди и след мача,
научи ДУМА от Ина Шкарова.
Трима мъже, уж колеги, уж
дружески настроени, а съще-
временно съперници за жени
и постове. Дали ще спазят уго-
ворката да “работят в екип” в
името на общия успех и Голе-
мия футбол и дали ще им се
размине само с нецензурния
припев “Съдията, съдията...”?

“Спанак с картофи” е безум-
но смешна и същевременно
интелигентна, съвременна ко-
медия. Тя е световен хит, поста-
вен в повече от 23 страни, сред
които Германия, Русия, Чехия,
Италия. Страни, в които фут-
болът е огледало на живота,

който ни заобикаля, от полити-
ка до псуващия фен. Пиесата
разказва за живота и сблъсъка
на трима мъже, заключени в
съблекалня на футболен стади-
он. Тези мъже са футболни
съдии и всеки от тях носи в себе
си свой проблем, своя тема, в
които всички ние ще припозна-
ем както самите нас, така и дей-
ствителността, в която живеем.
Тримата футболни съдии, тех-
ните взаимоотношения, страс-
ти, игри, техните конфликти,
това са три съдби, преплетени
през призмата на футбола и
поднесени с невероятни комич-
ни ситуации и диалози, които
ще разсмеят всеки от нас. Това
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Вергов, Карамазов
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Ю
на - първи страничен съдия, и
Артиста - втори страничен
съдия, в премиерната поста-
новка “Спанак с картофи” в Са-
тиричния театър на сцена “Ща-
стливеца”. Габриела Хаджико-
стова е превела пиесата на
Золтан Егреши, а постановка-
та е на Богдан Петканин, сце-
нограф е Петьо Начев. Проду-
цент е “Артишок” ЕООД.

Въпреки кулинарния при-
вкус в заглавието, комедията
“Спанак с картофи” наднича в
съблекалнята на трио футбол-

Елица Павлова,
“Коне”

Георги Данчев,
“Рибар”

пише за пиесата режисьорът
Богдан Петканин.

Золтан Егреши е роден в
Будапеща през 1967 г. През
1990 г. завършва будапещен-
ския университет “Лоранд Йот-
вьош” със специалност унгар-
ска филология и история. През
2000 г. получава стипендия
“Ищван Йоркен”. Носител е на
наградата “Ерньо Сеп” (1999).
Сред пиесите му се отличават
“Ревицки”, “Португалец”, “Дело-
то Антал Немет”, “Три ковчега”,
“Синьо, синьо, синьо”, “Изгубен
рай”, “Рожденият ден на Чим-
пи”. Комедията “Спанак с
пържени картофи” е написана
през 1998 г.

Виена Моцарт оркестра за първи
път ще свири у нас на 14 декември
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Непрестанно
пътуване към
неизвестното
Подобно на Чехов във всичките си филми
се опитвам да изследвам човешката природа,
признава режисьорът Нури Билге Джейлан

 Критиците ви също ли
са млади?

- Дори и те са много млади
и това вече е проблем.

 Интересна ми е очевид-
ната връзка на вашето
творчество с Чехов: негови-
ят дух витае в атмосфера-
та особено на последния ви
филм.

- Този писател явно най-
много продължава да ми вли-
яе, и то предимно в “прочита”
на всяко изкуство. А гледната
точка е твърде важна. Именно
изкуството ни учи кое да под-
берем и как да оценяваме.
Чехов обгръща с историите си
всички сфери на живота. В но-
вия си филм, съзнателно или
не, се позовавам отново на
различни истории, вече осмис-
лени от този писател на всички
времена. Но базата на моя сце-
нарий е истинска: става дума
за история, която се е случила
в Анадола. Тя стана реален
повод за личните ми рефлек-
сии и разсъждения. Съвсем
съзнателно главният герой тук
по професия е лекар. Всъщност
той ми разказа случката, а след
това аз написах подисториите.
У нас, след като завършат об-
разованието си, младите док-
тори трябва две години да ста-
жуват в затънтени места и да
трупат опит...

 Както се изразява ва-
шият герой Араб: “Така е по
тези места, докторе”, и ци-
тира: “И годините ще отми-
нават, а следите от мен не
ще остават.” Има една осо-
бена протяжност във време-
то и в пространството на
екрана, на която дълбоко се

Олга МАРКОВА,
доктор на кинознанието

За повечето любители на седмото изкуство името на турския
режисьор НУРИ БИЛГЕ ДЖЕЙЛАН прозвуча от Кан. Още през
май 1995 г. късометражният му филм “Какавида”, в който смело
използва комбинация от негатив, донесен от Русия, и лента с
изтекъл срок на годност от държавната телевизия, е представен
в Кан. Всъщност той е първата турска късометражна творба,
селектирана за участие в конкурс на такъв престижен филмов
форум. Последвалите три пълнометражни игрални произведе-
ния “Градче” (1997), “Облаци през май” (1999) и “Отчуждение”
(2002) оформиха една своеобразна, неподправена, истинна три-
логия на провинцията, в която долавяме разностранно присъ-
ствие на турската народопсихология: дишат реални герои с ярко
открояващи се характери. Не случайно “Отчуждение”, с който
самата аз открих за себе си таланта на неговия автор по време
на Истанбулския международен кинофестивал през април 2003
г., завоюва след месец Голямата награда на журито в Кан, къде-
то фокусира вниманието и на киноспециалистите, и на фестивал-
ната публика. Не е странно, че това се оказа и най-награжда-
ваната за времето си творба на турското кино: с колекция от 47
награди, от които 23 - международни. След този успешен трамп-
лин за Джейлан заговори филмовият свят. Започна да се очаква
всеки негов следващ филм. В сложно време за изкуство като
днешното режисьорът включва в творческия процес свои близки
приятели и семейството си като актьори. Не само пише истори-
ите на филмите си и ги режисира, но и сам поема по-голяма част
от техническите дейности - работи като оператор, монтажист,
звукооформител... От края на 2003-а започва отново да отделя
време и на другата си страст - фотографията.

Ново стъпало във възходящата кариера на твореца е филмът
му “Климати”, който е удостоен с наградата на ФИПРЕССИ пак
на фестивала в Кан през 2006 г. Главните роли в него се изпълня-
ват от самия режисьор и съпругата му Ебру Джейлан. Две годи-
ни по-късно “Три маймуни” отново там му донася режисьорския
приз. Същият филм е и първото турско предложение за чуждо-
езичен “Оскар”, което успява да влезе в краткия списък с девет-
те номинации. Съвсем логична е и поканата на режисьора за
член на журито на международния конкурс в Кан през 2009 г.

Миналата година, по време на юбилейния Истанбулски кино-
фестивал, в навечерието на обявяването на официалната селек-
ция за предстоящия тогава 64-и МКФ в Кан, в която бе включена
новата творба на Джейлан “Имало едно време в Анадола”, до-
несла му (за втори път!) Голямата награда на журито (поделена
с “Момчето с колелото” на братя Дарден), режисьорът бе удос-
тоен с френския Орден на изкуствата и литературата. Това ви-
соко отличие му бе връчено на официална церемония, органи-
зирана съвместно от консулството на Франция в Истанбул и
френско-немския телевизионен канал “Арте”. С него недвусмис-
лено се утвърди авторитетът му на най-уважавания съвременен
турски кинорежисьор.

Макар че тази година Нури Билге Джейлан за първи път
гостува у нас, и то с някои от изпълнителите на главните роли
във филма, почти всички негови игрални произведения са били
представени през годините на “София филм фест”. Ето защо още
на официалното откриване на 16-ото му издание в зала 1 на
НДК връчването на Наградата на София на режисьора бе по-
срещнато с буря от аплодисменти. На другия ден, като видях
Джейлан непосредствено след първата прожекция на новата му
реална “приказка” - своеобразно философско road movie “Имало
едно време в Анадола” (за съдбата на жителите в затънтено
провинциално градче, където силният вятър обикновено спира
тока), побързах да му изкажа възторга си от майсторски постиг-
натата на екрана многобагрена палитра от релефни образи,
изграждащи проникновен, разнолик портрет на турското мулти-
културно общество. Той от своя страна сподели учудването си от
факта, че българската публика е с широк възрастов диапазон,
за разлика от турската, съставена предимно от млади хора.
Запитах:

възхищавам. Този бавен кино-
разказ не е ли твърде риско-
ван за забързания съвреме-
нен зрител?

- Убеден съм, че той ще
отегчи голяма част от днеш-
ната публика. Но това за мен
не е важно. Сега хората живе-
ят на прекалено бързи оборо-
ти. Затова искам да ги поканя
в друга “реалност” чрез заба-
вяне на ритъма. Нека опитат.

 Ние вече сме “опитали”
тази “реалност” във всички-
те ви филми - у нас имате
много фенове. Не случайно
новата ви творба е включе-
на в най-престижната руб-
рика на “София филм фест” -
“Голямата петорка”. По вре-
ме на няколкото й прожекции
залите бяха пълни. Това го-
вори ли ви нещо?

- Че сме комшии и пробле-
мите ни са близки. Затова зри-
телите ги усещат. Същевре-
менно се смеят на хумористич-
ни детайли и реплики, които
жители на Западна Европа
обикновено не забелязват.

 С такива точни детай-
ли, които хвърлят светлина
върху престъплението в
центъра на сценарната ис-
тория и мотивите за него,
изобилства цялото ви твор-
чество. Не по-малко значими
за вас са като че ли случайно
изпуснати екзистенциални
реплики на героите като
тази на Араб, по повод сле-
денето на знаците по пътя:
“Както се пее в една песен -
следваме знака към края на
света.” Или другата - на Про-
курора: “Където и да поглед-
неш, в нищо не виждаш логи-

ка.” Едва ли някой би разбрал
тази реплика по-осезателно
от нас. И като паралелен
монтаж в същото време ни
предлагате търкалящи се в
пороя красиви ябълки, които
хармонично се настигат във
водата...

- Радвам се, че сте долови-
ли такива детайли, които чес-
то убягват от вниманието на
нашата критика. В моята реал-
на приказка, където се кръсто-
сват редица други приказки,
истината се търкаля от различ-
ни страни, подобно на пред-
метите.

 А вятърът е в състоя-
ние всичко да вдигне във
въздуха и пак да го свали на
земята. Това изумително
пътуване към Истината без-
спорно е пътуване на Човека
към самия себе си. Всеки от
персонажите, които се съби-
рат за разследване на слу-
чая, е много по-дълбок и впе-
чатляващ, отколкото из-
глежда на пръв поглед. Отно-
во достигаме до Чехов.

- Той ме съпътства навсякъ-
де. Подобно на него, във всич-
ките си филми се опитвам да
изследвам човешката приро-
да. Винаги тръгвам от онова,
което искам да кажа с творба-
та си. В противовес на уважа-
вания от мен Вим Вендерс,
никога не се ръководя от мяс-
тото на действието. За мен то
е вторично. Възможно е да ми
се наложи да го сменя. Лока-
циите решавам, след като на-
пиша сценария. Най-важно и
най-сложно ми е началото на
драматургичната история. Ко-
гато успея да го положа, след
това се оставям на инстинкти-
те си. Тогава всичко вече про-
тича нормално и лесно. Сами-
ят творчески процес не ме за-
труднява.

 Както тук, така и в
“Три маймуни” се опирате на
криминална драма. Но тя по-
степенно се оказва просто
претекст, за да се постара-
ете да проникнете в тъмна-
та страна на човешката
душа...

- Може би защото самият
аз искам да разбера и опо-
зная тъмната страна на собст-
вената ми душа. Ако не я опо-
знаеш, не можеш да бъдеш
или да станеш наистина
добър. А тази страна се про-
явява в определен тип ситуа-
ции, които търсих и в двата си
филма. Ще дам пример: може
да си говориш с един приятел
цял живот и да не успееш да
го опознаеш. Но понякога
само три дни, прекарани за-
едно в планината, са до-
статъчни, за да го опознаеш
и разбереш. Едно пътешест-
вие по върховете е много по-
силно като усещане и то про-
вокира себепознание; води до
катарзис. Когато пиша сцена-
рий, предпочитам да забравя
всичко, което съм чел или
знам. Искам нещата и събити-
ята постепенно да се случват.
Стремя се да отчитам разли-
ката между реалния свят и
света, който създавам. Пред-
почитам да взема материал
директно от живота, а не от

другите изкуства.
 За мен вашият поглед

към живота по-скоро е песи-
мистичен, но не и апокалип-
тичен, както мислят някои
колеги.

- Песимизмът ми вероятно
е провокиран от творчеството
на редица турски писатели.
Интригува ме разминаването
между онова, което виждам в
живота наоколо, и моята глед-
на точка. Човек често сменя
настроенията си: много факто-
ри му влияят. Доброто и злото
понякога си разменят местата.
Ако сега напиша един сцена-
рий, едва ли ще го харесам
след две-три години. Не съм
сигурен в нищо и съм убеден,

във филмите ми, но не акцен-
тирам върху тях. Не се смятам
за учител; не искам да препо-
давам нещо на публиката. Аз
самият мечтая да се уча. Ви-
наги ме вълнува съществува-
щият контраст: как външно
изглежда животът и какъв е
всъщност. Отлично осъзнавам
този контраст в родината си.
Израснал съм в малко селище
с достатъчно проблеми.

 Посветихте награда-
та си за филма “Три майму-
ни” на “своята самотна и
красива страна”. Същевре-
менно творбите ви са
изпълнени със самотни герои
- предимно мъже, които
търсят смисъла на същест-

Нури Билге Джейлан приветства
публиката на “София филм фест”С
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че искам да живея по този
начин. Различните измерения
в живота ме ръководят и в
творческия процес.

 В някои филми като
“Климати” едновременно сте
и режисьор, и актьор...

- И в двата случая трябва
да се поставиш на мястото на
другия и да изпитваш съчув-
ствие към него.

 Особено място в твор-
бите ви заема хуморът.

- Той е резултат от моята
визия за живота. Не обичам да
гледам на него сантиментал-
но. Дори трагичните ситуации
могат да се усетят и разберат
много повече чрез хумора,
който ни съпътства навсякъде.
Имам нужда от него: той от-
кроява трагедията по-красно-
речиво.

 Как бихте дефинирали
творческата си мотивация?

- Тя се крие в различието
между хората, в техните инди-
видуалности. Още като студент
се чувствах едва ли не вино-
вен, че съм различен от дру-
гите. Уникалните балкански
качества, за които непрестан-
но пишат, вероятно присъстват

вуването си...
- Това е моето елементар-

но усещане за живота: винаги
търся неговия смисъл. Самият
аз се чувствам самотен, осо-
бено когато съм сред други
хора. За мен животът не е
особено смислен и чрез изку-
ството си се опитвам да търся
смисъл. Жените край мен са
по-балансирани - те по-лесно
намират този смисъл.

 След създаването у вас
на Държавен фонд за кино,
колко филма произвеждате
годишно?

- Осемдесет. С този фонд
се появи мотивация у нашите
творци. Това усилие си заслу-
жава, дори ако десет процен-
та от произведените филми са
качествени.

 У нас в момента по те-
левизията текат много тур-
ски сериали, които се гледат.
Мислили ли сте някога да
създавате сериали?

- Не. Знам, че съм неподхо-
дящ за тях. Ако се хвана с та-
кава работа, продуцентите ще
съжаляват цял живот: хем ще
загубят много пари, хем сери-
ите няма да се гледат.
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Попитали Радио Ереван:
- Как наричат мъж, който не

ползва презервативи?
- Татко! - отговорили светка-

вично от медията.

Доц. БОРЯНА МИНЧЕВА,
художничка, архитект-сценографка
ИВАН ИВАНОВ, скулптор
Проф. ИВАН ШОПОВ, член на УС
на Съюза на химиците в България
КРИСТИНА БЕЛЧЕВА, актриса
МАРИАНА ХИЛ,
председател на Асоциацията
на преводачите в България
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16
Св. мъченик Савин

(† 287). Св. мъченик Папа (Папий)
(† ок. 300). Св. апостол Аристовул, епи-
скоп Британски, от Седемдесетте апосто-
ли. Св. мъченици Трофим и Тал, презви-
тери Лаодокийски († ок. 300). Св. мъче-
ник Юлиан

Св. Савин бел египтянин от Хермопол
и старейшина на града. Във време на
Диоклетиановото гонение против христия-
ните той се оттеглил край едно далечно
село с много други християни и се затво-
рил в колиба, където прекарвал времето
в пост и молитва. Но един просяк, комуто
Савин бил сторил голямо добро, го издал
на властта. Както Юда предал Христа, така
и тоя бедняк за две жълтици издал своя
благодетел. Савин и още шестима христи-
яни били хванати от царските войници и
отведени на съд. След големи мъки Савин
бил хвърлен в река Нил, където и предал
Богу душата си в 299 г.
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Хардкор групата “КoЯn” е
първият потвърдил хедлай-
нер на главната сцена на
петото издание на най-голе-
мия музикален фестивал в
България “Spirit of Burgas”,
който тази година ще се про-
веде на 3, 4 и 5 август. Све-
товноизвестните музиканти
ще разтърсят централния
плаж в последния ден, обя-
виха организаторите - общи-
на Бургас и екипът на “Spirit”,
които подписаха и нов дого-
вор за следващите 4 години.

Приятните изненади те-
първа предстоят, а първата от
тях е, че т.г. “Spirit of Burgas”
ще си партнира с най-голе-
мия фестивал за електронна
музика в България “Solar”,
който ще обогати стилово
програмата с най-популярни-
те звезди от света на елек-
тронната музика. Зад пулта
на “Solar Dance Arena” на
3 август ще застане транс
иконата Armin van Buuren -

Войната в българския рап окончателно отива в историята,
а томахавката на раздора е заровена в името на музиката и
феновете - три от най-големите звезди в този жанр приеха да
рапират на една сцена днес в клуб Fashion Hall - Кулата.
В арендби надпреварата на Устата, Играта и Криско ще се
включи и музикалният мениджър на клуба с брилянтния си
микс - диджей Теди Джорджо. А балет “Магия” ще разпали
още повече огъня с предизвикател-
ните си танци и тоалети.

По традиция Fashion Hall, кой-
то се намира на гръцката грани-
ца, събира почитатели на
българския поп, рап, денс и
рок. Звездната нощ в клу-
ба миналия петък бе
изпълнена с хитовете на
“Ъпсурт”. Титаните от гру-
па “Сигнал” пък ще се ка-
чат на сцената следва-
щата седмица. Всички
събития в клуба се излъчват
директно в интернет сайта на
адрес www.ibvmusic.com - линк
Fashion Hall, входът е свободен.

али заради примера на звез-
дата, която като всяка попу-
лярна личност се грижи
стриктно за визията си, или
заради присъствието на хора
от обкръжението на Азис, на
черното парти в “Planet”,
което се състоя преди дни,
българските мъже за първи
път бяха повече от дамите
пред подвижната станция на
Manicure Impress. Някои
представители на силния пол
дори станаха от столчето с
изрисувани пръсти. Това е
най-новата мода в маникюра,
която се оказва подходяща и
за мъже.
Актьорът Вини Джоунс, който
стъпва в клуба за втори път,
през това време се възполз-
ваше от свободните момичета
и не пропусна нито еднo от
тях за обща фотография.
Звездата е в България повече
от седмица за снимките на
филма “Company of Heroes”.
На черното парти присъстваха
също “Мис Плеймейт 2011”
Галя Димитрова и актьорът
Станислав Яневски.
Междувременно с наближава-
нето на абитуриентските
балове Manicure Impress пусна
съблазнителни оферти на
своите станции в мол София и
City Center Sofia - Shellac само
за 25 лв. и комплект маникюр
и педикюр за 35 лв.

Наплив от желаещи
за мъжки маникюр

Д

“Êoßn” è äèäæåé ¹1
çàáèâàò íà ïëàæà
Петото издание на „Spirit of Burgas” ще се проведе от 3 до 5 август

Силвия ШОПОВА

единственият диджей, обявя-
ван за номер 1 в света 4 по-
редни години в класация на
британското списание “DJ
Mag Top 100”. Технозвездата
Richie Hawtin ще взриви пуб-
ликата на втория ден, а фи-
налът е запазен за най-оби-
чания хаус диджей у нас -

Mark Knight. В най-скоро вре-
ме предстои да бъдат обявени
и други хедлайнери на фести-
вала, както и кои ще са арти-
стите на останалите сцени.

А на “Spirit of Burgas” т.г. те
ще са 5 - освен традиционни-
те главна и “Jack Daniel`s
Rock Arena” ще има и 3 нови

- “Solar Dance Arena”,
“BraZZoBraZZie” и “Hip-Hop”.
“Solar Dance Arena” e сцената
на “Solar”, към която ще има и
отделен вход (от ул. “6-и сеп-
тември”). “BraZZoBraZZie” е
наследник на досегашната
джаз и блус сцена, която ще
е може би най-забавното мя-
сто на фестивала. Участници-
те на “Hip-Hop” сцената ще
бъдат обявени съвсем скоро.

“Spirit of Burgas 2012” ще
предложи на своята публика
и много нови зони. Те ще са
специално обособени, с раз-
личен акцент, като основната
им цел е на никой да не му е
скучно.

Продажбата на промоби-
летите за петото издание на
бургаския фест вече започна
в мрежата на eventim и он-
лайн до 31 март. Пълен
3-дневен пропуск - до сцени-
те на “Spirit of Burgas” и “Solar
Dance Arena” - ще струва
200 лв., като само за “Spirit”
ще се продава за 120 лв., а
за “Solar” - за 80 лв.

лед като топмоделката на “Визаж”
Гергана Дончева се завърна от
Милано с удивителни снимки, стана
ясно, че българката е вдъхновила

Гери Дончева вдъхнови
италиански архитект

Ръководството на британски ма-
газин се надява магическо огледа-
ло, което пробва дрехите вместо
клиентите, да помогне за намаля-
ване на стреса от пазаруването и
за изваждане на потребителите от
интернет. Виртуалната пробна поз-
волява на хората да избират тоа-
лети, без да ги обличат, с помощта
на 58-инчов плазмен екран и ка-
мера с дълбочинно наблюдение.
Новото устройство, което ще бъде
показано в търговския център
Трафорд в Манчестър, позволя-
ва на купувачите да пробват
дрехи от различни магазини
на едно място.

Използвайки 3D
технология, огледа-
лото може да нала-
га рокли, поли, пан-
талони и блузи
върху снимка в цял
ръст на купувачите,
докато те се движат
пред камера в гор-
ната част на огле-
далото. Сензори,
улавящи движе-
нията, и техно-
логия, подобна
на тази при

Магическо огледало пробва
дрехите вместо клиентите

конзола за XBox игри, се използ-
ват, за да преценяват височината
на клиента и разстоянието му от
камерата.

Купувачите имат възможност да
променят размера или дрехата
чрез помахване с ръка, докато по-
стигнат най-добрата комбинация,
след което могат да отидат в мага-
зина, за да си я вземат. “Това е
прекрасен начин да спестим пари и
да позволим на клиентите да проб-

ват голям брой облекла много
бързо” - смята маркетинг ме-
ниджърката на магазина Кели
Да Силва Фернандес. - “Това
е нашето тайно оръжие сре-

щу нарастването на ин-
тернет пазаруване-
то. Не можете да
имате такива пре-

живявания он-
лайн. Искаме да
върнем вълне-
нието от паза-
р у в а н е т о ” ,
уточни Керъ-
лайн Айк-
ман, мени-
джърка на
“ Т р а ф о р д
сентър”.

рез последните няколко
години инструментите
на група “Акага” се оказ-
ват сред най-предпочи-

та си поръчкова бас китара.
По чудо тя се намери броени
часове преди големия концерт
на Графа и групата в зала
“Универсиада”. Тромбонистът
Джоджо пък два пъти става
жертва на кражба на инстру-
мента си, при това - вторият
път съвсем скоро. За радост,
ценният тромбон беше открит
бързо от органите на реда.
В момента полицейските вла-
сти работят по разкриването
на кражбата на чинелите и
електронния пад, като всички
се надяват скоро инструмен-
тите да бъдат открити.

Независимо от тези нево-
ли музикантите от “Акага” се
шегуват, че са късметлии, за-
щото на финала нещата вина-
ги се подреждат.

ТРИМА РАПЪРИ ЗА ПЪРВИ
ПЪТ НА ЕДНА СЦЕНА Лош късмет преследва

инструментите на „Акага”
Лош късмет преследва
инструментите на „Акага”
Лош късмет преследва
инструментите на „Акага”
Лош късмет преследва
инструментите на „Акага”
Лош късмет преследва
инструментите на „Акага”

П
таните вещи за кражба от
обирджиите. Само преди бро-
ени дни бяха задигнати чине-
лите (Paiste 2002) и eлектрон-
ният пад (Yamaha DTX Multi
12) на барабаниста на банда-
та Димитър Митев-Дънди. Ин-
струментите са взети от багаж-
ника на колата му, който бе
разбит на оживена софийска
улица (ъгълът на “Денкоглу” и
бул. “Витоша”).

Това е поредният инцидент
с музикалните атрибути на
групата. Досега потърпевши
бяха фронтменът и басист на
“Акага” Краси Куртев, който за
кратко бе лишен от уникална-

С
италианския архитект Фабио Ротела. За
световноизвестния попарт творец Гери
позира в рокли от последната колекция на
нашия дизайнер Стоян Радичев. Фотосесия-
та се реализира в студиото на Ротела в
центъра на италианската столица. Екстрава-
гантната стилистика се допълва от бижута
Сваровски и обувки от колекцията на
Версаче. Декорите са от авторски мебели
на самия Ротела, за който и най-взискател-
ните критици вече твърдят, че в приложния
попарт е достигнал измеренията на Анди
Уорхол. Колажът, озаглавен Wellbeing, ще
бъде част от изложба на Фабио Ротела в
Париж в края на март.

КoЯn
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търът ще се ориентира от запад-югозапад и
ще се затопли осезаемо - отначало над Запад-
на България, а после и в останалата част от
страната. Временни увеличения на облачност-

та ще има над Източна България, където ще духа слаб
север-северозападен вятър, който към края на деня
ще започне да се ориентира от югозапад. Максимал-
ните температури в повечето места ще са между 9 и 14
градуса, в София - около 11 градуса. По Черномори-
ето ще бъде слънчево с временни увеличения на об-
лачността. Ще духа слаб северозападен вятър, който
след обяд почти ще стихне. Максималните температу-
ри ще са между 8 и 10 градуса, минималните - от нула
до 5, а дневните - от 11 до 16 градуса, все още малко
по-ниски на изток. Облачността ще намалява.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.5065

GBP
2.3608

CHF
1.6201

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Времето и през двата почивни дни ще бъдеВремето и през двата почивни дни ще бъдеВремето и през двата почивни дни ще бъдеВремето и през двата почивни дни ще бъдеВремето и през двата почивни дни ще бъде
предимно слънчево. Вятърът ще се ориентирапредимно слънчево. Вятърът ще се ориентирапредимно слънчево. Вятърът ще се ориентирапредимно слънчево. Вятърът ще се ориентирапредимно слънчево. Вятърът ще се ориентира
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между 1 и 6 градуса, а максималните - междумежду 1 и 6 градуса, а максималните - междумежду 1 и 6 градуса, а максималните - междумежду 1 и 6 градуса, а максималните - междумежду 1 и 6 градуса, а максималните - между
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16 до 21, на места - в Тракия, Югозападна и16 до 21, на места - в Тракия, Югозападна и16 до 21, на места - в Тракия, Югозападна и16 до 21, на места - в Тракия, Югозападна и16 до 21, на места - в Тракия, Югозападна и
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Чужденецът
Огледалце,
огледалце

Филмите до 22 март

Cinema City 15:30, 17:40, 19:50, 22:00
Арена The Mall 13:20, 15:30, 17:45,
20:00, 22:15; Арена Запад 13:30, 15:45,
18:10, 20:45, 23:10; Арена Младост
13:30, 15:45, 18:10, 20:45, 23:10

Cinema City 12:30, 13:30, 14:30, 15:30,
16:30, 17:30, 18:30, 19:30, 20:30, 21:30,
22:30; Арена The Mall 11:40, 13:50,
16:00, 18:10, 20:20, 22:30; Арена За-
пад 11:45, 13:50, 16:10, 18:20, 20:30,
22:40; Арена Младост 11:45, 13:50,
16:10, 18:20, 20:30, 22:40

Внедрени в час

ƒÊÓÌ‡ ’ËÎ ‚ÎËÁ‡ ‚ ÓÎˇÚ‡ Ì‡ Ò‡ÏÂÊÎË-
‚Ëˇ ÁÛ·˙ ÿÏËÚ, ÍÓÈÚÓ ÒË ÓÒÚ‡‚‡ Ú‡Í˙‚ ‰ÓË
Ë ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÓÔ‡‰‡ ‚ ÔÓÎËˆÂÈÒÍ‡Ú‡ ‡Í‡‰Â-
ÏËˇ, ‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ Ë ‚ ÔÓÎËˆËˇÚ‡. ÕÂ„Ó‚ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ƒÊÂÌÍÓ - ◊‡ÌËÌ„ “ÂÈÚ˙Ï,
·Ë‚¯ Û˜ËÎË˘ÂÌ ÔÓ·ÓÈÌËÍ Ò „ÓÎÂÏË ÏÛÒÍÛÎË
Ë ÏËÌË‡Ú˛ÂÌ ÏÓÁ˙Í. «‡‡‰Ë ÏÎ‡‰ÂÊÍÓÚÓ
ËÏ ËÁÎ˙˜‚‡ÌÂ Ë Ó˜Â‚Ë‰Ì‡Ú‡ ‚‰ÂÚËÌÂÌÓÒÚ
ÔÓÎËˆÂÈÒÍËˇÚ Ì‡˜‡ÎÌËÍ Í‡‡ ÿÏËÚ Ë ƒÊÂÌ-
ÍÓ ‰‡ Á‡ÏÂÌˇÚ ÔËÒÚÓÎÂÚËÚÂ Ë ÁÌ‡˜ÍËÚÂ ÒË Ò
Û˜ÂÌË˜ÂÒÍË ‡ÌËˆË Ë „Ë ËÁÔ‡˘‡ Ì‡ Ú‡ÈÌ‡
ÏËÒËˇ ‚ ÏÂÒÚÌ‡Ú‡ „ËÏÌ‡ÁËˇ...

Cinema City 15:00, 17:15, 19:30, 21:45;
Арена The Mall 11:45, 14:10, 16:30,
18:45, 21:00, 23:15; Арена Запад 11:10,
12:30, 13:30, 14:50, 15:50, 17:15, 18:10,
19:30, 20:30, 21:45, 22:45; Арена Мла-
дост 11:10, 12:30, 13:30, 14:50, 15:50,
17:15, 18:10, 19:30, 20:30, 21:45, 22:45

ÃÎ‡‰ËˇÚ Ù‡ÌˆÛÁËÌ ΔÂ‡ Â ‚ ÍÓÏ‡Ì‰Ë-
Ó‚Í‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ. —˙‰·‡Ú‡ ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ „Ó
ÒÂ˘‡ Ò ‡Ì„ÂÎÒÍË Í‡ÒË‚‡Ú‡ Ë ·ÛÈÌ‡ Ã‡„‰‡-
ÎÂÌ‡, ÍÓˇÚÓ ÔÓ ÒÚ‡ÌÂÌ Ì‡˜ËÌ Ò˙˜ÂÚ‡‚‡
ÓÔ˙ÌË˜‡‚ÓÒÚ Ë ËÁËÒÍ‡ÌÓÒÚ. —ÎÂ‰‚‡ÈÍË ÔÓ-
Ë‚‡ Ì‡ Ò˙ˆÂÚÓ ÒË, ΔÂ‡ Â¯‡‚‡ ‰‡ ÓÚ-
ÍËÂ ÒÂÎÓÚÓ, ‚ ÍÓÂÚÓ ÊË‚ÂÂ Úˇ, ·ÂÁ ‰‡ ÔÓ-
ÁÌ‡‚‡ Ì‡‚‡ Ë ÂÁËÍ‡ Ì‡ ÌÂ„Ó‚ËÚÂ Ó·ËÚ‡ÚÂÎË.
» Ò˙‚ÒÂÏ Ó˜‡Í‚‡ÌÓ ÒÂ Á‡·˙Í‚‡ ‚ ÍÓÏÛÌË-
Í‡ˆËÓÌÌ‡ Í‡¯‡.

“≈À≈÷
ƒÂÌ Á‡ Ò‡ÏÓÔÓ‰„Ó-
ÚÓ‚Í‡ Ë Ó·Ó„‡Úˇ‚‡-
ÌÂ Ò ÌÓ‚Ë ÁÌ‡ÌËˇ Ë
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ. ÕÂ

Œ¬≈Õ
Œ·˘Û‚‡ÌËˇÚ‡ Ò‡
‚‡ÊÌË Ë ÔÓ ‰Û„Ë
ÔË˜ËÌË, ÒÔÓ‰Â-
ÎˇÈÚÂ ÓÔËÚ‡ Ë

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌˇÚ Â Û‰‡˜ÂÌ Á‡
ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÌÓ‚Ë
ÁÌ‡ÌËˇ, Ë‰ÂË Ë Â-
¯ÂÌËˇ. ¡˙‰ÂÚÂ ‚ÌË-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¿ÍÓ ˆÂÎËÚÂ ‚Ë Ò‡
ÔÓ˜ÚÂÌË Ë Ì‡ÒÓ˜Â-
ÌË Í˙Ï ‰Ó·ÓÚÓ Ì‡
ÔÓ‚Â˜Â ıÓ‡, ÌÂ ÒÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¬ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë ˘Â
ÒÚÓÔÎË Ò˙ˆ‡Ú‡ Ë ̆ Â
„Ë ËÁÔ˙ÎÌË Ò ‰Ó·Ë
Ó˜‡Í‚‡ÌË .̌ ŒÚ ‰Û„‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
»Ï‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ Ì‡-
Ô‡‚ËÚÂ Á‡ ÒÂ·Â
ÒË, ‰‡ ÒÂ Ò‡ÏÓÓ·-
‡ÁÓ‚‡ÚÂ ËÎË ‰‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË
‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË Ë
ÙËÌ‡ÌÒË ˘Â ÓÔÂ-
‰ÂÎˇÚ ÔËÓËÚÂÚË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â Â ‡Ì-
„‡ÊË‡Ì Ò˙Ò Á‡‰‡˜Ë
ÓÚ ÒÂÏÂÂÌ, ÔÓÙÂ-
ÒËÓÌ‡ÎÂÌ Ë ‰Û„

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
Œ·„‡Ê‰‡ÈÚÂ ÒÂ Ò
ıÓ‡, ˜ËÂÚÓ ÔËÒ˙-
ÒÚ‚ËÂ ‚Ë Ô‡‚Ë ÔÓ-
‰Ó·Ë, Ì‡Ò˙˜‡‚‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¬ Ó·˘ ÔÎ‡Ì ‰ÂÌˇÚ
Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡
Ò‡ÏÓÓ·‡ÁÓ‚‡ÌÂ Ë
ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡, ÔË-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
–‡·ÓÚ‡Ú‡ ÔÓ ÔÂ‰-
ÒÚÓˇ  ̆ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚ
‚Ì‡Ò  ̌ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ÔË-
ÚÂÒÌÂÌËÂ Û ‚‡Ò, ÌÓ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÁÌ‡ÌËˇÚ‡ ÒË Ë ÌÂ ÔÂÌÂ·Â„-
‚‡ÈÚÂ ÌË˜ËË Ò˙‚ÂÚË Ë ÏÌÂÌËˇ.

ÚÂ‚ÓÊÂÚÂ Á‡ Í‡ÈÌËˇ ÂÁÛÎÚ‡Ú
‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË.

ÔÂÌÂ·Â„‚‡ÈÚÂ ÊÂÎ‡ÌËˇÚ‡ ÒË,
‚ÒÎÛ¯‚‡ÈÚÂ ÒÂ ‚ ËÌÚÛËˆËˇÚ‡ ÒË.

ÒÚ‡Ì‡, ‡ÍÓ Ú̇ ÒËÚÂ ÌÂ˜Ë  ̌ ÔÓ‰-
ÍÂÔ‡, ÒÂ„‡ Â ÏÓÏÂÌÚ̇ Ú.

ÚÂ Ì‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ‰ÌÂÒ. ŸÂ
ËÏ‡ÚÂ Ì‡ÔÂ‰˙Í ‚ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË.

ı‡‡ÍÚÂ, ‡ ÛÒ‚ÓÂÌ‡Ú‡ ËÌÙÓ-
Ï‡ˆË  ̌ ˘Â ÛÒÍÓË ÔÓÏÂÌËÚÂ.

Ï‡ÚÂÎÌË Ë ÔÓ‰ıÓÊ‰‡ÈÚÂ Í˙Ï
‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ò ÔÓ‚Â˜Â ÒÚ‡‡ÌËÂ.

‰ÂÚÂ Ô˙Ú Ì‡ ‰ÛıÓ‚ÌËÚÂ ÒË ÔÂ‰-
ÔÓ˜ËÚ‡ÌËˇ.

‚Ë ‰‡ ÒÂ ‡Á‚Ë‚‡ÚÂ Ë Ò˙·ÛÊ-
‰‡ „‡‰Ë‚ÌË ˜Û‚ÒÚ‚‡ Û ‚‡Ò.

Ë ‚Ë ÏÓ·ËÎËÁË‡ ‰‡ „Ó ÔËÍÎ -̨
˜ËÚÂ ÔÓ Ì‡È-‰Ó·Ë  ̌ Ì‡˜ËÌ.

‰Ó·Ë‚‡ÌÂ Ì‡ Ú‡ÈÌÓ ÁÌ‡ÌËÂ Ë
ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓ‚Â˜Â ÓÚ ‚ÒˇÍÓ„‡
ÒÂ ‚„ÎÂÊ‰‡ÈÚÂ ‚
‰ÂÚ‡ÈÎËÚÂ. Œ˜‡Í‚‡
‚Ë ÒÂ˘‡ Ò ˜Ó‚ÂÍ,

˜ËÂÚÓ ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓ ‚˙Á‰ÂÈÒÚ-
‚ËÂ ‚˙ıÛ ‚‡Ò Â Ó˜Â‚Ë‰ÌÓ.

ПРЕДПРЕМИЕРА ПРЕМИЕРИ

‘ËÎÏ˙Ú ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÌÂ Â Ì‡È-ÓÒÚÓÛÏÌ‡Ú‡
Ë ‡ÁÔÎ‡Í‚‡˘Ó ÒÏÂ¯Ì‡ ÍÓÏÂ‰Ëˇ Ì‡ Ò‚ÂÚ‡, ÌÓ
‚ÒË˜ÍË Ì‡ ÂÍ‡Ì ‚Ë‰ËÏÓ ÒÂ Á‡·‡‚Îˇ‚‡Ú ÚÓÎ-
ÍÓ‚‡ ËÒÍÂÌÓ, ˜Â ‰Ó·ÓÚÓ ËÏ Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ ÌˇÏ‡
Í‡Í ‰‡ ÌÂ ÒÂ ÔÂ‰‡‰Â Ë Ì‡ ÁËÚÂÎËÚÂ. “ÛÍ
‚ÒË˜ÍË ÒË ÔÂÍ‡‚‡Ú ÒÚ‡ıÓÚÌÓ - ÓÚ ƒÊÛÎËˇ
–Ó·˙ÚÒ Í‡ÚÓ «Î‡Ú‡ Í‡ÎËˆ‡ ‚ Ú‡Í‡ ÌÂı‡‡Í-
ÚÂÌ‡Ú‡ Á‡ ÌÂˇ ÓÚËˆ‡ÚÂÎÌ‡ ÓÎˇ, ÔÂÁ ÏÎ‡‰‡-
Ú‡ ÀËÎË  ÓÎËÌÒ, ˜ËˇÚÓ —ÌÂÊ‡ÌÍ‡ Â ÔÓ-ÒÍÓÓ
ÌˇÍ‡Í‚‡ ÔËÌˆÂÒ‡-‚ÓËÌ Ë ÔÂ‰‚Ó‰ËÚÂÎÍ‡ Ì‡
·‡Ì‰‡ ‰Â„‡‰Ë‡ÎË ‰ÊÛ‰ÊÂÚ‡, ‰Ó ¿ÏË ’‡Ï˙
Í‡ÚÓ œËÌˆ‡, ÍÓÈÚÓ ÔÂÍ‡‚‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡Ú‡
ÙËÎÏ ÔÓÎÛ„ÓÎ Ë ÛÌËÁÂÌ, ‡ ‰Û„‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡
- Î‡ÂÈÍË ˘‡ÒÚÎË‚Ó.
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ПРЕЗ ГОДИНАТА:

В момента те оперират с
мобилните комплекси „Тополь”

Новосибирските
ракетчици ще се
превъоръжават с „Ярс”

 Новосибирското ракетно
съединение е започна-
ло подготовка за пре-
въоръжаване с мобилни-

РС-24 "Ярс"

Снимки PAKFA.UCOZ.RU

те ракетни комплекси "Ярс".
Това, както съобщава ИТАР-
ТАСС, е заявил представите-
лят на Ракетните войски със
стратегическо назначение
(РВСН) полковник Вадим Ко-
вал. Постъпването на новите
комплекси в ракетното съеди-
нение ще започне тази годи-
на. В момента на въоръжение
при новосибирските ракетчи-
ци стоят мобилните комплекси
"Тополь". В настоящо време на
въоръжение в Русия има два
полка с комплекси "Ярс" с меж-
континенталната балистична
ракета РС-24, но и двата вли-
зат в състава на Тейковското

ракетно съединение в Иванов-
ска област. Първият ракетен
полк с "Ярс" застъпи на бойно
дежурство през март, а втори-
ят през декември миналата го-
дина. По-рано бе съобщено, че
до края на 2012 г. ще завърши
превъоръжаването на Тейков-
ското съединение с "Ярс" и ще
започне доставката на такива
комплекси за Новосибирското
и Козелското съединение.

С комплексите "Ярс" се пла-
нира да бъдат снабдени всич-
ки части на РВСН, на въоръже-
ние в които в момента стоят
мобилните комплекси "Тополь-
М", и от закупуването на които
Министерството на отбраната
на Русия се отказа през 2011 г.
При това поставянето на бойно
дежурство на комплексите "То-

поль-М" с шахтово базиране ще
продължи. В перспектива осно-
вата на наземния компонент от

ядрената триада на Русия ще
бъдат мобилните "Ярс" и шахто-
вите "Тополь-М".

В МРЕЖАТА:

еочаквано в сайта на въоръже-
ните сили на Мароко (far-
maroc.forumpro.fr) се появи фото-
графия от пускова площадка на

новата израелска система за ПРО
Arrow-3 (Стрела). Стартът е извър-
шен от израелската военна база в Пал-
махим. Системата за ПРО Arrow-3 е
разработвана от компанията Israel
Aerospace Industries съвместно с аме-
риканската Boeing.

Финансирането на проекта, започ-
нат още през 2009 година, се осъщест-
вява от правителството на Израел със
съдействието на американската Аген-
ция за противоракетна отбрана (MDA).
Първите изпитания на Arrow-3 бяха
извършени през юли 2011 година и
бяха признати за успешни. Приемането
на въоръжение на системата е плани-
рано за 2014 година. Тя се явява идей-
но продължение на проекта Arrow-2. За
разлика от предишната версия сегаш-
ната Arrow-3 ще може да поразява
балистични ракети на височина до 100
километра. Стойността на една ракета

Arrow-3 се оценява ориентировъчно на
3 милиона долара. След приемане на
въоръжение на системата „Стрела-3”
ще стане четвърти елемент в система-
та за противорекетна отбрана на Изра-
ел. Нейна основа съставляват комплек-
сите „Стрела-2”, „Железен купол” (Iron
Dome) и „Прашката на Давид” (David's
Sling). Докато системата Arrow-3 е пред-
назначена за прехват на ракети с опе-
ративно предназначение (примерно
откъм Иран), предназначението на „Же-
лезен купол” е да реагира на ракетни
снаряди от типа „Катюша” (БМ-21
„Град”) от територията на ивицата Газа.
Те долитат до израелските градове
само за 15 секунди и не винаги могат
да бъдат пресрещнати от антиракетите
Tamir в насрещни курсове. Затова Из-
раел възнамерява да увеличи батаре-
ите „Железен купол” до 10-15 броя.

Пуск на Arrow-3
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Вертолет HH-139A
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омпанията AgustaWestland предала на ВВС на Италия
първия от десетте двумоторни многоцелеви вертолети HH-
139A. Както се съобщава на сайта на компанията, остана-
лите девет вертолета Италия ще получи през годината. HH-

139A е военна версия на
вертолета AW139M и се
доставя за нуждите на
италианските ВВС за
първи път. Както се очак-
ва, новите вертолети ще
се изполват за извършва-
не на операции по търсе-
не и спасяване и ще за-
менят остарелите HH-212
и HH-3F. По думите на
представител на Agusta-
Westland, доставката на
HH-139A се провежда в
рамките на общата модер-
низация на италианския

военен вертолетен парк, но се явяват временно решение. В мо-
мента компанията завършва работата над новия вертолет AW149,
който ще премине през сертификация през 2013 г. и ще лежи в
основата на следващо поколение издирвателно-спасителен вер-
толет за ВВС на Италия. Многоцелевите вертолети AW139 са на
въоръжение във въоръжените сили на десетки страни, включител-
но Ирландия, ОАЕ и Катар.

От базовата модификация HH-139A се отличава с усилено шаси,
което дава и по-голям клиренс. Освен това вертолетът има систе-
ма за самозащита и възможност за криптирана връзка. Към това
машината разполага и със спасително оборудване под формата
на лебедка, прожектор, оптико-електронна обзорна система и
други. Вертолетът развива скорост до 309 километра в час, има
практическа далечина на полета до четири часа и е способен да
измине до 740 километра (до 1060 километра с допълнители баки).

рез тази година САЩ ще предадат на ВМС на Тай-
ван два миночистача от типа "Оспри", изведени от
състава на ВМС на САЩ през 2007 г., съобщава
Strategy Page. Стойноста на всеки кораб за ВМС на

Тайван е 53 милиона долара. Сделката за продажбата на
миночистачите за Тайван е била одобрена от американ-
ския Конгрес през 2010 г. в рамките на мащабен пакет от
оръжия, планиран за доставка на Тайпе. В момента ВМС
на САЩ се занимават с реализиране на програмите по
възстановяване, ремонт и модернизация на двата кораба
от типа "Оспри" за Тайван. На тях ще бъдат монтирани
обновени сонари и оборудване за унищожаване на раз-
лични видове мини. До тази година на въоръжение в САЩ
стояха 12 миночиста-
ча тип "Оспри", шест
от които американ-
ското военно ведомст-
во реши да продаде.
Разрешение за за-
купуване получиха
Литва, Турция, Индия
и Тайван. През 2008
г. Конгресът на САЩ
взе решение за без-
възмездно предаване
на Литва на два ми-
ночистача, но през септември 2010 г. бе взето решение
те да бъдат продадени на Индия. На какъв стадий се
намира тази сделка, засега е неизвестно. Миночистачите
от типа "Оспри" развиват скорост до десет възела. Снабде-
ни са със сонари с висока честота срещу максимална
дълбочина на потапяне, автономни необитаеми подводни
апарати за унищожаване на откритите мини и телевизион-
ни системи за наблюдение. Корпусът на миночистачите от
типа "Оспри" изцяло е от изработен от стъкловлакна.

Миночистач от
типа "Оспри"
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ндонезийската компания PT Dirgantara
Indonesia (PTDI) e доставила на Южна
Корея последния от четирите морски
патрулни самолета CASA CN-235,

съобщава The Jakarta Post. Патрулните само-
лети CN-235 са предназначени за брегова-
та охранана на Южна Корея. Договорът за
доставката на четирите машини за сумата
от 94 милиона долара е бил подписан през
2008 г. Първите два самолета Сеул получи
през май, а третия - през декември  2011 г.
По-рано бе съобщено, че Индонезия е по-
молила Южна Корея да купи морските пат-
рулни самолети CASA CN-235 като отговор
на победата на корейския учебен самолет T-
50 в индонезийския търг. Военнотранспортният
самолет CASA CN-235 има максимална излет-
на маса 16 тона, способен е да преодолее до
4,3 хиляди километра и развива скорост до 445
километра в час. Баките на самолета са разче-
тени за четири тона гориво, което му позволява
да води непрекъснато патрулиране в продълже-
ние на 10 часа. Екипажът е  2-3 човека. Патрул-
ният CN-235 е снабден с различни специални

средства, включително инфрачервен датчик
и система за определяне "свой-чужд", а също
навигационно и наблюдателно оборудване.
PT Dirgantara Indonesia произвежда CN-235
по лиценз на CASA, влизаща в европейския
концерн Airbus. През февруари стана извест-
но, че Airbus изцяло е предал на Индонезия
производството на военнотранспортните са-
молети CASA C-212-400.
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CN-235 от ВВС на Южна Корея

Красива представителка на португалските командоси в строя...

Обективът не се шегува
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Â‚ÓÎ˛ˆËˇ (1848-1849)

Пламенният трибун не умира в умовете и сърцата
на хората, за чиято свобода пожертва живота си

(1) Превод Александър
Миланов
(2) Превод Гео Милев

Д-р Радко ХАНДЖИЕВ
Bulgarian Press Pool-Budapest

ролетта на 1848 г. настъпва с невиждан
революционен подем. Публикуваният ме-
сеци преди това от Маркс и Енгелс Мани-
фест на комунистическата партия разбун-
ва духовете. Париж, Милано, Берлин,

П
Виена, Мюнхен, Франкфурт на Майн, Хановер, По-
знан въстават един след друг срещу съществува-
щия ред. С непозната дотогава дързост народите
на Европа осъзнават правото си на политически и
граждански свободи, оспорват легитимността на мо-
нарсите, предявяват претенции за промяна на по-
литическите системи и институции.

Общият революционен подем не подминава
Централна Европа. Унгарците са сред първите,
които издигат искания за радикални политически и
социално-икономически реформи. На 3 март 1848 г.
в Пожонь (дн. Братислава) вождът на унгарската
революция Лайош Кошут набелязва програма от 12
точки, между които: премахване на феодалния ред,

освобождаване на крепостните, данъчно об-
лагане на духовенството и дворяните, забрана
на цензурата, създаване на унгарска нацио-
нална банка, национална армия и т.н. И най-
вече - създаване на самостоятелно унгарско
управление. Под натиска на събитията авст-
рийският император Фердинанд е принуден да
приеме исканията и назначава правителство
начело с Лайош Батяни. В резултат на тази
безкръвна, мирна и легитимна революция са
поставени основите на нова Унгария.

Междувременно на 15 март 1848 г. в Пеща
настъпват драматични събития. Пред истори-
ческото кафене “Пилвакс” събралото се мно-
жество млади интелектуалци приема прокла-
мация в подкрепа на 12-те точки на Кошут.
Изведнъж младият поет Шандор Петьофи пра-
ви крачка напред и прочита току-що написа-

но стихотворение:

“Време е. На крак, маджари!
Час за избор днес удари!
Свобода ли ще добием,
или в робство ще изгнием?...
Ако гробът ни погълне,
вечна слава ще покълне -
внуците в молитва свята
ще ни шепнат имената!
Пред своя бог унгарски
се кълнем,
кълнем се: няма роби
да умрем!” (1)

Сякаш мълния разтърсва града. Поемата взри-
вява публиката. За броени часове е отпечатана в
многохиляден тираж и младежите я рецитират на-
изуст. “Национална песен” на Петьофи се превръ-
ща в химн на започващата революция.

Четвърт век по-късно друг велик поет се закле-
ва пред своя български бог:

“А ти, боже, на разума,
защитниче на робите,
на когото щат празнуват
денят скоро народите!
Вдъхни всекиму, о, боже!
любов жива за свобода -
да се бори кой как може
с душманите на народа.
Подкрепи и мен ръката,
та кога въстане робът,
в редовете на борбата
да си найда и аз гробът!”

В същото време се надига феодалната реакция.
Фердинанд е принуден да отстъпи трона на 18-
годишния си племенник Франц-Йосиф. Освен с ак-
тивни бойни действия, младият император се опит-
ва да подави революцията с разпалване на вражди

Артур Гьоргей, Дьорд Клопко, поляка Йожеф Бем,
сърбина Янош Дамянич, през пролетта на 1849 г.
хонведът успява да отблъсне имперските войски и
да им нанесе поредица от тежки поражения. Това
е втората пролет на унгарското въздигане. Твърде
краткотрайна, уви!

Безсилен да се справи с унгарската република,
император Франц-Йосиф се обръща за помощ към
руския цар Николай I. Върл реакционер и мрако-
бес, царят си е спечелил зловеща слава с жестока-
та разправа над декабристите през 1925 г. Прогре-
сивната европейска общественост го нарича “жан-
дармът на Европа”. През юни 1849 г. обединената
имперска войска от 370 хиляди щика и 1200 оръдия
се нахвърля върху 150-хилядния слабовъоръжен
хонвед. В неравностойно сражение при Сигешвар
на 31 юли 1849 г. загива офицерът от републикан-
ския хонвед, блестящият поет, 26-годишният Шан-
дор Петьофи. В едно от последните си стихотворе-
ния той пророчески споделя:

“Едничка мисъл само ме тревожи:
да не умра спокойно в меко ложе;
да не увехна бавно като цвете,
в което скритом червеят дълбай...
Такава смърт недей ми дава, боже!...
Когато вси поробени народи,
презрели игото, въстанат в бой,
с възпламнал поглед и червено знаме
с девиза свят “Всемирна свобода” - и
когато този свят девиз навред,
от край до край, могъщо прогърми
и закипи последната борба
против тираните -
тогава аз
сред бранното поле ще падна волно,
там нека бликне из сърце кръвта ми!” (2)

До днес гробът на великия поет не е намерен.
Оттук тръгва митът, че Шандор Пет-ьофи не бил
убит, а ранен и откаран в далечен Сибир под име-
то Александър Петрович заедно с група от 1714
пленени унгарски войници и офицери.

Преди около три десетилетия сензационна но-
вина разтърси унгарските медии: в Сибир открили
гроба и тленните останки на великия поет. Макар
антропологическите проучвания да не доведоха до
категоричен резултат, легендата, че сибирският Пе-
трович всъщност е унгарският Петьофи, продължа-
ва да битува сред унгарския народ. Просто народът
не иска да погребва своите легенди. Блестящият
поет, пламенният трибун, великата личност никога
не умира в умовете и сърцата на хората, за чиято
свобода той е пожертвал живота си. Защото,

“Тоз, който падне в бой за свобода,
той не умира...”

Гробът на великия Ботев също не е намерен...
между отделните нацио-
налности. Новата импер-
ска конституция от 6 март
1849 г. отхвърля изцяло
правото на унгарска
държавност. Със завзе-
мането на Буда и Пеща
от имперските войски ун-
гарската независимост
изглежда напълно раз-
громена.

“Отечеството е в опас-
ност!”, алармира Кошут
от Дебрецен - временно-
то седалище на унгар-
ското правителство. На
призива се стичат десет-
ки хиляди доброволци.
Не само унгарци, но и
представители на други-
те потиснати от австрий-
ската монархия малцин-
ства. Създава се масова
народна армия - хонвед.
Под командването на
опитните пълководци -
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за 1/4 финалите в
Шампионска лига

14.00 Жребий
за 1/4 финалите

в Лига Европа
ПО РИНГ

17.00 Динамо Москва - Зенит
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17.00 Реал Мадрид -

ЦСКА Москва (П)
22.00 Суонзи - Манчестър Сити (П)

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Капитанът на Левски Владимир Гаджев (вляво) се бори за
топката с Базил де Карвальо в 1/4 финала за Купата на

България, който Локо Пд спечели с 2:1

Левски аут
за купата

евски бе изхвърлен
от турнира за Купа-
та на България, след
като бе обърнат при
гостуването на Локо

Л
„Сините” обърнати от Локо Пд 1:2 на „Лаута”

Пд с 1:2 в мач от 1/4 финалите.
“Сините” не успяха да намерят
място в Топ 4 за 3-та поредна
година, а “смърфовете” са само
на мач от финала. Тимът на
Николай Костов бе мнгого бли-
зо до победата, след като ис-
панецът Тони Калво (21) откри
резултата, но бившият нацио-
нал на България Михаил Вен-
ков (90+2) прати мача в
продължения, след като се
разписа с глава. Там капитанът
на Локо Здравко Лазаров-Еле-
ктричката (92) се разписа след
грешка на малиеца Сюлейман
Даимутен, с което отприщи
радостта на феновете на Локо.
Пловдивчани можеха да
обърнат мача много по-рано,
но гредите на 3 пъти спасява-
ха вратаря Пламен Илиев.
Стражът пък може да пропус-
не остатъка от сезона, след
като бе изритан в лявото коля-
но от Юнес Бенжалюн в борба
за топката в 80-ата минута и
напусна терена на носилка.
“Сините” завършиха мача с 9
души, след като червени кар-
тони получиха Христо Йовов
(90+7) и португалецът Кристо-
вао Рамос (120). Локо също
доигра мача в намален състав,
след като Базил де Карвальо
бе натирен от Ивайло Стоянов,
след като се спречка с Йовов.

“Вятърът ни измори. Позд-

пуснахме гол след колективна
грешка в отбраната, заяви тре-
ньорът на Левски Николай
Костов.

“Биха ни заслужено, защо-
то не се представихме добре.
В предишните срещи може
също да не сме играли силно,
но поне ги печелехме. Сега
обаче не стана така. Вече си
гледаме само първенството.
Промени няма да има”, заяви
собственикът на “сините” Тодор
Батков.

“Това, което имам да каз-
вам на играчите, ще им го
съобщя лично. Левски е отбор,
който трябва да вкара 2-ри гол
в такъв мач, а не да чакаме да
минат 90-те минути. Затова ще
трябва да си говорим сериоз-
но в съблекалнята и да про-
меним мисленето на футболи-
стите. Те трябва да знаят, че
няма мач или отбор, който да
е лесен за нас, защото срещу
Левски всички излизат предел-
но мотивирани”, каза изпълни-
телният директор Иво Тонев.

“Радваме се, че про-
дължихме, стана мач с голям
заряд. Съдията сбърка като
показа картони на Де Карва-
льо и Йовов. Ще ми се следва-
щия кръг за купата да сме до-
макините, защото тук, на “Лау-
та”, се играе трудно. Ако от
Левски ми предложат, ще тряб-
ва да “помисля” 24 часа”, каза
наставникът на Локо Емил Ве-
лев-Кокала, който като трень-
ор изведе “сините” до титлата
през 2009 година.

равявам футболистите и фено-
вете на 2-та отбора. Получи се
здрав и мъжки сблъсък. Про-
сто вятърът оказа сериозно
влияние върху представянето
ни. През първата част напа-

дахме срещу него, което до
голяма степен изчерпа сери-
озно количество от силите на
футболистите ми. Локомотив се
възползва от това и логично
ни натисна. За съжаление до-

К
упата на България ще има нов
притежател, след като Септем-
ври детронира носителя й
ЦСКА с 2:1 в Симитли в мач от
1/4 финалите. В Топ 4 ще уча-

Септември елиминира ЦСКА

стват втородивизионният тим, Лудогорец,
Локо Пд и Литекс, а жребият е днес.
Тимът на Стефан Гошев би “червените”
след голове на Антон Гущеров (31) и
Атанас Николов (49). Отборът на Стойчо
Младенов се опита да се върне в мача
срещу 6-ия в Западната “Б” група, но
стигна само до почетен гол на камеруне-
ца Нджонго Присо (88). Треньорът на
“армейците” бе решил да даде почивка
на звездата си Жуниор Мораеш, но бра-
зилецът влезе в игра в 58-ата мин. Той
също обаче не можа да помогна на тима
си, който записа 2-ра загуба в 3-те си
мача тази година.

“Ще коригираме нещата, за да може
следващата година да сме там, където
ЦСКА трябва да бъде. Продължаваме да
гоним нещата до последно, ще се опита-
ме да извлечем максимума, но всичко
опира до възможности. Имаме план, кой-
то ще следваме. Не трябва да се подда-
ваме на емоции и ние като ръководство,
и да взимаме грешни решения. Те лежа-
ха през цялото време, убиха и ритъм и
всичко. Имаше много картони, а за иден-
тични ситуации такива нямаше за про-
тивника. Защитавам само интересите на
ЦСКА, никога няма да предам марката,
нито феновете”, каза Младенов.

“Не може да падаме от отбор, който
не го знам на кое място се намира в “Б”

Георги АРГИРОВ

Антон Тодоров от Септември се опитва
да скъса фланелката на Антон Карачанаков

от ЦСКА в 1/4 финала за Купата на България,
който тимът от Симитли спечели с 2:1

група. Не знам как БФС дава да се играе
футбол на такива ниви. По времето на
Гунди са играли на такива игрища. Ние
обаче сме си виновни за всичко. Те има-
ха 2 удара във вратата и вкараха 2 гола.
Ние само изпускахме. Дори пропуснахме
на празна врата. Имаме шансове за трой-
ката в първенството. Имаме един от най-
добрите треньори в България и трябва да

работим. Така ако игра-
ем, нищо добро не ни
чака. Да не говорим,
ако излезем срещу по-
големите отбори”, каза
капитанът на “червени-
те” Иван Бандаловски.

“Ние сме срам за
футбола, какво друго да
кажа. Те имаха 2 удара
във врата и вкараха 2
гола. Пропускахме, но
нямахме право да загу-
бим. Още един път каз-
вам - ние сме срам за
футбола. Никога не съм
си представял, че ще
загубя от Симитли, и то
с фланелката на ЦСКА,
винаги съм ги побежда-
вал”, каза халфът Борис
Галчев, който е юноша
на Пирин Благоевград.

“Щастлив съм. Ако
кажа, че сме били по-
добри, ще излъжа. По-
вярвахме си и бихме. Бях
сигурен, че ще имаме
възможности и ако ги
изиграем по-перфектен

начин, ще вкараме. Успяхме и сме на 1/2
финал. Нямам предпочитания за жребия.
Приказката продължава. Всички отбори са
силни, но ще се опитаме да се противопо-
ставим по най-добрия начин. Не се
изхвърляме, че можем да вземем трофея.
Не сме им обещали премии на момчетата.
Парите се харчат, а споменът остава цял
живот”, каза пък Стефан Гошев.

ФЪРГЮСЪН: БЕРБАТОВ МОЖЕ ДА НАПУСНЕ ЮНАЙТЕД
имитър Берба-
тов може да на-
пусне Манчес-
тър Юнайтед

Д на, който последната
година е твърда резер-
ва. Митко ще препод-
пише договора си с
английските шампио-
ни до лятото на 2013
година, но това ще
стане само, за да не
си тръгне като свобо-
ден агент през лятото.

“Относно ситуаци-
ята с договора на
Бербатов - ще го про-
дължим. Ще имаме
нови разговори. Той
иска да играе. И ние
ще трябва да обсъ-
дим това в края на
сезона. За момента
Бербатов остава в

Юнайтед. Ще изслу-
шам какво има да ни
казва. Мисля, че го
притеснява фактът, че
не играе толкова чес-
то. Но за мен е труд-
но да му гарантирам
това. Разбираемо е,
че иска да играе, той
е на 31 години. Това

обаче може да го на-
кара да се огледа за
друг отбор след края
на сезона”, заяви
Фъргюсън. Юнайтед
игра снощи 1/8 финал-
ния реванш в Лига
Европа с Атлетик
Билбао (2:3), а Берба-
тов бе резерва.

през лятото. Ме-
ниджърът на “червени-
те дяволи” сър Алекс
Фъргюсън призна, че
не гарантира титуляр-
но място на българи-

Наказаха 3-мата
с допинг

Баскетболистът Андрей Илиев
от Черноморец е наказан със спира-
не на състезателните права за 2
години. Той е дал положителна до-
пинг проба при внезапна проверка
на родната антидопингова коми-
сия. 1 година е санкцията за плуве-
ца Илия Василев от клуб НСА, чие-
то име първоначално от комисията
отказаха да съобщят. Само 3 месе-
ца пък ще бъде наказан плувецът
от националния отбор и пловдив-
ския клуб “Младост” Динко Гешев.
Брусистът показа положителна
проба за кленбутерол. Медикментът
се използва при астма, но е широко
използван от плувци, колоездачи,
ски бегачи и биатлонисти за подо-
бряване на дишането.

Спряха първенството
на Македония

Шампионатите в първите две
дивизии на македонското футболно
първенство бяха спрени за неопре-
делено време заради етническо
насилие в страната, съобщиха от
местната футболна федерация за
Ройтерс. Мярката е наложена след
нападение от футболни фенове на
Шкендия над гимназисти и полицай
в Тетово, който е населяван пре-
димно от етнически албанци.

Босът на Премиърлийг
се извини на ФИФА

Президентът на Висшата лига
Дейв Ричардс се извини за обвине-
нията срещу ФИФА и УЕФА в краж-
ба на играта футбол от Англия.
Това той направи в изявление, като
нападна без очевидна причина две-
те водещи футболни централи.
Единствено остава подозрението
реакцията на Ричардс да е  продик-
тувана от все още неотшумялата
болка за неуспешната кандидатура
на Англия за домакин на световно-
то. Родината на футбола кандидат-
ства за повторно домакинство след
1966 г., но от ФИФА предпочетоха
Русия за Мондиала през 2018-а и
Катар за 2022 г. Стана ясно обаче,
че 69-годишният шеф на Пре-
миършип бил прекалил с алкохола.
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Бербатов
може да
напусне
Юнайтед

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 Левски Волей -
Нефтохимик

ПО ЕВРОСПОРТ
БИАТЛОН

12.00 СК за мъже
в Ханти-Мансийск

(10 км)
14.15 СК за жени в

Ханти-Мансийск (7,5 км)
СКИ-БЯГАНЕ

15.30 СК за жени
във Фалун (2,5 км)

СКИ-СКОКОВЕ
16.00 СК в Планица

СКИ-БЯГАНЕ
18.00 СК за мъже
във Фалун (3,3 км)

ПО ЕВРОСПОРТ
СНОУБОРД

12.00 СК във Валмаленко

кратки

чани продължават във фазата на ели-
минациите, след като биха Наполи с 4:1
след продължения. “Белият балет” пък
съкруши ЦСКА Москва също с 4:1 на
“Сантяго Бернабеу”, след като първият
двубой бе завършил 1:1.

Тимът на Роман Абрамович загуби
първия мач с 1:3 на “Сан Паоло”, но
сърбинът Бранислав Иванович (105) спа-
си честта на английските отбори, след
като само Челси бе останал в надпрева-
рата. Другите попадения на “Стамфорд
Бридж” в Лондон вкараха ветераните
Дидие Дрогба (28), Джон Тери (47) и
Франк Лампард (75-д). Почетно за ита-
лианците се разписа турчинът Гьокхан
Инлер (55). Англия бе на път да остане
без участник в тази фаза на турнира за

Челси и Реал
на 1/4 финал
Лондончани изхвърлят след продължения
Наполи, „Белия балет” мачка ЦСКА М с 4:1

РОБЕРТО ДИ МАТЕО,
временен мениджър на Челси:
“Още преди началото на двубоя зна-

ехме, че трябва да изиграем голям мач,
за да се класираме напред. Показахме,
че ни е грижа за този клуб, че имаме
нужната страст и класа, за да побе-
дим. Точно от това имахме нужда в
този момент. Отборът реагира много
добре, въпреки гола, който получихме.”

ВАЛТЕР МАДЗАРИ,
треньор на Наполи
“Знаехме, че Челси е голям отбор с

големи играчи. За нас обаче проблемът
е, че просто нямахме късмет. Имахме
доста положения за гол, но не ги из-
ползвахме. Сега остава да се борим в
първенството. След 21 години израв-
нихме постижението на Наполи на Ма-
радона. Щеше да е хубаво да продължим
напред. Бих оценил представянето ни с
осмица по десетобалната система.”

ЖОЗЕ МОУРИНЬО, треньор на Реал
“Това бе труден мач за нас. Разбира

се, крайният резултат е твърде голям,
защото в голяма част от мача имахме
трудности срещу добре организиран
съперник. При 3:0 в наша полза реших-
ме, че мачът е свършил, и веднага бях-
ме наказани. Това бе добър урок за Реал.
За мен бе важно, че Игуаин свърши
добра работа. Кака също игра на ниво.”

ЛЕОНИД СЛУЦКИЙ,
треньор на ЦСКА
“Срещу отбор като Реал бяхме

длъжни да покажем най-доброто от
себе си. Това обаче не гарантира, че
няма да има грешки. През първото по-
лувреме не успяхме да се възползваме
от няколко възможности за гол. Съпер-
никът направи няколко грешки в от-
брана, но не успяхме да вземем предим-
ство от тях.”

Бранислав Иванович (№2) се
радва, след като е отбелязал

победния гол за Челси в 1/8
финала от Шампионската

лига. Сърбинът се разписа в
105-ата минута във вратата

на Морган Де Санктис

Мариан НИКОЛОВ

Наследничката на Евге-
ния Раданова в шорттрека
Марина Георгиева-Николова
все още не е решила дали
ще продължи кариерата си
до зимните олимпийски игри
в Сочи 2014. Тя обаче смята
да се състезава и през след-
ващия сезон.

 “Досега трябваше да съм
се отказала. Мислех да спра
още след игрите във Ван-
кувър 2010. Останах на
късмет. Все си повтарях - още
една година, и още една го-
дина. Трябва сериозно да си
помисля  дали ще остана до
Сочи”, призна Марина Геор-
гиева-Николова. Тя е свикна-

Калоян Махлянов-Котоошу записа
4-та победа в Осака, след като избута
грузинеца Точиношин от глинения кръг
с коронната си хватка “йорикири”. Испо-
линът от Джулюница е с 4 победи и 1
загуба на супертурнира “Хару башьо”.
Другият българин в елита на сумото
Даниел Иванов-Аоияма падна от Тен-
кайхо. Аоияма е с 3 спечелени схватки
и 2 поражения. Кандидатът за званието
“йокодзуна” Баруто не сбърка срещу То-
чиноуака, а фаворитът Хакухо фиксира
петия си пореден успех в борба срещу
210-килограмовия грузинец Гагамару,
който днес пък излиза на дохиото сре-
щу Котоошу. Съперник на Аоияма в VI
кръг ще бъде японецът Тенкайхо (1-4).

ШАМПИОНСКА ЛИГА
1/8 финали, реванш

Челси - Наполи 4:1 (5:4) 1:0
Дрогба (28), 2:0 Тери (47),
2:1 Инлер (55), 3:1 Лампард
(75-д), 4:1 Иванович (105)

Реал Мадрид - ЦСКА Москва 4:1
(5:2) 1:0 Игуаин (26), 2:0 Роналдо (50),
3:0 Бензема (70), 3:1 Тошич (77), 4:1
Роналдо (90+4).

Четвъртфиналистите: Милан (Ит),
АПОЕЛ Никозия (Кип), Барселона и Реал
М (Исп), Байерн М (Гер), Бенфика (Пор),
Челси (Анг), Марсилия (Фр.)

Линдзи Вон (САЩ) и Аксел Лунд
Свиндал (Нор) спечелиха малките кри-
стални глобуси на супергигантски сла-
лом при жените и мъжете. Американ-
ката завърши 6-а в последния старт от
Световната купа в Шладминг, Австрия,
но това й бе достатъчно да триумфира.
Свиндал пък финишира 16-и в авст-
рийския зимен център, но също си оси-
гури ценния трофей с 413 т. Ветеранът
Дидие Кюш (Швейц) остана 2-ри с 400
т., пред Беат Фойц (Швейц) с 368 т.

Първи при мъжете в Шладминг
завърши Кристоф Инерхофер (Ит) с
време 1:21,24 мин. Той изпревари само
с 2 стотни от секундата Алексис Пин-
тюро (Фр). Марсел Хиршер (Ав) остана

първи път от 1996 г., но Челси издържа
на напрежението и показа характер в
реванша, за да продължи на 1/4 финал
с общ резултат 5:4. Иванович вкара гола
на радостта за английските фенове, след
като бе изведен от Дрогба и от точката
на дузпата разстреля Морган де Сантис.

Лидерът на Реал Кристиано Ронал-
до отново показа класата си и вкара 2
гола на ЦСКА. Португалецът се разпи-
са в 50-а и 94-ата мин. и пак бе в осно-
вата на добрата игра на “Белия балет”.
Другите попадения на “Сантяго Берна-
беу” нанизаха аржентинецът Гонсало
Игуаин (26) и французинът Карим Бен-
зема (70). Почетно за ЦСКА вкара бив-
шият играч на Манчестър Юнайтед Зо-
ран Тошич (77). Така Реал се класира в
Топ 8 с общ резултат 5:2.

Жребият за 1/4- и полуфиналите е
днес в Нион, Швейцария.

Марина Георгиева-Николова
още не е решила за Сочи 2014

ла да не обръща внимание
на лошите условия за подго-
товка у нас, но е разколеба-
на от обстоятелството, че
малко хора се занимават с
шорттрек. “Парите вече също
са основно звено за мен.
Най-вероятно ще продължа
през следващия сезон, но
всичко зависи от финансира-
нето. Доволна съм от пред-
ставянето си на световното
първенство, най-вече заради
резултатите ми, които бяха
по-добри, отколкото на евро-
пейското първенство”, доба-
ви тя.

Следващият уикенд е
държавното първенство по
шорттрек, което ще опреде-
ли съставите на отборите

мъже, жени, юноши и девой-
ки за следващия сезон.

 Асен Пандов ще остане
треньор на мъжете, където
ще се готвят и юношите Цве-
тан Цанков и Даниел Заст-
ругов.

 “Кирил Пандов ни е ос-

новен състезател. Надявам се
да се събере отбор за след-
ващия сезон. Асен Йорданов
и Виктор Димитров не трени-
раха сега, но за новия сезон
ще са на линия”, каза Юлиан
Ангелов, старши треньор на
националния отбор.

КОТООШУ С 4-ТА
ПОБЕДА В ОСАКА

Линдзи Вон (САЩ) и Аксел Лунд Свиндал (Нор)
позират на подиума с малките кристални

глобуси, които спечелиха на Супер Г

Вон и Свиндал с купите на Супер Г
3-ти на 6 стотни, но запази шансове за
Големия кристален глобус. В генерал-
ното класиране начело е Фойц, който
не завърши в Шладминг, с 1330 т. Хир-
шер е 2-ри с 1255 т., пред Свиндал с
1131 т. До края на сезона остават още
2 старта в Шладминг - гигантски сла-
лом утре и слалом в неделя.

При жените най-бърза в Шладминг
бе Виктория Ребенсбург (Гер) с време
1:24,54 мин. Тя изпревари с 0,18 сек.
Джулия Манкузо (САЩ), а 3-та остана
Марион Ролан (Фр) на 0,21 сек.

В класирането за Световната купа
Вон, която вече взе трофея, е с 1948 т.
Втора е Тина Мазе (Слвн) с 1382 т.,
Мария Рийш (Гер) с 1195 т и др.
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Ч елси и Реал Мадрид са по-
следните 1/4 финалисти в
Шампионската лига. Лондон-

Снимки БГНЕС Трентино фаворит в
Шампионската лига

Волейболният Трентино беше
обявен за фаворит в полуфинала
от Шампионската лига срещу
руския гранд Зенит Казан. “Bet-at-
home.com” даде коефициент от
1,25 за успех на тима, воден от
българския треньор Радо Стой-
чев и с Матей Казийски в съста-
ва. Зенит е оценен със ставка
3.00. В другия полуфинал шансо-
вете на  полския Скра са с кое-
фициент 1,15, докато турският
Аркас Спор е с 4.00. “Bet-at-
home.com ще раздаде 10 ваучера
по 100 лв., ако Трентино спечели
Шампионската лига.

Макарски
отпада в Базел

Стилиян Макарски отпадна на
1/4 финалите на сингъл мъже на
турнира по бадминтон в Базел
($125 000). Българинът загуби от
№13 в схемата Ван Хо Шон (Ко-
рея) с 11:21, 11:21 за 27 минути.
В първия кръг на турнира отпад-
наха Петя Неделчева, Линда Зе-
чири и смесената двойка Макар-
ски/Диана Димова.

Аржентина приема
кръг от Формула 1

Аржентина преговаря с ръко-
водството на Формула 1 за до-
макинство на кръг от най-пре-
стижната автомобилна надпре-
вара за първи път от 1998 годи-
на насам, съобщи президентът
на страната Кристина Фернан-
дес де Кирхнер. Тя обяви намере-
нията на правителството по
време на изложба на автомобили,
участвали в рали Дакар. “Полу-
чихме предложение да приемем
кръг от Формула 1 в Аржентина
и вече сме близо до постигането
на споразумение. Ако Господ е
рекъл, в Аржентина ще дойде
Формула 1”, каза Фернандес за
местното издание “Ла Насион”.
Според вестника Аржентина ще
приеме кръга от Формула 1 в
крайморския курорт Мар дел Пла-
та, но все още не се знае през
кой сезон ще се случи това. Край
Мар дел Плата няма писта, кое-
то ще принуди организаторите
да проведат състезанието по
градските улици, както е в Мон-
те Карло.

След срещите


